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معاون اول رئيس جمهور:
 تعهد به نظام از معیارهای انتخاب 

مدیران دولت است
در پنجمین جلســه شــورای اقتصاد در سال 
1403 به ریاســت محمدرضا عــارف، معاون 
اول رئیس جمهــور برگــزار شــد، رویکردها و 
سیاســت های کلان تدوین بودجه سال 1404 

کل کشور مورد بررسی قرار گرفت ...

 رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئيس کميته ملی المپيک:

به خاطر شاد کردن مردم و سربلندی کشور صمیمانه سپاسگزارم
صفحه2

وزیر کشور:
 مردم باید در حوزه های اقتصادی 

حضور فعال داشته باشند
 احمد وحیــدی، وزیر کشــور در رویداد روز 
ملی تشکل ها و مشارکت های اجتماعی اظهار 
داشت: در یک جامعه بزرگ و پویا مثل ایران، 
مردم بسیار مهم هستند و در نظام مردم سالار 

ما مردم حرف اول و آخر را ...

رئيس جمهور:
توانمندی، تخصص و سوابق مرتبط 

از ویژگی های وزرای پیشنهادی 
دولت است

مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در دیدارهای 
اســتان های  نمایندگان  با مجمــع  جداگانه 
فــارس، سیســتان و بلوچســتان و کرمان، 

برگزاری نشست های کاری با ... 22

خروج یک بلوار از بن بست 

است.   پزشــکی کشــور  شــیراز قطب 
ظرفیتی که نه تنها شــیراز را برخوردار 
از توریســتم درمانی کرده اســت این شهر را میزبان، 
بیماران و همراهان بسیاری از سراسر کشور بخصوص 
جنوب کرده اســت. اما این ظرفیت بی نظیر به دلیل 
تجمع مطب های پزشکان در خیابان زند شیراز باعث 
دردسرهای بسیاری برای شهروندان و حتی مسافران 
شده اســت. بروز ترافیک ســنگین در این منطقه و 
اقامــت همراهان بیماران در بلــوار خیابان کریم خان 
زند از جمله اتفاق های است که به دلیل تجمع مراکز 
درمانی کوچک و بزرگ، خصوصــی و دولتی در این 

بلوار رقم زده است. 
در شــیراز بولوار زندبه دلیل انبوه تابلوهای پزشکان 
برای بســیاری از هموطنان معروف اســت چرا که با 
حضور مطب پزشــکان مقصد بسیاری از توریسم های 
درمانی اســت اما همین مســئله باعث شده است که 
بولوار زند راهبندان سنگینی داشته باشد و شهرداری 
نمی داند با این شــرایط چه کار باید بکند. یک زمان 
خط ویژه ایجاد می شــود و در زمانــی دیگر بریدگی 

بولوارها بسته می شود.
 همه اقدامات انجام شــده اما هنوز نتوانســته گره از 
راه بنــدان این بولوار بگشــاید. این شــده که برخی 
مسئولان شــهرداری به این نتیجه رسیده اند که باید 
مطب پزشکان از جایی که هم اکنون هست، به جای 
دیگری جابه جا شــود. پزشکان اما نظر دیگری دارند؛ 
آنها ترافیک این خیابان را ناشــی از فعالیت های خود 
نمی دانند. ترافیک این محور باعث شده که جابه جایی 
راه عاجل درمان این بلوار باشــد، اما اســتاندار فارس 
که خود پزشــک است خبرداد شهر سلامت شیراز در 
حال احداث است و قســمتی از مطب ها باید به آنجا 
منتقل شوند همچنین اخیراً به این توافق رسیدیم که 
عوارض مطب  پزشــکان در این خیابان به شکل قابل 
توجهی بالا برده شــود و بر عکس در شــهر سلامت 
ایجاد رغبت و انگیزه برای پزشــکان کنیم که مطب 

خود را به انجا منتقل کنند.
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استاندار فارس در جمع خبرنگاران خبر داد:

 صدور مجوز پرداخت 
مطالبات پرستاران 

شهردار منطقه هشت شيراز تصریح کرد: 

جـان دوبـاره به 
پـروژه زنـدیه 

با احیای پــروژه زندیه و زیرپروژه هــای مرتبط با آن، 
گردشگری در بافت تاریخی شیراز جان دوباره می گیرد.
علی مصلی نژاد، شــهردار منطقه ۸ شــیراز با بیان این 
مطلــب گفت: کلنگ زنی پروژه زندیه بعد از ســه دهه 
تــلاش انجام شــد. این پــروژه تقریباً یــک طرح رها 

شــده بود؛ اما موضوع ثبت جهانــی منطقه زندیه بعد 
از کلنگ زنی مجدداً بازگشایی و به جریان ملی افتاد.

 وی ادامــه داد: تأثیــر ثبت جهانی شــدن، تبلیغات 
سازمان یونسکو و حضور گردشگران خارجی در مبحث 

صفحه 3درآمدزایی بسیار تأثیرگذار است. ...

صفحه 3

آتش سوزی طبیعت از ابتدای امسال 
۵۰ درصد افزایش داشته است

ایرنا- فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت گفت: آمارها 
نشان می دهد که آتش سوزی های صورت گرفته در مناطق 
چهارگانه از ابتدای امسال تا 1۵ مرداد نسبت به تمام سال 

گذشته ۵0 درصد افزایش داشته است.
ســرهنگ جمشید محبت خانی افزود: از ابتدای امسال تا 
1۵ مرداد ماه ، ۹1 مورد آتش سوزی با وسعت چهار هزار 
و 3۸1 هکتار در مناطق حفاظت شــده رخ داده در حالی 
که در تمام سال گذشته 1۵۶ مورد آتش سوزی با وسعت 
2 هــزار و 322 هکتار رخ داده اســت.وی اظهار داشــت: 
بیشترین آمار به ترتیب مربوط به استان های کهگیلویه و 
بویراحمد با 2 هزار هکتار در منطقه حفاظت شده خائیز، 
کرمانشاه هزار و ۵00 هکتار در منطقه حفاظت شده بوزین 
و مرخیل و خوزســتان با ۷13 هکتار در منطقه حفاظت 
شــده دز و کرخه بوده است، البته بیشترین وسعت آتش 
سوزی منطقه خائیز بوده که 4۷ درصد از کل وسعت آتش 

سوزی را به خود اختصاص داده است.

سفر اربعین با گذرنامه های زیر ۶ ماه 
اعتبار مجاز شد

صدا و سيما- سردار ســعید منتظرالمهدی، سخنگوی 
فرماندهــی انتظامی جمهوری اســلامی ایران اظهار کرد: 
زائران اربعین امسال می توانند با گذرنامه هایی که کمتر از 
۶ ماه اعتبار دارند، از مرز عبور کنند. وی افزود: این تصمیم 
با هدف کاهش نگرانی ها و مشــکلات زائران در خصوص 

اعتبار گذرنامه هایشان اتخاذ شده است.
سخنگوی فراجا گفت: این اســتثنا تنها برای ایام اربعین 
اعمال می شود و در سایر ایام سال، تردد با گذرنامه های با 

اعتبار کمتر از ۶ ماه امکان پذیر نخواهد بود.

ابطال »شرط داشتن گواهینامه برای 
دریافت خودرو« ابلاغ شد

تســنیم، یدا... اســمعیلی فرد؛ مدیرکل هیئت عمومی و 
هیئت های تخصصی دیوان عدالــت اداری گفت: با توجه 
به صدور و ابــلاغ رأی هیئت عمومی دیوان عدالت اداری 
مبنی بر ابطال بندی از مصوبه شــورای رقابت که داشتن 
گواهینامه رانندگی را برای خرید خودرو الزامی می دانست 
که این از تاریخ تصویب هم ابطال شــده است، لذا تمامی 
دســتگاه های اجرایــی و عرضه کنندگان خــودرو مکلف 
هستند که مفاد این رأی را تبعیت کنند و چنانچه احیاناً 
در آگهی هایی که منتشر کرده اند این شرط را درج کرده اند 

در اسرع وقت نسبت به اصلاح آن اقدام کنند.

پارک ۶۲۰۰ خودرو در پارکینگ 
اربعین

مهر- ســتاد اربعین از پارک ۶ هــزار و 200 خودرو در 
پارکینگ بزرگ اربعین شــهر مهران خبر داد و گفت: زوار 
حســینی از این پارکینگ، به وسیله ناوگان حمل و نقل 
درون شــهری به پایانه شهید سلیمانی مرز مهران انتقال 
داده می شوند. بر اساس این گزارش نرخ کرایه طی مسافت 
پارکینگ بزرگ اربعین تا پایانه شــهید سلیمانی 30 هزار 

تومان است.

رونمایی از پوسترهای نهمین دوره جایزه فیروزه
 و پایتخت کتاب ایران 

ایرنا- آیین رونمایی از پوســترهای نهمین دوره جایــزه فیروزه و پایتخت کتاب 
ایران برگزار شــد. در این مراسم یاســر احمدوند معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی با اشــاره به اینکه جایزه فیروزه و پایتخت کتاب تهران هر دو در 
دوره های قبل از دولت ســیزدهم هم برگزار می شدند، گفت: تلاش بود که هر دو 
ادامه داشــته باشند و کار آمد باشــند، مسیری که دو رویداد طی کردند مسیر رو 
به رشد و کمال بود. هرچند ممکن است به همه اهداف نرسیده باشیم، اما در این 

چند سال مسیری قابل تقدیر طی شد.
وی درباره تأثیر اقدامات جایزه فیــروزه بر اقتصاد فرهنگ، توضیح داد: در نتیجه 
برنامه ریزی موفقی که در طول دوره سیزدهم جریان داشت، تأثیر جایزه فیروزه بر 

بازار اقتصادی بیشتر شد و این روند بر اقتصاد فرهنگ موثر بود.
وی با تأکید بر اینکه نیاز به توجه قوه مجریه به صنایع فرهنگی وجود دارد، افزود: 
در آینده وضعیت صنایع فرهنگی باید تعیین تکلیف شود، در سطوح بالاتر نیاز به 
ایجاد ســتاد هماهنگی و تعریف مأموریت ویژه است. به نظرم بهترین بخش دولت 
که می تواند این مســئله را مدیریت کند، معاونت فرهنگی است. صنایع فرهنگی 
احتیاج به حمایت ســاختاری و پشــتیبانی در بودجه دارد. در این دوره مصوبات 

خوبی تصویب شد؛ البته کار دولت به پایان نرسیده است. 

ایرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور رئیس جمهور کشورمان 
در پاسخ به تماس تلفنی کاردینال پیترو پارولین، نخست وزیر 
واتیکان، با قدردانی از مواضع واتیکان در حمایت از اســتقرار 
صلــح و ثبات و امنیت در جهان، نقش آفرینی فعال تر واتیکان 
برای توقف فــوری جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه، رفع 
محاصره این منطقه و امدادرســانی به مردم از طریق رایزنی با 
مجامع بین المللی و سازمان های حقوق بشری را خواستار شد.

وی نسل کشــی و کشتار زنان و کودکان مظلوم غزه، ترورهای 
بزدلانه در کشورهای منطقه و حمله به بیمارستان ها و مدرسه 
محل ســکان آوارگان را گوشه ای از اقدامات جنایتکارانه رژیم 
صهیونیستی دانست و افزود: در کمال ناباوری و تاسف با وجود 
گذشــت ده ماه، نه تنها انتظارات ملت ها برای وادار کردن این 
رژیم به توقف جنایت و آدمکشــی بی ســابقه در غزه بی پاسخ 
مانــده، بلکه آمریکا و برخی کشــورهای غربــی با حمایت و 
پشتیبانی و ســازمان های بین المللی با سکوت و انفعال خود، 
رژیم صهیونیستی را در ارتکاب این جنایت، نسل کشی و ترور 

ترغیب نیز کرده اند.
رئیس جمهور با تأکید بر مواضع اصولی جمهوری اسلامی ایران 
در بیزاری و پرهیز از جنگ و خونریزی و ارتقای صلح و امنیت 
جهانی، اقدامات رژیم صهیونیستی در کشتار زنان و کودکان و 
حمله به بیمارستان ها و مدارس و همچنین اقدام جنایتکارانه 
ایــن رژیم در ترور میهمان کشــورمان را برخلاف همه اصول 

انسانی و قانونی دانســت و تصریح کرد: مطابق همه موازین و 
مقررات بین المللی، حق دفاع و پاسخ به متجاوز برای کشوری 

که مورد تجاوز قرار گرفته محفوظ است.
واتیکان از مواضع جمهوری اسلامی ایران حمایت می کند

کاردینــال پیترو پارولین، نخســت وزیر واتیــکان نیز در این 
گفت وگوی تلفنی ضمن ابلاغ پیام تبریک پاپ فرانســیس به 
پزشکیان در پی پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری و تقدیر 
از مواضــع اصولی رئیس جمهور در تعامل ســازنده با جهان و 
تأکید بر حفظ و ارتقای صلــح و ثبات جهانی، افزود: واتیکان 
ضمن ابراز علاقمندی برای گسترش هر چه بیشتر روابط میان 
دو دولت، از مواضع جمهوری اســلامی ایران در مسیر ارتقای 
تعامل، هم افزایی و همگرایی میان کشــورهای منطقه و جهان 

حمایت می کند.
نخست وزیر واتیکان همچنین بر ضرورت توقف فوری کشتار 
غیرنظامیان در غزه و برقراری فوری آتش بس در این منطقه به 

عنوان موضع اصلی دولتش تأکید کرد.

رئيس جمهور در تماس تلفنی نخست وزیر واتيکان:

 طبق موازین بین المللی حق پاسخ به کشور متجاوز محفوظ است

ایرنا- محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در نشســت 
تکریم و معارفه معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در 
دولت های ســیزدهم و چهاردهم گفت: یاد شهدای انقلاب به 
ویژه شــهدای دولت و برادر شهیدمان آیت ا... رئیسی را گرامی 
می دارم و از تلاش های خانم خزعلی در معاونت زنان ریاســت 
جمهوری تشکر می کنم. به خانم بهروزآذر هم تبریک می گویم 
که نشاط جوانی و عقبه علمی دارد، مایه افتخار برای ماست که 
در خدمت این خانم جوان و متعهد و پرتلاش در دولت هستیم.
وی افزود: بــه دختران جــوان و ورزشــکاران قهرمانمان در 
رقابت های المپیک تبریک می گویــم که هم در عرصه رقابت 
و هم در عرصه اخلاق پیروز شــدند و امیدواریم افتخارآفرینی 

خود را ادامه دهند.
معــاون اول رئیس جمهور با بیان اینکــه از همه زحمات 20 
سال گذشته تشــکر کردم، اظهار کرد: در سال ۸3 یک سؤال 
از خانم زهرا شــجاعی پرسیدم که این ســؤال را هم از خانم 
بهروزآذر هم می پرســم. »اگر این معاونت نبود، چه کمبودی 
برای زنان داشــتیم؟« زنان در هشت سال دفاع مقدس در دو 
جبهه جنگیدند، در خط مقدم و در پشــتیبانی از جنگ. زنان 
ما در دانشگاه ها درخشیدند. نرخ باسوادی زنان ما از 1۵ درصد 
اوایل انقلاب به بالای ۸۵ درصد امروز رسیده است. در کارهای 

سخت نمی توانید رد پای زنان را نبینید
عارف تأکید کرد: ما برنامه توســعه را داشــتیم و 20 ســال 
وقت داشــتیم به کشور اول منطقه تبدیل شویم، اما الان کجا 
هســتیم؟ او)خانم بهروز آذر( به ما پاســخ دهند که زنان کجا 
هســتند؟ آیا با اهداف بلند و شعاری می توانیم به کمک نیمی 
از جمعیت کشــورمان برسیم؟ شــاخص های پیشرفت علمی 
دختران در مقابل پسران را دنبال کنید. مطمئن هستم که در 

اکثر شاخص ها دختران ما بهتر هستند.
بانوان نیازی به تبعیض ندارند

وی با بیان اینکه خانم ها نیازی به تبعیض ندارند، گفت: نیازی 

به ســهمیه ای که گاهی خودمان دادیم و در مجلس دهم 30 
درصد لیســت نمایندگان تهران را به زنان ســهمیه دادیم که 
موفق هم بودند و عملکرد ۹ نماینده تهران نســبت به عملکرد 
21 نماینده مرد در مجلس دهم می چربد؛ این واقعیت اســت. 

من کمتر شعار می دهم بروید بررسی کنید
معاون اول رئیس جمهور افزود: می خواهیم نظام شایسته سالار 
داشته باشیم، اما امروز نظام مردسالار است. در جلسات گاهی 
از خانم هــا تعریف می کنیم چون می خواهیم شــب در خانه 
دعوا نداشته باشیم، این راهش نیست؛ این رفتار یک حکومت 
مردمی نیســت. عارف با بیان اینکه دنبال شرایطی هستیم که 
هیچ تبعیضی بین زن و مرد در حکمرانی و پذیرفتن مدیریت ها 
و مسئولیت ها نباشد، افزود: ارتقای جایگاه زن در نظام تصمیم 

سازی و تصمیم گیری یک اصل است.
با حضور وزرای  اولین جلسه شــورای راهبری  برگزاری 

دولت سیزدهم
وی گفت: برخی از حرکات و رفتار، حداکثر یک نگاه مسکّنی به 
مشکلات دارد؛ جامعه ما از نظر روانی، آمادگی زعامت، هدایت 
و رهبری زنــان را ندارد. معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: 
هنوز بعد از 4 دهه از گذشــت پیــروزی انقلاب، برای حضور 
زنــان در بعضی از مجامع، چالش جدی داریم. برنامه هفتم که 
از امروز آن را بخوبی و با حضور وزرای دولت ســیزدهم کلید 
زدیم و اولین شورای راهبری را با اعضای دولت شهید رئیسی 
برگــزار کردیم. وزرای دولت ســیزدهم تا امروز با صمیمیت با 
ما همکاری کردند. صندلی ها عوض می شــود اما مسئولیت ها 
تغییــری نمی کند. عــارف اضافه کرد: بنا نیســت ضعف های 
خودمان را با بدگویی از وزرای دولت قبل بپوشــانیم و آنها را 

نفی کنیم؛ بناست نقد کنیم تا بهتر جلو برویم.
جوانگرایی با جوان سوزی متفاوت است؛ باید جوانان برای 

پذیرش مسئولیت آماده شوند

وی با بیان اینکه این روزها به منش ارزشــمند دکتر پزشکیان 
بی انصافی می شــود، تأکیــد کرد: جوانگرایی با جوان ســوزی 
متفاوت اســت. می شــود جوانی را در یک مسئولیت گذاشت 
و بعد از دو ماه پرونده اش برای همیشــه بســته شود. معاون 
اول رئیس جمهور افزود: افراد با پتانســیل زیادی را به اشتباه 
در جایی گذاشــتیم که آمادگی نداشتند چون توانمندسازی 
نکردیم و لذا امروز مسئولان را بین افراد خاصی پیدا می کنیم. 
جوانگرایی و شایسته سالاری کار ساده ای نیست، باید زحمت 
کشید و جوانان با استعداد را کشف و آماده پذیرش مسئولیت 
کــرد. چون این روند را طی نکرده ایم امروز به اجبار ســهمیه 
می گذاریم. عارف گفت: راهبرد ما این است که در پایان چهار 
سال دولت، چند صد نفر نیروی توانمند در زمینه های مختلف 
را تحویل جامعه دهیم ،کسانی که بشود مدیریت کشور از آنها 

استفاده کرد.
آماده پذیرش طرح ها برای تربیت زنان نخبه و توانمند هستیم

وی با بیان اینکه آمادگی داریم طرحی به کمک سازمان سابق 
جوانان، بنیاد امور نخبگان و ســازمان امور اداری و استخدامی 
آماده شــود تا چند صد نفــر را تربیت کنیم، افــزود: یکی از 
زنان جوان بســیار برجسته را برای اولین بار در یک وزارتخانه 
زیربنایی به مجلس معرفی کردیم؛ از مجلس درخواست داریم 

به این راهبرد عنایت داشته باشد. 
معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد: گاهی ســؤالات بی ربطی 
مطرح می شــود که نشان می دهد هنوز زنان ما را نشناختند و 
به دنبال همان جامعه مردسالار هستند و نمی خواهند بین 1۹ 
وزیر مرد، یک وزیر زن را تحمل کنند. این اشــتباه است. باید 
نظام شایسته سالاری به جای مردســالاری حاکم شود. عارف 
افزود: ســازمان هایی که نام بردم، طرح های خود را در اســرع 
وقت به دولت بدهند و جغرافیای ایران را در آنها در نظر بگیرند. 
باید کمک کنیم نخبگان کشور، مستقل از تفکرات سیاسی را 

تربیت کنیم.

»عارف« در جلسه معارفه معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده:

 منتظر بخش نامه برای استفاده از زنان در مدیریت نباشيد

صفحه3

در نشست خبری مشترک شهردار منطقه 6 شيراز و ناظر شورا در سطح منطقه مطرح شد؛

  تخریب؛ بیخ گوش 
ساخت وسازهای غیرمجاز باغ ها
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رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئیس کمیته ملی المپیک:

به خاطر شاد کردن مردم و سربلندی کشور
 صمیمانه سپاسگزارم

در پی نامه رئیس کمیته ملی المپیک خطاب به رهبر انقاب اســامی  
و ارائه گزارشــی از دســتاوردهای ورزشــی و فرهنگی اعضای کاروان 
ورزشــی جمهوری اسامی در بازی های المپیک و شاد کردن دل مردم 
ورزش دوست ایران، حضرت آیت  ا... خامنه ای سپاسگزاری صمیمانه خود 

را از ورزشکاران خوش روحیه و بااراده کشورمان اعام کردند.
رهبر انقاب اسامی در حاشیه نامه رئیس کمیته ملی المپیک نوشتند: 
از ورزشــکاران عزیز و خوش روحیه و با اراده، و از رؤسای فدراسیون ها و 
مربیان، و از کمیته ملی المپیک که در مســابقات اخیر مایه  شــادی و 
سربلندی کشور را در صحنه  ورزش فراهم آوردند، صمیمانه سپاسگزارم. 

موفق باشید ان شاءالله.«
محمود خســروی وفا، رئیس کمیته ملی المپیک در نامه خود در ارتباط 
با موفقیت های کاروان ورزشــی جمهوری اســامی ایران تحت عنوان 
»خادم الرضا )ع(« به برخی دستاوردهای ورزشی و فرهنگی ورزشکاران 
کشورمان از جمله کسب بالاترین تعداد مدال در المپیک پاریس پس از 
المپیک لندن در سال ۱۳۹۱، حضور بی سابقه بانوان در کاروان ورزشی 
ایران، درخشــش فوق العاده این بانوان و کســب عناوین مهم در برخی 

رشته ها برای اولین بار در رقابت های المپیک، اشاره کرده بود.

معاون سابق معاون راهبردی رئیس جمهور:
»پزشکیان« را تنها نگذارید

باشگاه خبرنگاران- محمدجواد ظریف، معاون سابق معاون راهبردی 
رئیس جمهور در پیامی درباره استعفایش از دولت پزشکیان نوشت: پیام 
بنده به معنای پشیمانی و یا ناامیدی از دکتر پزشکیان عزیز و یا مخالفت 
بــا واقع گرایی نیســت؛ بلکه به معنای تردید در مفیــد بودن خودم در 

معاونت راهبردی است. 
البته برخی مردودین از جانب مردم، با تفســیر عجیبی از قانون مصوب 
۱۴۰۱، اشــتغال بنده در مشاغل حســاس را به بهانه ای برای فشار بر 
دولت چهاردهــم تبدیل کرده بودند. بنده نیز برای جلوگیری از هرگونه 
شــائبه یا بهانه برای کارشکنی در کار دولت دکتر پزشکیان عزیز، هفته 
گذشته طی نامه ای از معاونت راهبردی رئیس جمهور انصراف داده بودم.

عضو کمیسیون اصل ۹0 مجلس:
شاکله وزرای پیشنهادی دولت قابل دفاع است

 ایرنا- حســینعلی حاجی دلیگانی، عضو کمیســیون اصل ۹۰ مجلس 
شــورای اسامی درباره فهرست پیشــنهادی وزرای دولت چهاردهم به 
مجلس شورای اسامی گفت: بیشتر وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم 
توانمنــدی خوبی دارند و به عنوان نمونــه توانایی عباس علی آبادی به 
عنوان وزیر پیشــنهادی نیرو قابل دفاع بوده و سوابق وی در تولید برق 

و انرژی ارزنده است. 
وی افزود: حسین سیمایی صراف، وزیر پیشنهادی علوم نیز فرد توانمند 

و با انصافی است و می تواند در این حوزه موفق عمل کند.
حاجی دلیگانی با اشاره به انتخاب سید اسماعیل خطیب به عنوان وزیر 
پیشنهادی اطاعات یادآور شــد: وی هم عملکرد خوبی در دولت قبل 
داشــت و برای دولت چهاردهم هم حفظ شــد و به نظر می رســد رأی 

بالایی کسب کند.
دلیگانی، شــالکله وزرای پیشــنهادی دولت چهاردهــم را با کیفیت و 
قابل دفــاع ارزیابی کرد و گفت: البته به نظر می رســد برخی از وزرای 
پیشنهادی برای کسب رأی اعتماد نمایندگان مجلس کار سختی را در 
پیش داشــته باشــند و باید دفاع آنها را در کمیسیون ها و صحن علنی 

مجلس دید و بررسی کرد.
این نماینده مجلس در ادامه به مدیریت کابینه دولت چهاردهم توســط 
رئیس جمهور اشاره کرد و گفت: یکی از اشکاتی که در دولت های قبل 
و حتی دولت شــهید رئیسی وجود داشت، نحوه مدیریت و اداره هیئت 
وزیران بود و باید در مواقعی که برخی از وزرا عملکرد قابل قبولی ندارند، 

بدون تعارف از جمع هیئت وزیران جدا شوند.
دلیگانی خاطرنشان کرد: از پزشکیان انتظار می رود در مواقعی که برخی 
از وزرا به رغم کســب رای اعتماد مجلــس، از کارآمدی لازم برخوردار 

نبودند، تصمیم کارشناسی با فوریت درباره آنها اتخاذ شود.

 سرپرست وزارت امورخارجه: 
ایران از حق ذاتی و مشروع در دفاع از تمامیت 

ارضی خود برخوردار است

ایسنا-علی باقری، سرپرست وزارت امورخارجه در گفت وگوی تلفنی با 
وانگ یی، وزیر امور خارجه چین پیرامون تحولات منطقه ای و مســایل 

مورد عاقه دوجانبه گفت وگو و تبادل نظر کرد.
سرپرســت وزارت امور خارجه بر تداوم روند تقویت و گســترش روابط 
راهبردی ۲ کشــور در راستای اجرای کامل ســند جامع همکاری های 
مشترک ۲۵ ساله و اســتمرار رایزنی ها در خصوص مسائل منطقه ای و 

بین المللی تأکید کرد.
باقری با اشــاره به حمله وحشیانه رژیم صهیونیستی به مدرسه تابعین 
غزه و کشــته  شــدن ده ها غیرنظامــی بی پناه، از مواضــع دولت چین 
در محکومیــت این اقدام تشــکر کرد و افزود: اقدامــات جنایتکارانه و 
تروریســتی رژیم غاصب صهیونیستی در حمله به یمن، بیروت و به ویژه 
تجاوز ترور در تهران دامنه تنش و جنگ را فراتر از سرزمین های اشغالی 
کشــانده که این امر موجب نقض ثبات و امنیت منطقه ای و بین المللی 
شده است. وی در ادامه تأکید کرد: جمهوری اسامی ایران از حق ذاتی 
و مشروع در دفاع از تمامیت ارضی و حاکمیت ملی خود در برابر تجاوز 

رژیم صهیونیستی برخوردار است.
باقری ضمن تصریح بر لزوم پیوستگی و استمرار تعامات و رایزنی های 
۲ جانبــه بین تهران و پکــن، بر ضرورت ادامه محکومیــت و مقابله با 

اقدامات تجاوزکارانه و جنایتکارانه رژیم صهیونیستی تأکید کرد.
وانــگ یی، وزیر امــور خارجه چین نیــز در این گفت وگــوی تلفنی، 
ضمن اشــاره به روابط راهبردی دو کشــور، بر نقــش مهم و تأثیرگذار 
جمهوری اســامی ایران در منطقه غرب آســیا تأکیــد و تصریح کرد: 
ایــران یکی از کشــورهای مهم و تأثیرگذار در منطقه اســت و چین و 
ایران شرکای استراتژیک جامع یکدیگر هستند و چین همواره از منظر 
راهبــردی و بلند مدت به روابــط با جمهوری اســامی ایران می نگرد 
 و تمایــل دارد با دولت جدیــد ایران در جهت تــداوم و تقویت روابط 
دو کشــور در راستای منافع مشــترک همکاری نماید و چین خواهان 
پیشبرد همکاری های عملی در تمامی زمینه ها و پیشبرد سند همکاری 

جامع دو کشور است.
وزیر امــور خارجه چیــن اقدام اخیــر  رژیم صهیونیســتی در حمله 
بــه مدرســه تابعین را شــوک آور توصیــف و تأکید کرد: کشــورهای 
 جهــان بیــش از پیش برای تشــکیل کشــور مســتقل فلســطینی 

هم نظر هستند.

 

رئیس جمهور:

توانمندی، تخصص و سوابق مرتبط از ویژگی های وزرای پیشنهادی دولت است
در  رئیس جمهور  پزشــکیان،  مســعود  ایرنا- 
دیدارهــای جداگانــه بــا مجمــع نمایندگان 
اســتان های فارس، سیســتان و بلوچســتان و 
کرمان، برگزاری نشست های کاری با نمایندگان 
مجلس شورای اســامی قبل از تشکیل رسمی 
کابینه را گواه اراده دولت چهاردهم در همکاری 
و هم افزایــی قــوای مجریه و مقننــه برای رفع 

مشکات و آبادانی کشور دانست.
وی با اشاره به فرآیند چینش وزرای پیشنهادی 
دولــت چهاردهــم در قالب شــورای راهبری، 
تاش برای تشــکیل کابینه فراجناحی و تمرکز 
بــر ماک های اصلــی توانمنــدی،   تخصص و 
ســوابق مرتبط افــراد را از ویژگی ها فهرســت 
کابینــه پیشــنهادی بــه مجلس دانســت و از 
همــه نماینــدگان مجلــس و نخبگان کشــور 
خواســت دولــت را در ادامــه مســیر انتصاب 
مدیــران و مســئولان دســتگاه های اجرایی بر 
اســاس ویژگی های بیان شده و همچنین تعهد 
 آنها بــه اجرای اســناد و سیاســت های کان 

کشور یاری کنند.
  توجه به استان ها و مناطق محروم کشور از 

اصول اساسی دولت است
رئیس جمهور در واکنش به مســائل و مشکات 

مطرح شده از سوی نمایندگان نیز با بیان اینکه 
دولت چهاردهم با وســواس و دقت منابع کشور 
را با لحاظ اولویت ها و محرومیت ها در راســتای 
اجــرای عدالت و حق، توزیع خواهد کرد، افزود: 
توجه به اســتان ها و مناطق محروم کشــور از 

اصول اساسی این دولت است.
پزشــکیان وفاق ملی و کنار گذاشتن اختافات 
را رمز پیشــبرد امور و موفقیت کشــور دانست 

و تأکید کرد: در دولــت چهاردهم محور عمل، 
قوانین و اســناد و سیاســت های کان کشــور 
است؛ در صورت وجود اشــکال در این اسناد و 
سیاست ها هم برای اصاح آن اقدام خواهد شد.

در این جلســات نمایندگان استان های فارس، 
سیســتان و بلوچســتان و کرمان نیز به تشریح 
مهم ترین مسائل و مشکات حوزه های انتخابیه 
خود پرداختند. رفع مشکات مرتبط با کم آبی، 

ارتقای زیرساخت های جاده ای و ریلی با توجه به 
وسعت این ســه استان و پراکندگی جمعیت به 
خصوص در سیستان و بلوچستان و کرمان، رفع 
مشکات تأمین ســوخت و ضرورت بهره گیری 
بهینه از ظرفیت های کشاورزی، معدنی، صنعتی، 
گردشــگری و انســانی از مهمترین مطالبات و 
مطالب مطرح شــده از سوی نمایندگان در این 

جلسات بود.
  اعمال استانداردهای دوگانه آمریکا موجب 

گستاخی رژیم صهیونیستی شده است
رئیس جمهور کشــورمان همچنیــن در تماس 
تلفنی شــارل میشل، رئیس شورای اروپا با بیان 
اینکه جمهوری اســامی ایــران همواره حامی 
صلح، آرامــش و ثبات در همه جهــان و برای 
همــه ملت ها بوده و معتقد اســت هر روندی و 
در هــر نقطه ای از جهان کــه این ارزش ها را به 
مخاطره بیندازد باید متوقف شود، افزود: اعمال 
استانداردهای دوگانه از ســوی آمریکا و برخی 
کشــورهای غربی موجب گستاخی بیشتر رژیم 
صهیونیســتی در ارتکاب تــرور و جنایت فجیع 
در غزه و همین طور کشــورهای منطقه شده و 
صلح و امنیت منطقه و جهان را از بیش از پیش 
به خطر انداخته اســت. پزشکیان همچنین در 

واکنش به ابراز تمایل رئیس شــورای اروپا برای 
از ســرگیری گفت وگوها درباره توافق هسته ای، 
وجــود اعتماد و تأمین منافع متقابل را اســاس 
توافق دانســت و افــزود: اگر دوطــرف به همه 
تعهدات خود عمل کنند و اعتماد ایجاد شــود، 
عاوه بر احیای توافق هســته ای می توان درباره 

دیگر مسائل فی مابین نیز گفت وگو کرد
رئیس جمهور با تأکید بــر ضرورت تثبیت نظم 
چند قطبــی در جهان، سیاســت ها و اقدامات 
آمریــکا در اعمال فشــار به کشــورهایی مانند 
جمهوری اســامی ایران و تاش برای محروم 
کــردن آنها از همه حقوق و منافع خود را تاش 
آمریکا بــرای جلوگیری از تثبیــت نظم جدید 
جهانی و از موانع تحقق ثبات و آرامش در جهان 
دانست. رئیس شــورای اروپا نیز در این مکالمه 
ضمن ابــراز امیدواری برای آغاز مســیر تعامل 
مؤثر ایران و اتحادیــه اروپا بر پایه تأمین منافع 
متقابل و رفع موانع تعامل گسترده تر فی مابین، 
بر تمایل کشــورهای اروپایی برای ارتقای سطح 
روابط با ایران تأکید کرد. شــارل میشل درباره 
وقایع غزه هم بر رعایت حقوق انسان دوســتانه، 
توقف حمات، برقراری آتش بس و امدادرسانی 
گســترده به مردم غزه و به رســمیت شناختن 

کشور مستقل فلسطینی تأکید کرد.

ایسنا- هادی طحان نظیــف، عضو حقوقدان و سخنگوی 
شــورای نگهبان در یادواره ۱۳ شــهید روستای نسن از 
توابع بخش بلده شهرســتان نور حضور یافت و با تقدیر از 
برگزاری مستمر ۴۲ سال مراسم یادبود شهدای این روستا 
گفت: این امر نشانه استقامت و پایمردی اهالی این روستا 
در انجام کار خیر اســت. این نشانه قدرشناسی است. این 

نشانه باور به راه شهیدان است.
وی با بیان این که قرآن کریــم بارها بر توجه به یاد خدا، 
انبیای الهی و انســان های خوب تأکید کرده است، ادامه 
داد: گرامی داشــتن یاد و خاطره شــهدا در همین راستا 
است و غفلت را از ما دور می کند. شهید در منابع اسامی، 
دارای جایگاه رفیع و والایی اســت. قرآن کریم، شــهدا را 
متفــاوت از امــوات و آنها را برخــوردار از حیات جاودانه 
دانسته اســت. همچنین خداوند همنشــینی با شهدا را 

پاداش اهل طاعت معرفی کرده است.
طحان نظیف اضافه کرد: امام خمینی )ره( با یک پشتوانه 
معرفتــی و دینی فرمود که شــهادت عزت و حیات ابدی 
اســت. رهبر معظم انقاب نیز فرمود کــه هر یک از این 
ســتارگان می تواند عالمی را روشــن کند و هرچه امروز 
کشــور مــا دارد و هرچه در آینده به دســت می آورد، به 

برکت خون شهیدان است.
وی خاطرنشــان کرد: در مقدمه قانون اساســی هم آمده 
که »تپش هــای پی در پی در انقــاب، در هفتم ها و در 
چهلم هــای یادبــود شــهدای انقاب حیــات و گرمی و 
 جوشــش یکپارچه و هرچــه فزون تری بــه این نهضت 

در سراسر کشور بخشید.«
   در سرزمینی زندگی می کنیم که محل زندگی جوانانی 

بوده که راه صدساله را یک شبه طی کرده اند
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان با اشاره به این سخن 
رهبر معظم انقاب که زنده نگه داشــتن یاد شهدا کمتر 
از شــهادت نیســت، گفت: شــهدا رهرو راه امام حسین 
)ع(، انصار دین خدا، ســرمایه های معنوی ملت، الگوهای 
کاربردی و مدل های به نتیجه مطلوب رســیده هستند. از 
این رو برای آنها یادواره برگزار می کنیم تا ســیره زندگی 
آنهــا را مرور کنیــم و یادمان نرود، امروز در ســرزمینی 

زندگی می کنیم که دیروز محل زندگی جوانانی بوده است 
که به قول امام راه صدساله را یک شبه طی کرده اند.

طحان نظیــف اظهــار کرد: برای شــهدا یــادواره برگزار 
می کنیــم تا خودمان را با محک آنها بســنجیم و ببینیم 
چقدر در صراط مســتقیمی که آنها پیموده اند، ثابت قدم 
مانده ایم. اگر در همان مســیریم بــا قدرت تر ادامه دهیم 
و اگر خــدای ناکرده مســیرمان تغییر کــرده به صراط 
مســتقیم برگردیم. این هدایت گری حاصــل زنده بودن 
شهداســت و شیوه شفاعت شهداســت. اگر این یادواره ها 
نباشــد، اگر یاد شهدا نباشــد، خدای ناکرده ممکن است 
 ناگهان چشــم باز کنیــم و ببینیم اصــاً راه را از بیراهه 

نمی شناسیم.
   این روزها شاهد افول انسانیت هستیم

وی در پایان با اشــاره به جنایات رژیم صهیونیســتی در 
غزه و شــهادت بیش از ۴۰ هزار نفر از مردم که بسیاری 
از آن ها زنان، کودکان و افراد بی دفاع هســتند، گفت: این 
روزها وقایــع غزه را می بینیم و ســکوت مدعیان حقوق 
بشر را در قبال استانداردهای دوگانه نظاره می کنیم. این 
روزها شــاهد افول انسانیت هستیم. این روزها بسیاری از 
اصول، موازین و کنوانسیون های بین المللی به راحتی زیر 
پا گذاشته می شود اما متأسفانه برخی از دولت ها و مجامع 
بین المللــی در قبال این جنایت ها ســکوت کرده و حتی 
تعدادی از آن ها نیز حامی این رژیم جنایتکار شده اند که 
دردآور اســت. ان شاءا... این رژیم نابود و جبهه مقاومت و 

آزادگان جهان پیروز خواهند شد.

باشــگاه خبرنگاران- احمد راستینه، ســخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس شــورای اسامی ضمن اشــاره به آغاز بررسی 
برنامه های پیشنهادی وزرای پیشنهادی دولت در کمیسیون های 
تخصصی مجلس از صبح امروز گفت: طبق برنامه، ستار هاشمی، 
وزیر پیشــنهادی ارتباطات و فناوری اطاعات در اولین جلســه 
کمیســیون فرهنگی حضــور پیدا کــرد و در موضوعات مهمی 
در کمیســیون تبادل نظر شــد و برنامه های وزیر پیشــنهادی 

درخصوص این موضوعات مورد مطالبه قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در این جلسه نمایندگان دغدغه های خود درباره 
ضرورت توسعه صنعت فضایی کشور براساس احکام قانون برنامه 
هفتم را ارائــه دادند، اضافه کرد: مــواردی درخصوص ضرورت 
حرکــت وزارت ارتباطــات و فناوری اطاعات به ســمت ایجاد 
یک سیســتم عامل در موتور جســت وجوگر ملی برای پیشبرد 
برنامه های شبکه ملی اطاعات و ضرورت حرکت به سمت ایجاد 
اینترنــت پاک کودکان برای حفظ نســل نو و مدیریت فرهنگی 
نسل نوجوان کشور مطرح شد و وزیر پیشنهادی برنامه های خود 

در این خصوص را ارائه کرد.

راســتینه با اشــاره به ارائه دغدغه های نمایندگان کمیســیون 
فرهنگی درخصوص مدیریت هوشمند محتوا و راهکار فنی برای 
حفظ حقوق کاربران فضای مجازی در این نشســت، بیان کرد: 
توســعه اقتصاد دیجیتال و برنامه های وزیر پیشنهادی ارتباطات 
در این حوزه از دیگر مواردی بود که در این جلسه بحث و گفتگو 
شــد همچنین درخصوص چگونگی برخورد با تخلفات سکو های 
داخلی و خارجی و چگونگی حفظ اســتقال هویتی و تمدنی در 
تقابل گفتمانی و هویتی غرب، دغدغه های بســیار جدی مطرح 

شد.
سخنگوی کمیســیون فرهنگی مجلس، ضرورت تعیین تکلیف 
خرید و فروش فیلترشــکن ها و رســیدن به یک برنامه نظارتی 
جامع برای مدیریت هوشمند در فضای مجازی و تولید محتوا ها 
را از دیگر مباحث جدی مطرح شده در جلسه بررسی برنامه های 
وزیر پیشــنهادی ارتباطات در کمیســیون فرهنگی اعام کرد و 
گفت: در این جلســه همچنین درخصوص ضــرورت تمرکز بر 
تکمیل شــبکه ملی اطاعات براســاس برنامه زمان بندی قانون 

برنامه هفتم توسعه مباحثی به صورت دقیق ارائه شد.

باشــگاه خبرنگاران- ســید جواد حســینی کیا، نایب رئیس 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای اسامی در تشریح 
نشست با محمد اتابک، وزیر پیشنهادی صنعت، معدن و تجارت، 
گفت: یکی از موضوعات بررســی شــده در این جلســه موضوع 
خودرو بود. وزیر پیشــنهادی صمت در این حوزه معتقد بود که 
ناترازی عرضه و تقاضا خودرو باید برطرف شــود و قیمت تعیین 

شود.
وی افــزود: همچنیــن دربــاره واردات خــودرو بیــان کرد که 
برای تنظیم گــری بازار باید از ظرفیت واردات اســتفاده کرد تا 
 از یک ســو نظر مصرف کنندگان تأمین شــود و از ســوی دیگر 

تولیدکنندگان زیان نبینند.
حسینی کیا بیان کرد: وزیر پیشنهادی صمت معتقد بود که باید 

به ســمت تأمین زنجیــره تولید در حوزه معدن رفت از ســوی 
دیگر از آنجاکه عمق اکتشــاف اکنون حدود ۵۰۰ متر است باید 
اقدامات لازم در این زمینه انجام شــود تا بتوان از ذخایر موجود 

به درستی بهره برداری کرد.
وی اضافه کرد: اتابک به قیمت گذاری دستوری در حوزه خودرو 
در شرایط فعلی معتقد اســت و بیان کرد که آزاد کردن قیمت 
خودرو در این شــرایط التهاب زا اســت و این کار باید به تدریج 

صورت گیرد. 
نایب رئیــس کمیســیون صنایــع و معــادن تصریح کــرد: از 
آنجــا که کمیســیون صنایع و معادن یک جلســه دیگر با وزیر 
 پیشــنهادی صمت خواهد داشت، تاکنون نظر کمیسیون نهایی 

نشده است.

ایرنا- احمد وحیدی، وزیر کشور در رویداد روز ملی تشکل ها 
و مشارکت های اجتماعی اظهار داشت: در یک جامعه بزرگ و 
پویا مثل ایران، مردم بسیار مهم هستند و در نظام مردم سالار 

ما مردم حرف اول و آخر را می زنند.
وی بــا تأکیــد بر اینکه هر جا مردم حضور داشــته باشــند 
موضوعات حل و فصل خواهد شــد، اضافه کرد: مردم ما حتی 
در حوزه دفاع هم حضور قوی داشــتند و این حضور در بحث 
امنیت و پیروزی انقاب هم چشمگیر بود و در حوزه اجتماعی 

نیز مردم با شرکت در قالب تشکل ها خود را نشان دادند.
وحیدی ادامه داد: در وزارت کشــور آنچه در اولویت قرار دارد 
ابتدا بعُد اجتماعی و سپس بعُد سیاسی و امنیتی است؛ چراکه 
اگر در حــوزه اجتماعی خوب کار کنیم بــه حوزه امنیتی یا 

نمی رســیم یا کمتر می رســیم. وی با تأکید بر اینکه ظرفیت 
بزرگ حضور مردم از درون مکتب ما است، یادآورشد: حضور 
تشــکل ها در همه حوزه ها اعم از سامت، مدرسه سازی، علم 
وفناوری و اجتماعی قابل مشــاهده اســت و مردم ما همواره 
در کار خیــر رقابت مثبت دارند و این امر در کشــور نهادینه 
شده است. وزیر کشــور گفت: تک تک موضوعات اقتصادی و 

اجتماعی نیاز جامعه است و باید به نفع مردم دنبال شود.
وحیدی با طرح این ســؤال که چه کســی باید آســیب های 
اجتماعــی را حل کند ؟ ادامه داد: مردم خودشــان باید حل 
کنند؛ چراکه شایســته ترین و اهل ترین هســتند و دولت هم 

باید حمایت کند.
وی تصریح کرد: اما باید دید دراین حوزه تشکل به اندازه کافی 

داریم. در حوزه خودکشی تشکل کم داریم که باید تشکل های 
فراوانی در این زمینه در حوزه فرهنگی و روان شناسی داشته 
باشیم. وزیر کشور یادآورشد: شــناخت خاء ها و وجود نظم 
توســعه مند تشکل ها مهم اســت که یکی از وظایف سازمان 

امور اجتماعی است.
وی افزود: حضور مردم در تشــکل ها با مســئولیت اجتماعی 
همراه اســت و رواج این فرهنگ بســیار مهم اســت تا مردم 

مسئولیت اجتماعی خود را ایفا کنند.
وزیر کشــور اظهار داشت: سطح فعالیت تشکل ها محلی، ملی 
و بین المللی اســت و باید شبکه ای و هدفمند عمل شود در 
سطح بین المللی نیز در موضوع غزه تشکل ها باید غوغا کنند.

وحیدی اضافه کرد: همچنین تشــکل ها در سطح بین المللی 

می توانند از فرهنگ و عمق تمدن کشــور اســتفاده کنند و 
موثرباشند.

وی با اشاره به اینکه در ۲ و ۳ سال گذشته تشکل ها در حوزه 
سامت اجتماعی در ســطح بین المللی اقدامات مهمی انجام 
داده انــد و تشــکل ها در ســطح محلی، ملــی و بین المللی 
می توانند نقش آفرینی کنند، خاطرنشان کرد: در برنامه هفتم 

توسعه هم بر نقش تشکل ها تأکید شده است.

وزیر کشور:

 مردم باید در حوزه های اقتصادی حضور فعال داشته باشند

تسنیم- در پنجمین جلسه شورای اقتصاد در سال ۱۴۰۳ به 
ریاست محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، 
رویکردها و سیاست های کان تدوین بودجه سال ۱۴۰۴ کل 
کشور مورد بررسی قرار گرفت و همچنین طرح ضربتی افزایش 
 تولید نفت خام توســط شــرکت ملی نفت ایران تصویب شد. 
عارف در این جلسه با اشاره به اهمیت سازمان برنامه و بودجه 
و تأکید بر ارتقاء جایگاه این ســازمان در نظام بودجه ریزی و 
برنامه ریزی کل کشــور تصریح کرد: سازمان برنامه و بودجه 
نقشی مهم و اساســی در ایجاد هماهنگی بین وزارتخانه ها و 
دســتگاه های دولتی در جهت دهی و برنامه ریزی منابع مالی 
موردنیاز طرح های بزرگ زیرساختی و عمرانی در کشور دارد.
وی بــا تأکیــد بر اینکه شــورای اقتصــاد از نهادهای مهم و 

باســابقه تاریخی در کشــور اســت که باید در جایگاه واقعی 
خــود قرار گیــرد، تصریح کرد: باید با توجــه ویژه به نقش و 
عملکرد شــورای اقتصاد و ارتقاء جایگاه آن، از ایجاد شوراها 
و کمیته های موازی بــرای تصمیم گیری اقتصادی جلوگیری 
شــود تا راهبردها، وعده ها و برنامه های رئیس جمهور هرچه 
ســریع تر عملیاتی شود. معاون اول رئیس جمهور همچنین به 
اهمیت توجه به نظرات بخش خصوصی و غیردولتی از جمله 
تعاونی ها در تصمیم گیری ها و برنامه ریزی های کان اقتصادی 
اشــاره و تصریح کرد: امروز انتخاب بخش خصوصی در اداره 
اقتصاد کشــور یک اختیار نبوده بلکه تکلیف و الزام اســت و 
باید در جلسات تصمیم گیری اقتصادی دولت همانند شورای 
اقتصاد بخش خصوصی و فعالین و کارآفرینان اقتصادی نقش 
پررنگ ایفا کنند و از نظرات آنان در تصمیم گیری اقتصادی و 

بودجه ریزی استفاده شود.
عارف با بیان اینکه تعهد به آرمان های انقاب و نظام، خدمت 
بــه مردم، به کارگیــری افراد دردمند و متعهــد از مهم ترین 
معیارهای به کارگیری و انتخاب افراد در جایگاه های مدیریتی 
در دولت چهاردهم است، افزود: راهبرد انتخاب مدیران و وزرا 

در این دولت توجه به تفکر سیاســی نیســت و باید مدیران 
دولت چهاردهم به دنبال تحقــق آرمان ها و ارزش های نظام 
مقدس جمهوری اســامی ایران و مطالبات مردم و وعده های 
داده شــده توســط رئیس جمهور و در رأس همــه آنها حل 

مشکات معیشتی و اقتصادی مردم باشند.
وی بر بــه کارگیری نیروهای متخصــص، متعهد و جوان در 

مسیر رسیدن به این اهداف تأکید کرد.
همچنین در این جلســه حمید پورمحمدی، رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه با اشــاره به اینکه هدف اصلی شورای اقتصاد 
گره گشــایی از دســتگاه ها و فعالین اقتصادی اســت، گفت: 
شــورای اقتصاد بــا نزدیک به یک قرن تجربــه در قالب های 
مختلف و با برگزاری جلســات در کمیسیون های تخصصی با 
حضور معاونین وزرا، نمایندگان بخش های خصوصی و تعاونی 
و نظارت نمایندگان مجلس شــورای اسامی نقشی مهم در 

تصمیم گیری های اقتصادی کشور دارد.
در ادامه جلسه شــورای اقتصاد که رئیس دفتر رئیس جمهور، 
وزرای نفت، جهاد کشــاورزی، تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، 
رؤســای ســازمان برنامه و بودجه، بانک مرکزی، ســازمان 

حفاظت محیط زیســت، نمایندگان مجلس شورای اسامی 
و اعضای دســتگاه های مربوطه حضور داشــتند، رویکردها و 
سیاســت ها و جهت گیری های کان بودجــه ۱۴۰۴ طرح و 
ضمن تأیید کلیات پیشــنهاد ســازمان برنامه و بودجه مقرر 
گردید نظرات اعضاء دریافت و در متن پیشنهادی برای طرح 

در هیئت دولت اعمال گردد.
در ادامه این جلســه درخواست وزارت نفت درخصوص طرح 
ضربتــی افزایش تولید نفت خام به میزان ۲۵۰ هزار بشــکه 
در روز در ۳۴ میدان نفتی کشــور توســط شرکت ملی نفت 
ایران مصوب و مقرر شــد ســازوکار اجرایی این مصوبه طی 
تفاهم نامه ای بین ســازمان برنامه و بودجــه، بانک مرکزی و 

شرکت ملی نفت ایران تعیین شود.
همچنیــن ســازمان برنامــه و بودجه گزارشــی از وضعیت 
اقتصادی و جهت دهی بودجه ســال آینده در چهار شــاخص 
کان اقتصــادی بخش حقیقــی، بازار کار، بخش اســمی و 
شــاخص نابرابری ارائه کرد که اعضاء و برخی از وزراء نظرات، 
 رویکردهــا، پیشــنهادات و طرح های خــود را در این زمینه 

مطرح کردند.

معاون اول رئیس جمهور:

 تعهد به نظام از معیارهای انتخاب مدیران دولت است

سخنگوی شورای نگهبان:

 سکوت مجامع بین المللی در قبال
 جنایت های رژیم صهیونیستی دردآور است

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس اعلام کرد:

ضرورت تعیین تکلیف فیلترشکن ها در جلسه با
 وزیر پیشنهادی ارتباطات

وزیر پیشنهادی صمت در کمیسیون صنایع و معادن:

آزاد کردن قیمت خودرو التهاب زا است

سال سی و یکم  شماره 6350



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس تشریح کرد:
  توسعه عدالت آموزشی با اولین المپیاد 

آموزش هنر 
المپیاد  پایانــی  آییــن 
آمــوزش هنر بــا حضور 
قانعــی،  حمیدرضــا 
و  فرهنــگ  مدیــرکل 
ارشــاد اســامی استان 
عبدالرســول  فــارس، 
معاون  موســوی نژادیان 
و  ســینمایی  هنــری 
امور  رئیــس  هنری با اعــام هنرمندان برگزیده و ورشــویی 

مدیران آموزشگاه های برتر و شرکت کننده برگزار شد.
قانعی در این مراســم گفــت: اولین دوره »المپیــاد ملی آموزش هنر« 
در بخش هــای آزاد هنرهای تجســمی، نمایشــی و موســیقی آغاز به 
کار کــرد که هدف از این المپیاد، کشــف اســتعدادهای هنری به ویژه 
در میــان نوجوانان و جوانان، تشــویق و آمــوزش کار تیمی و گروهی، 
 ارائه شــناخت بــه خانواده هــا در زمینه فرصت های رشــد فرزندان در 

رشته های هنر بوده است.
وی ادامــه داد: ارتقــای مهارت های فردی، گروهــی و اجتماعی، ایجاد 
همبســتگی، نشــاط، امید و انگیزه به خصوص در میــان هنرجویان و 
هنرمندان مراکز آموزشی و کمک به توسعه عدالت اجتماعی، فرهنگی و 
آموزشی نیز از دیگر اهداف مورد نظر در این المپیاد محسوب می گردد.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد فارس با بیان اینکه، این المپیاد در دو بخش 
در نظر گرفته شــده بود، گفت: بخش اول آموزشگاه آزاد هنری شامل: 
گروه هنرهای تجســمی )گرافیک نقاشی و طراحی(، هنرهای نمایشی/ 
موسیقی )موسیقی ایرانی و موسیقی جهانی( و خوشنویسی ) نستعلیق-
شکسته نستعلیق( اســت و همچنین، بخش دوم هنرستان ها بودند که 
شامل: رشته های نوازندگی ساز ایرانی، نوازندگی ساز جهانی، گرافیک و 

نقاشی، پویا نمایی، سینما و نمایش می باشد.
موسوی نژادیان، معاون هنری سینمایی فرهنگ و ارشاد فارس نیز تعداد 
شرکت کنندگان در المپیاد آموزش هنر را 120 نفر در قالب 32 تیم در 

استان فارس اعام کرد
موســوی نژادیان در پایان افزود: هیئت داوران استانی در حوزه موسیقی 
صمد عبدی، ابراهیم بذرافکن، ســید مازیار حســینی و هیئت داوران 
استانی در حوزه تجسمی، زینب روستا، نازنین پولادی، زهره عباس زاده 

بوده اند.

پیش اجلاسیه شهدای دانشجوی فارس برگزار شد
در راســتای دومین کنگره ملی 1۵ هزار شــهید استان فارس و کنگره 
3۸۷ شهید دانشــجوی فارس، پیش اجاسیه شهدای دانشجوی استان 
در جمع دانش پژوهان دوره مدار ۵۷ با ســخنرانی حجت الاسام برزویی 
از اساتید برجســته حوزه علمیه قم، روایتگری حجت الاسام دهرویه و 
مداحی حاج احسان رمضانی در جوار حرم مطهر حضرت معصومه )س( 

و مسجد مقدس جمکران برگزار شد. 
رضا علیزاده، مدیر فرهنگی و هنری ناحیه بســیج دانشــجویی اســتان 
فارس در این مراســم اظهار کرد: بزرگداشت شهیدان، عامل قدرت ملی 
 و یکی از شاخص های تقویت روحیه ایمان خالصانه در بین تمامی اقشار 
جامعه اســت.علیزاده افزود: شــهادت شهدای دانشــجو، از دو جهت با 
اهمیت اســت؛ یکی شهید شدن این بزرگواران در راه حقیقت و دیگری 

شهادت و جان فشانی آگاهانه و از روی بصیرت.
مدیر فرهنگی و هنری ناحیه بسیج دانشجویی استان فارس اضافه کرد: 
دبیرخانه شــهدای دانشجوی اســتان فارس با هدف گرامیداشت یاد و 
خاطره شــهدای دانشــجو، معرفی و تجلیل از خانواده آن ها و همچنین 
ساماندهی اطاعات شهدای بزرگوار دانشجو و... راه اندازی شده و درحال 

فعالیت است. 

بیشترین و کمترین تردد در کدام محورهای فارس 
رخ داد؟

مرکز مدیریت راه هــای اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای فارس 
آخرین وضعیت راه های این استان را اعام کرد.

بر اساس تصاویر دریافتی از دوربین های نظارتی، سامانه های ترددشمار 
و گشت های شــعب راهداری سراســر اســتان، در حال حاضر تمامی 

محورهای استان باز و تردد در آن ها به روال عادی در جریان است.
 کل تردد ثبت شــده بر اســاس آخرین اطاعات دریافتی از 1٤3 تردد 
شمار فعال در محورهای برون شــهری، در روز یک شنبه، نسبت به روز 
قبل از آن یک درصد کاهش را نشــان می دهد. همچنین ســهم وسایل 

نقلیه سنگین 13 درصداست.
اوج تــردد بیــن ســاعات 11 تــا 12 در محور شــیراز مرودشــت و 
 کمتریــن تــردد در محــور یاســوج اقلیــد بیــن ســاعات 1۸ تا 1٩

صورت پذیرفته است.

معاون فرهنگی ارشاد فارس بیان کرد:
نیاز برای رسیدن به جامعه ای خلاق و شاداب

نشســت  پنجمیــن 
شــعر  جریان شناســی 
شهرســتانهای فــارس در 
کوچــه باغ هــای نی ریز با 
حضور اهالی شــعر و ادب 
نی ریز و شاعرانی و ادیبانی 
ازجملــه محمــد جــال 
رنجبر، ســید احمد علوی، 
غامرضــا  حقیقــی،  آرزو 

کافی و غامرضــا خوش اقبال، معاون فرهنگی و امور رســانه اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسامی استان، رقم خورد.

معاون فرهنگی و رســانه ای اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی استان 
فــارس در ابتدای جلســه پنجم »کوچه باغ« خیر مقدمی به شــاعران 
و عاقه منــدان نی ریزی گفت و اعام کرد: این نــوع برنامه ها می تواند 
جریان شــعر شهرستان های اســتان فارس را در زمان حال بررسی و به 

عاقه مندان ارائه نماید.
خوش اقبــال افــزود: در ایــن زمان کــه نیــاز جامعه برای رســیدن 
بــه جامعــه ای خاق و شــاداب اســت، این نــوع برنامه هــا و معرفی 
 چهره هــای ادبی شهرســتان ها می تواند راهی برای جذب نســل نو به 
حوزه ادبیات و شاعری داشته و به جامعه ای پر نشاط از ادبیات و فرهنگ 
تبدیل شــود. وی گفت: امید داریم در امتداد شاعری بتوانیم برنامه های 
کوچه باغ را برای دیگر شهرســتان های استان فارس هم برگزار کرده و 

میزبان شاعران ارزشمند و توانای استان فارس در شیراز باشیم.
در ادامه، آرزو حقیقی بســیار شیوا و عالی تاریخ نگاری ادبی شهرستان 
نی ریز را عالمانه بیان داشــت و از قطب الدین محمد نی ریزی تا شاعران 
معاصر را نام برد. سپس جال رنجبر از شاعران پیشکسوت نی ریزی به 
تجربه نگاری زندگی خود و حلقه های عشــاقی که در نی ریز وجود دارد 

گفت و چندین اثر از خود را برای مخاطبان خواند.
دیگر شــاعر پیشکسوت این شهرستان ســید احمد علوی، دبیر انجمن 
آســتان جانان بود که تجربه نگاری خود را داشــت و پس از گزارشی از 

وضعیت انجمن های ادبی شهرستان نی ریز، اشعار خود را قرائت کرد.
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گروه خبر- لیلا غضنفری
اســتاندار فارس در نشســت خبــری خود با 
خبرنگاران به مناســبت تکریم روز خبرنگاردر 
پاســخ بــه این ســؤال کــه شــاهد اعتراض 
پرســتاران در مراکز دولتی نســبت به شرایط 
موجــود هســتیم، گفت: پرداختــی اضافه کار 
 و کارانه پرســتاران نســبت به ابتــدای دولت 
برابــر شــده،  اســتان چهــار  در   ســیزدهم 
 هرچنــد قبول داریــم که هنوز بایــد بیش از 

این ها باشد. 
محمدهــادی ایمانیه با اشــاره به مشــکات و 
دولتی  بیمارستان های  پرســتاران  مطالبه گری 
شــیراز افزود: برخی از مشــکات پرستاران از 
جمله بدهی سازمان تأمین اجتماعی به سیستم 

درمانی، منشاء استانی ندارد. 
ایمانیه ادامه داد: ســازمان تأمین اجتماعی از 
دی ماه سال گذشــته تاکنون بدهی خود را به 
سیستم درمانی پرداخت نکرده و دلیلی هم که 
مطرح می کند این است که تأمین اجتماعی از 
دولت طلبکار اســت و دولــت خودش باید این 
را با طلب سیســتم درمــان از تأمین اجتماعی 

تهاتر کند. 
او اظهــار کرد: البته این دلیل در ظاهر منطقی 

اســت؛ اما مشــکاتی در روند ارائــه خدمات 
درمانی به شهروندان ایجاد کرده است. استاندار 
فارس گفت: دانشگاه علوم پزشکی شیراز حدود 
ســه هزار میلیــارد تومان از تأمیــن اجتماعی 
طلبکار اســت و جمــع بدهی علوم پزشــکی 
شــیراز به پرســتاران و کادر درمان نیز از این 
عدد کمتر اســت و علوم پزشــکی هم معتقد 

اســت اگر مطالبات خود را از تأمین اجتماعی 
دریافت کند، می تواند تمام مطالبات پرستاران 

را بپردازد. 
ایمانیــه افزود: در بحث جذب 300 پرســتار و 
همچنین افزایش حق اضافه کار پرستاران نیز در 
یک اقدام بی ســابقه در کشور، از طریق شورای 
تأمین استان مجوزهایی صادر و به دانشگاه علوم 

پزشکی شیراز اباغ کردیم. وی گفت: با این حال 
معتقدیم که اگر تعامل مسئولان دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز بیشتر بود، از بروز بسیاری از این 
مشکات جلوگیری می شــد اما همه مشکات 
 هم به عدم تعامل باز نمی گردد و مسائل دیگری 
ماننــد کمبود اعتبــارات و دریافت مجوزها نیز 

تأثیرگذار است.
 شــغل معلمی را به هر کار دیگری ترجیح 

می دهم
حضــور  خصــوص  در  فــارس،  اســتاندار    
فــارس  اســتانداری  در  حضــور  عــدم   یــا 
قطعــاً  گفــت:  هــم  چهاردهــم  دولــت  در 
 شــغل شــریف معلمی را به هــر کار دیگری 
افــزود: هیچگاه  ایمانیــه  ترجیــم می دهــم. 
دنبال پســت و مقــام نبوده ام امــا اگر جایی و 
مســئولیتی به من پیشنهاد شــود اگر در حد 
توان خــود بدانم از زیر بار مســئولیت شــانه 
خالی نخواهــم کرد. او ادامه داد: برای پســت 
اســتانداری فارس کیسه ندوخته ام و احتیاجی 
 هم بــه مانــدن در این مســئولیت نــدارم و 
شــغل شریف معلمی را حتماً به هر کار دیگری 

ترجیح می دهم. 

وی افزود: وزیر پیشــنهادی کشور را نیز انسانی 
بسیار معتقد و شریف می دانم.

 افزایش قیمت نان در فارس غیر قانونی است
 اســتاندار فارس، در خصــوص افزایش قیمت 
نــان در این اســتان هم گفت: هنــوز در این 
زمینــه تصمیمــی اتخــاذ نشــده و هرگونــه 
افزایشــی غیرقانونــی و تخلف اســت. ایمانیه 
افزود: طی هفته گذشــته 1۵ اســتان کشــور 
 افزایش قیمت داده اند که به زودی در جلســه 
شــورای آرد و نــان اســتان در ایــن زمینــه 

تصمیم گیری خواهیم کرد.
 موضوع دســتگیری نیروی استانداری در 

مراحل نهایی بررسی است
 وی در خصــوص موضــوع دســتگیری یکی 
از کارکنــان اســتانداری فــارس هــم گفت: 
این مســئله که توســط ضابط قضایــی انجام 
 شــده هم اینــک در مراحل نهایی بررســی و 
رسیدگی است. او افزود: علت نیز به سوء استفاده 
از پســت و مقام و دریافت وجه در قبال انجام 
کاری بــاز می گردد؛ امــا ابعاد این مســئله از 
سوی دســتگاه قضایی به طور کامل بررسی و 

اطاع رسانی دقیق خواهد شد.

با احیای پــروژه زندیه و 
با  مرتبط  زیرپروژه هــای 
آن، گردشــگری در بافت 

تاریخی شیراز جان دوباره می گیرد.
علی مصلی نژاد، شــهردار منطقه ۸ شیراز با بیان این مطلب 
گفت: کلنگ زنی پروژه زندیه بعد از سه دهه تاش انجام شد. 
این پروژه تقریباً یک طرح رها شــده بــود؛ اما موضوع ثبت 
 جهانی منطقه زندیه بعد از کلنگ زنی مجدداً بازگشــایی و به 

جریان ملی افتاد.
 وی ادامه داد: تأثیر ثبت جهانی شــدن، تبلیغات ســازمان 
یونسکو و حضور گردشــگران خارجی در مبحث درآمدزایی 
بسیار تأثیرگذار اســت. مصلی نژاد در ادامه افزود: بودجه ای 
که در ســال 1٤03 برای منطقــه تاریخی-فرهنگی در نظر 
گرفته شد، حدود 3۷۵ میلیارد تومان است که 22٩ میلیارد 
تومــان از آن مختص بودجه عمرانی منطقه اســت و حدود 
۷۷ میلیــارد تومان بودجه اجرایی و حوزه خدمات شــهری 
و بقیــه آن نیز صرف تملک و بودجه جاری می شــود. وی با 
بیان اینکه سهم منطقه ۸ از بسته  100 هزار میلیارد تومانی 
شهردار، هزار میلیارد تومان است، گفت: هزینه اجرا و تملک 

پــروژه زندیه یکصد هزار میلیارد تومــان به صورت یک کار 
ویژه در دســتور کار قرار گرفت. بنابراین مجموع پروژه هایی 
که در منطقه تاریخی-فرهنگی شهر شیراز قرار دارد با فاصله 
معنــادار با بقیه پروژه ها برابر یکصد هزار 3۷۵ میلیارد تومان 
است که عدد ســنگینی محسوب می شــود و نشانگر توجه 
ویژه به بافت تاریخی شــیراز است. شــهردار منطقه ۸ ادامه 
داد: رونق بافت های تاریخی در کشــورهای مختلف به دلیل 
ثبت جهانی آثار اســت. مصلی نژاد با اشاره به این که معمولاً 
گردشــگر حدوداً ۷ تا ۸ ساعت از وقت خود در یک مجموعه 
گردشــگری می گذراند تا از مناطق مختلف مجموعه بازدید 
کند، تصریح کرد: در سمینار شهرهای تاریخی که در کشور 
لهســتان برگزار شد، کارشناسان یونســکوثبت دوباره محور 

زندیه را در دستور کار خود قرار دادند. 
وی با بیان اینکه در حوزه خدمات شــهری، ۷ میلیارد تومان 
برای روشنایی و ایمن سازی زیرگذر زند هزینه شد، ادامه داد: 
کانکس دائمی برای راهنمایی مسافران نوروزی و گردشگران 
پیش بینی شده است که در واقع تبدیل به دفتری برای تبادل 

نظر، ارتباطات و تعامات شد. 
مصلی نژاد اظهار کرد: نورپردازی بافت تاریخی طاق اســکرو، 

لوســترهای تزیینی در محور داش آکل و مســجد مشــیر، 
حذف ورود موتور ســیکلت به قسمت مسجد وکیل از دیگر 
اقدامات شــهرداری منطقه ۸ اســت. همچنین دالان نوری 
که در خیابان ناصر خســرو انجام شد، بازتاب ملی داشت. در 
خصوص کارهای زیباســازی عملکرد خوبی داشتیم و تاش 
داریم خیابان ناصر خسرو یکی از خاص ترین خیابان های ایران 
شود. در حوزه خدمات شــهری بحث زمین های رها شده را 
داشــتیم که پاک سازی و رعایت نظافت را در دستور کار قرار 
دادیــم و همچنین ۷۵ خانه تاریخی در محدوده شــهرداری 

منطقه ۸ شناسایی شد. 
وی با اشــاره به اینکه اتصال فاضاب مسجد وکیل به شبکه 
فاضاب شــهری با هزینه 2 و نیم میلیارد تومان انجام شده 
اســت، گفت: در تمــام دنیا یکی از آیتم هایی که مشــخص 
می کند شــما وارد یک مجموعه تاریخ شده اید، وجود سنگ 
فرش است؛ بنابراین سنگ فرش شــدن خیابان نشان دهنده 
این اســت که شــخص وارد یک محدوده تاریخی می شود. 
شــهردار منطقه ۸ بیان کــرد: در حوزه پــروژه عمرانی در 
میــدان نقاره خانه حــدود ۸0 میلیارد تومان قرارداد بســته 
شــده و حدود یک ســال بــرای اتمام آن پیش بینی شــده 

اســت و امیدواریم در هفته شیراز در سال 1٤0٤ این پروژه 
به بهره برداری برســد. در شــیراز میدان بزرگ شهری برای 
حضور اجتماعات در مناســبت های مختلف وجود نداشــت. 
 این میــدان که حدود 2۵ هــزار متر اســت و فاصله کمی 
تا حرم شــاهچراغ )ع( دارد، فضای بســیار خوبــی را برای 
اجتماعات فرهنگی و مذهبی فراهم می کند. مصلی نژاد افزود: 
هدف از کارهای عمرانی در محدوده آرامگاه شــیخ روزبهان 
تقویت حوزه گردشــگری و معرفی این مقبره است، که باید 
گفت نقطه بسیار خاصی در شهر شیراز است. در واقع هدف 
ما معرفی مکان هایی است که مهجور مانده  و دیده نمی شوند. 
کارهــای عمرانی در این محور با هزینــه 20 میلیارد تومان 
در دســتورکار قرار گرفت و اکنون پیشرفت ٤0 درصدی آن 
را شــاهد هســتیم. کار عمرانی در محور دروازه اصفهان از 
پروژه هایــی بود که بابت ســختی کار در هیچ دوره ای انجام 
نشــد و اکنون کار عمرانی این منطقــه از میزان زمان بندی 

جلوتر است.

استاندار فارس در جمع خبرنگاران خبر داد:

 صدور مجوز پرداخت مطالبات پرستاران 

هزینه تخلف در باغ های گروه 
یــک قصردشــت و هرگونه 
خواهد  سنگین  ساخت و ساز 
بود و با اســتفاده از ظرفیت کمیســیون ماده صد و تبصره 2 
ماده 10 قانون حفظ اراضی و باغ ها و بررسی مجدد پرونده های 
تخلفات ساخت وساز که براساس رأی کمیسیون ماده صد حکم 
تخریب دارند، دلال های تغییر کاربری باغ ها شناســایی و برای 

آنها پرونده تشکیل می شود.
مســعود زارعی، رئیس کمیســیون ســامت، محیط زیست 
و خدمات شــهری و ناظر شــورای اســامی  شــهر شیراز در 
منطقه شش شــهرداری شــیراز، اظهار کرد: هزینه متخلفان 
تغییــر کابری و ساخت وســازهای غیرمجــاز در باغ های گروه 
یک ســنگین است و با بررســی مجدد پرونده هایی که دارای 
رأی کمیســیون ماده صد اســت، دلالان شناســایی می شوند 
تــا از بروز تخلفات مشــابه در باغ های قصردشــت جلوگیری 
بعمــل آید. زارعی خاطرنشــان کــرد: پیشــگیری و مقابله با 
ساخت وســازهای غیرمجاز یکی دیگــر از برنامه های اجرایی 
در ســطح منطقه شش اســت که در این راستا با تشکیل تیم 
گســترده ای از جمله تیم هم پوشان و استفاده از تبصره 2 ماده 
 10 قانون حفظ اراضی و باغ ها کار رصد باغات دنبال می شــود.

 اجرای 33 رأی تخریب طی 4 ماه گذشته
وی همچنیــن به آرای کمیســیون ماده 100 در یک ســال 
گذشته اشــاره و اضافه کرد: در سال گذشــته تعداد ۵٤ رأی 
صادر شــده اســت که اجرا و تخریب احکام انجام شده است 
و طــی ٤ ماهه ســال جاری تعداد 33 مورد رأی صادر شــده 
اســت. زارعی ادامه داد: عاوه بر منطقه شــش، همچنین در 
منطقــه 10 نیز این موضوع را اعــام کرده ایم، تمام تخلفاتی 
که انجام شــده اســت برای آن ها پرونده های قضایی تشکیل 
می شــود. از سوی دیگر در حال تاشیم در این طرح شناسایی 
 دلالان صورت گیرد. در برنامه ســال جــاری موضوع تعریض 
خیابــان معالی آباد و تملک های این خیابان به عنوان مهم ترین 
پروژه منطقه در دستور کار اســت که در این راستا تملک 20 

مغــازه و تخریب و رونــد تعریض خیابان اجرا می شــود. وی 
افزود: یکی از پروژه های اجرایی دیگر در ســطح منطقه شش، 
تقاطع قصردشــت اســت که به دلیل مســائل تملک، اجرای 
کار این پروژه متوقف شــده بود کــه در این خصوص اقداماتی 
انجام شده است. عضو و ناظر شــورای اسامی  شهر شیراز در 
منطقه شــش شهرداری شــیراز تصریح کرد: با توجه به اینکه 
تصفیه خانه محلی در ســطح این منطقه توســط معاونت فنی 
و عمرانی شهرداری شــیراز احداث می شود، شهرداری منطقه 
شش موظف است تقویت شبکه های آبرسانی 100 لیتر بر ثانیه 

باغات را پیگیری کند.
 کسب رتبه برتر عملکردی در میان مناطق یازده گانه

 مســعود قادری، شهردار منطقه شــش نیز در این جلسه در 
ابتدا با ارائه گزارش عملکرد منطقه گفت: طی 2 ســال گذشته 
با همکاری شــورای شــهر تعــداد ۵ پارک محلــه ای احداث 
شــده اســت. او در ادامه به احــداث پل عابر پیــاده مکانیزه، 
پیاده روسازی خیابان معالی آباد و خیابان شهید کسایی و کوچه 
23 میرزای شــیرازی اشــاره کرد و گفت: عملیات لوله گذاری 
 جمــع آوری و دفــع آب هــای ســطحی در خیابــان گلخون 
فرهنگ شــهر نیز برای رفع آب گیری معابــر در زمان بارندگی 

انجام شده است. 
احــداث 2 مخزن آب بــرای جمع آوری بارش هــای باران در 
زمســتان و اســتفاده از آن در آبیاری فضای سبز درتابستان 
در مناطــق 6 و 10 از دیگــر مــواردی بود که قــادری به آن 
پرداخــت. همچنین بهره برداری از بــاغ خانواده 2 هکتاری در 
ســه راه قدوسی در اواسط سال آینده پارک محله ای کوچه 1٩ 
فرهنگ شــهر و باغ کودکانه خیابان شــهید رمضانی از جمله 
پروژه هایی بود که شهردار منطقه شش به آن اشاره کرد. قادری 
در تشــریح دیگر پروژه های منطقه عنوان کرد: باغ پرندگان در 
انتهای بلوار شــهید چمــران به عنوان پروژه ســرمایه گذاری 
و احداث مســیر دوچرخه ســواری از منصور آباد تــا ارتفاعات 
اکبر آباد در مسیر پارک بزرگ کوهستانی نور شهرداری شیراز 
و ایجــاد خیابان الگو از پروژه هایی اســت کــه تعریف و یا در 
حال اجرا در سطح منطقه اســت. کسب رتبه اول عملکرد در 
 میان شــهرداری های مناطق یازده گانــه خبری بود که قادری 

به آن پرداخت.
 او در بخش دیگری از این نشست خبری به موضوع جلوگیری 
از تخلفات ساخت وســاز و استفاده از بازوی قوی به نام تبصره 
2 ماده 10 قانون حفظ اراضی و باغ ها در کنار کمیسیون ماده 
صد و گشت هم پوشــان در برخورد با تخلفات ساخت وساز در 
دل باغ هــا خبر داد و گفت: با نصب بنرهای اطاع رســانی در 
11 نقطه و استفاده از ظرفیت های قانونی هزینه تخلفات برای 

متخلفان تغییر کاربری باغ های قصردشت سنگین شده است.

سیاوش بدری، مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای فارس در 
نشست خبری ضمن گرامیداشت روز خبرنگار گفت: در حال 
حاضر تعداد ٩ ســد در اســتان فارس در دست بهره برداری 
اســت. این ســد ها امکان ذخیره ســازی 2 میلیارد و ٩36 

میلیون مترمکعب آب را دارند.
 بدری افزود بیشــترین آمار آب موجود در پشــت سد ها را 
مربوط به ســد های درود زن، ســلمان فارســی و ماصدرا 
دانست و گفت: تا صبح روز سه شنبه درصد حجم آب موجود 
ســد نســبت به حجم کل بیش از ٤0 درصد اســت ولیکن 
درصد حجم آب مفید ســد ها نسبت به حجم مفید مخازن 

30 درصد است. 
بــدری همچنیــن بــه وضعیــت ســاخت ســد  هایقر در 
شهرســتان فیروزآباد اشــاره کرد و گفت: این ســد مراحل 
نهایی تکمیل را می گذراند. در زمســتان گذشــته آبگیری 
 انجام شــده اســت و هم اکنون 1۷ میلیون متر مکعب آب 

ذخیره دارد. 
 بارندگی در سال آبی جاری ۱/۸ درصد منفی شده است

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای ادامه داد: میانگین بارندگی 
در اســتان فارس در ســال آبی جاری کــه از مهرماه آغاز 
می شود به طور متوســط 2۵۷ میلی متر است که نسبت به 
مدت مشابه در سال گذشته یعنی 262 میلی متر؛ 1/۸ درصد 
منفی شــده و نسبت به بلند مدت ۵۵ ساله هم 1٤/6 درصد 

منفی است. 
بدری اضافه کرد بیشــترین بارندگی مربوط به ســپیدان با 
میزان ۵٩٤ میلی متر اســت و کمترین بارندگی هم مربوط 
به بخش فورگ شهرســتان داراب بــه میزان 12۷ میلی متر 
 اســت؛ البته این آمار مربوط به 31 ایســتگاه هواشناســی

در مناطق مختلف استان است. 
در استان فارس کمینه بارش باران 100 میلی متر و بیشینه 

600 میلی متر است.
وی مســئله کمبــود آب در دنیــا را یکــی از چالش های 
بزرگ جوامع بشــری دانست و گفت: اســتان پهناور فارس 
نیــز به دلیل قرارگیری در منطقه خشــک و نیمه خشــک 
و عــدم توازن بارش هــا به جهت مکانــی و زمانی با کمبود 
آب و تنش آبی مواجه اســت و همین مســئله اندیشیدن و 
تمهیــدات خاص بــرای مدیریت منابع موجــود را ضروری 
می ســازد. رئیس هیئــت مدیــره شــرکت آب منطقه ای 
فارس یادآور شــد: بر اســاس آخرین آماربرداری سال ٩۸، 
بیش از 100 هزار منبع آبی شــامل چشــمه، قنات، چاه و 
 ایســتگاه های پمپــاژ در اســتان وجود دارد کــه در طول 
 ســال حــدود هفــت میلیــارد مترمکعــب از ایــن منابع 
برداشــت می شــود. بدری ادامه داد از این میزان حدود ٩0 
درصد در بخش کشــاورزی، هشــت درصد در بخش شرب 
و 2 درصــد در بخش صنعت مصرف می شــود، این مصارف 

بیانگر این موضوع اســت که اســتان فارس استانی صنعتی 
نیســت، اما از آنجا که صنعت مصرف آب کمتر و درآمدزایی 
و اشتغال زایی بیشــتری دارد، بهترین راهکار صرفه جویی و 
تغییر کاربری از کشاورزی به صنعت همچنین بهره بردن از 

پتانسیل گردشگری استان می باشد. 
 نصب ابزار اندازه گیری و کنتور های هوشمندی روی همه 

چاه ها باید در دستورکار باشد
بــدری بــا اعتقاد بــه اینکــه مصــرف بهینــه در بخش 
کشــاورزی از اهمیت بســیاری برخــوردار اســت، گفت: 
بــرای تحقق ایــن مهم اصــاح الگوی کشــت یعنی بهره 
 بردن از محصولات کم آب بر ســازگار بــا اقلیمی که در آن 
قــرار گرفته انــد؛ نصــب ابــزار اندازه گیــری و کنتور های 
هوشــمندی روی همه چاه ها باید در دستورکار باشد؛ البته 
اســتان فارس از وضعیت مطلوبی در این بخش بهره می برد، 
 در حال حاضر اســتان فارس از 6٤ هزار حلقه چاه مجاز ب

رخوردار اســت که تاکنون 26 هزار کنتور بر روی برخی از 
این چاه ها نصب شــده که معادل ٤1 درصد اســت، برنامه 
زمان بندی جهت نصــب کنتور بر روی تمامی چاه ها تعریف 

شده است.
بــدری گفت تعــداد ۵ خــط شیرین ســازی و انتقال آب 
دریــا برای مصــارف شــرب نقــاط جمعیتــی و مصارف 
صنایــع کشــور درحــال انجام اســت کــه یکــی از این 
 خطوط بــا تخصیــص 1٤۵میلیون مترمکعب درســال در
 اختیار سرمایه گذار قرار داده شده است، که تاکنون بیش از 
1۵درصد پیشــرفت فیزیکی داشته و دارای 10۵0 کیلومتر 

خط انتقال است. 
در پایان مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس گفت: اجرای 
طرح انتقال آب دریا به فارس، از شهرســتان های پارسیان، 
لامرد، جویم و شهرســتان های جنوب فارس و سروســتان 

می گذرد و نهایتاً به آباده می رسد. 
بــدری، فرهنگ ســازی و آگاهی بخشــی در زمینه مصرف 
 بهینــه آب و ســازگار شــدن بــا واقعیت کم آبی اســتان 
را مؤثر دانسته و به اصحاب رسانه توصیه کرد موضوع جدی 

گرفته شود.

در نشست خبری مشترک شهردار منطقه 6 شیراز و ناظر شورا در سطح منطقه مطرح شد؛

تخریب؛بیخگوشساختوسازهایغیرمجازباغها
 هزینه های تخلفات برای دلالان سنگین می شود

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس:
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شهردار منطقه 8 شیراز تصریح کرد: 

جـاندوبـارهبهپـروژهزنـدیه
رونق گردشگری در انتظار بافت تاریخی شیراز

س : طاهره حیاتی
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تســنیم- اســامه حمدان، از رهبران ارشــد جنبش 
حماس طی ســخنانی دربــاره تحــولات اخیر مربوط 
به نبرد با دشــمن صهیونیســتی و صحبت ها درباره از 
ســرگیری مذاکرات در سایه تشــدید جنایت های این 
رژیم، اعلام کرد: نبــرد طوفان الاقصی حقیقت مواضع 
طرف هــای مختلف را روشــن کرد و نشــان داد همه 
شــعارهایی که دولت آمریکا و کشــورهای غربی ســر 
می دادند، تنها در راســتای خدمت به اهداف سیاســی 
خودشان اســت و زمانی که بحث ملت های ما در میان 

باشد، این شعارها معنایی ندارند.
    انتخاب یحیی السنوار به ریاست حماس پیامی روشن 

برای دشمن است
حمدان درباره وحدت جبهه های مقاومت ضد دشــمن 
صهیونیســتی اظهار داشت: انسجام در محور مقاومت و 
هماهنگی در تقابل با دشــمن اشغالگر به گونه ای است 
که دوســتداران مقاومت را خشنود و دشمنان را نگران 

می کند و نشان می دهد همه ما در محور مقاومت، فارغ 
از عرصه هــا و فاصله جغرافیایــی، می توانیم با یکدیگر 

هماهنگ باشیم.
وی درباره انتخاب یحیی الســنوار به عنوان جانشــین 
شــهید »اســماعیل هنیه« در ریاســت دفتر سیاسی 
حماس گفت: به ندرت اتفاق می افتد که رئیس جنبش 
حماس به اتفاق آرا انتخاب شــود، اما این اتفاق درباره 
انتخــاب برادرمان یحیی الســنوار رخ داد و این پیامی 
قوی اســت، مبنی بر اینکه حمــاس علی رغم مصیبت 
بزرگی که با ترور شهید هنیه متحمل شد، اما قوی تر و 

مستحکم تر از قبل، به مسیر خود ادامه می دهد.
این رهبر حماس تصریح کرد: هر کســی که ریاســت 
جنبش حمــاس را بر عهده بگیرد، در واقع مســتقیماً 
مدیریت نبرد طوفان الاقصی را بر عهده گرفته و گزینه 
مقاومت یک گزینــه راهبردی در جنبش حماس برای 
آزادی فلســطین و احیای حقوق ملت ماست. طبیعی 
اســت که برادرمان ابــو ابراهیم الســنوار برای تکمیل 
مقدمــات لازم در حماس، جهــت انجام ماموریت خود 
نیــاز به زمــان دارد. نکته حائز اهمیــت درباره یحیی 
الســنوار این است که او دشــمن را به شدت خشمگین 
می کند و صهیونیســت ها تصور می کردند ترور شــهید 
هنیه موجب تضعیف گزینه های حماس می شــود؛ در 

حالی که این جنبش روی گزینه ای توافق کرد که پیام 
خود را مستقیماً به دشمن برساند.

   تا زمانی که توافق آتش بس اجرا نشود مقاومت در 
میدان خواهد بود

این مسئول حماس ادامه داد: صهیونیست ها می خواهند 
از هر توافقی برای آتش بس فرار کنند و تصور می کنند 
که مقاومــت در موضع ضعــف قرار دارد، امــا به همه 
می گوییم که مقاومت هماننــد روز اول در اوج آمادگی 
بوده و به مبارزه ادامــه می دهد. تا زمانی که آنچه ما بر 
سر آن توافق کردیم به مرحله اجرایی در نیاید، مقاومت 
در میدان خواهد بود و تا زمانی که جنایات اشــغالگران 
علیه غزه متوقف نشــده و نظامیان اشــغالگر از نوار غزه 
بیرون نروند، ما هرگز باور نمی کنیم که نتانیاهو به دنبال 
توافق است. حمدان گفت: روز بعد از جنگ در غزه متعلق 
به فلسطینی هاست و ما اقدامات متعددی در این زمینه 
انجــام داده ایم که بارزترین آن، توافقی بود که با جنبش 
فتــح در چین منعقد کردیم و این توافق، پایه و اســاس 
همه ترتیبات جدید خواهد بود. مجدداً تأکید می کنیم که 
منطقه طبق برنامه های رژیم صهیونیستی پیش نخواهد 
رفت و بدترین چیزی که امروز نتانیاهو در معرض آن قرار 
دارد، این است که هر بار که تصور می کند گامی به سمت 

پیروزی برداشته، بیشتر در باتلاق غرق می شود.

تســنیم- در حالی که همزمان با تشــدید تجاوزات 
وحشیانه صهیونیســت ها علیه نوار غزه، اخباری درباره 
مذاکــرات جدید برای بحث دربــاره آتش بس و تبادل 
اسرا منتشر شــده است، جنبش حماس فلسطین شب 
گذشــته با صــدور بیانیه ای، از میانجی ها خواســت تا 
طرحــی که به این جنبش ارائه داده بودند را اجرا کرده 

و رژیم اشغالگر را هم ملزم به اجرای آن کنند.
حمــاس در این بیانیه اعلام کرد: از زمان آغاز تجاوزات 
دشــمن، ما بر موفقیت تلاش های میانجی ها در مصر و 
قطر برای رســیدن به توافق آتش بــس و پایان جنگ 
نسل کشی علیه ملت فلســطین تأکید داشتیم و از هر 

تلاشی برای توقف تجاوزات حمایت کردیم.
در ایــن بیانیه آمده اســت: از میانجی ها می خواهیم تا 
طرحــی را که برای آتش بس ارائه داده بودند و حماس 
هم با آن موافقت کرد را بــه مرحله اجرایی درآورده و 

رژیم اشغالگر را هم ملزم به اجرای آن کنند.
حماس با اشــاره به بیانیه سه جانبه ای که اخیراً درباره 
مذاکــرات آتش بس غزه توســط مصر، قطــر و آمریکا 
صادر شــد، تأکید کرد: ما دوره های زیادی از مذاکرات 
را پشت ســر گذاشته ایم و هر اندازه که نرمش و مثبت 

اندیشی نیاز بود، برای تحقق اهداف و منافع ملت خود 
و جلوگیری از ریخته شدن خون آنها و توقف نسل کشی 
علیه ملت ما، از خود نشــان دادیــم؛ به گونه ای که راه 
برای انجام معامله تبادل اسرا، امدادرسانی به مردم ما، 
بازگشت آوارگان به مناطق خود و بازسازی ویرانی های 

ناشی از تجاوزات دشمن در غزه، باز شود.
در ادامه این بیانیه آمده است: در همین راستا حماس در 
تاریخ 6 مه 2024 با پیشــنهاد میانجی ها برای آتش بس 
موافقــت و از اعلامیه جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در 
31 مه و قطعنامه شــماره 2735 شورای امنیت در این 
زمینه استقبال کرد. اما دشمن این طرح ها را رد کرده و 
بــه جنایت علیه ملت ما ادامه داد. دشــمن هم چنین بر 
موضع خود در جدی نبودن برای آتش بس دائمی تأکید 
دارد و اقدامات جنایتکارانه آن علیه ملت ما، دلیلی عملی 
بر این امر اســت. این جنبش تصریــح کرد: هرچند که 
مــا و برادران میانجی در مصر و قطــر از نیات و مواضع 
رژیم اشــغالگر و نخست وزیر آن آگاه هستیم؛ اما حماس 
به توافق پیشنهادی در 2 جولای 2024 هم جواب مثبت 
داد. اما دشمن صهیونیستی اقدام به ارائه شروط جدیدی 
کرد که در طول مذاکرات مطرح نشــده بود و بعد از آن 

به سمت تشدید تجاوزات علیه ملت ما و ارتکاب جنایات 
بیشــتر حرکت کرد تا به جنایت ترور شهید »اسماعیل 
هنیه« رســید و همه این ها ثابت می کنند که دشمن به 
دنبال ادامه تجاوزات و عدم رســیدن به توافق آتش بس 
اســت. بر اســاس این بیانیه، حتی بعــد از اعلام بیانیه 
ســه جانبه اخیر درباره مذاکرات آتش بس هم دشــمن 
صهیونیســتی مرتکب جنایتی فجیع با کشتار آوارگان 
مدرسه التابعین در محله الدرج شد. دشمن اشغالگر، این 
آوارگان را در صبح روز شنبه 10 آگوست و زمانی که در 
حــال خواندن نماز صبح بودند، قتــل عام کرد و در این 

جنایت بیش از 100 غیرنظامی به شهادت رسید.
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ایالات متحده

آسیای غربی

نگرانی تروئیکا برای اسرائیل؛
 ایران حمله نکند!

فارس- امانوئل ماکرون، رئیس جمهور فرانســه، اولاف شــولتز، 
صدراعظم آلمان و نخست وزیر انگلیس کی یر استارمر در بیانیه ای 
مشــترک خواستار ازســرگیری فوری مذاکرات میان نمایندگان 

حماس و رژیم صهیونیستی شدند.
تروئیکای اروپا در ابتــدای بیانیه خود با قدردانی از تلاش های قطر، مصر و ایالات 
متحده در جهت تحقق توافق آتش بس و آزادی اســرای اســرائیلی در غزه تصریح 
کردند »ما، رهبران فرانســه، آلمان و انگلیس، از تلاش خستگی ناپذیر شرکای خود 
در قطر، مصر و ایالات متحده درجهت توافق در زمینه آتش بس و آزادی گروگان ها 
اســتقبال می کنیم«.این بیانیه می افزاید »ما بیانیه مشــترک شیخ تمیم بن حمد 
آل ثانی )امیر قطر(، رئیس جمهور السیســی )مصر( و رئیس جمهور بایدن مبنی بر 
درخواست ازسرگیری فوری مذاکرات را تأیید می کنیم«. تروئیکای اروپا تأکید کرد 

که در ازسرگیری مذاکرات آتش بس غزه »هیچ تأخیر بیشتری نمی توان داشت«.
ســران این سه کشــور اروپایی همچنین از تمامی طرف ها درخواست کردند که »از 
تنش ها خودداری کنند و از هیچ تلاشــی برای تنش زدایی و یافتن راهی به ســوی 
ثبــات دریغ نکنند. درگیری ها همین حالا باید متوقف شــود و تمامی گروگان هایی 
که دربازداشــت حماس هستند باید آزاد شوند«. این سه مقام اروپایی بدون محکوم 
کردن جنایات رژیم صهیونیســتی ادامه دادند » مردم غزه به ارســال و توزیع فوری 
و بدون محدودیت کمک نیاز دارند.« تروئیکای اروپا همچین بدون مقصر دانســتن 
رژیم صهیونیســتی در ترور رئیس دفتر سیاســی حماس اسماعیل هنیه در حالیکه 
برای مراســم تحلیف رئیس جمهور ایران مسعود پزشکیان به ایران سفر کرده بود، از 
جمهوری اسلامی درخواست کردند که پاسخ این اقدام تروریستی را ندهد. در بیانیه 
آن ها در این خصوص آمده است »ما عمیقاً از تشدید تنش ها در منطقه نگرانیم و در 
تعهد خود برای کاهش تنش ها و ثبات درمنطقه متحدیم. در این زمینه، و به ویژه، ما 
از ایران و متحدانش می خواهیم از حملاتی که تنش های منطقه ای را بیشتر می کند 
و فرصت توافق بر ســر آتش بس و آزادی گروگان ها را به خطر می اندازد، خودداری 
کنند.« تروئیکای اروپا در پایان بیانیه خود توپ را به زمین ایران و گروه های مقاومت 
در منطقه انداخت و مدعی شدند »آنها مسئولیت اقداماتی را بر عهده خواهند داشت 
که این فرصت برای صلح و ثبات را به خطر می اندازد. هیچ کشور یا ملتی از تشدید 

بیشتر تنش در خاورمیانه سودی نخواهد برد«.

وزیر دفاع ترکیه برای خروج نظامیانش از سوریه 
شرط و شروط گذاشت

باشــگاه خبرنگاران- یاشــار گولر، وزیر دفاع ترکیه در گفت وگو با 
خبرگزاری رویترز اظهار داشت: بدون عملی شدن شروط لازم، از خاک 

سوریه خارج نمی شویم.
وزیر دفاع ترکیه شــرط و شروط خود برای خروج نظامیان این کشور از 
ســوریه را مطرح کرد و با مداخله در تصمیمات حاکمیتی سوریه گفت: 
آنکارا نمی تواند بدون انجام توافق بر ســر قانون اساسی جدید )سوریه(، 
برگزاری انتخابات )در این کشور( و امضای توافقنامه تأمین امنیت مرز ها 

از سوریه خارج شود.
دولت سوریه بار ها گفته است که خروج نیرو های اشغالگر ترکیه از شمال 
ســوریه مقدمه ای برای روند عادی سازی روابط با آنکارا است و در سایه 

تداوم این اشغالگری نمی توان از عادی سازی سخن گفت.
ارتش ترکیه هم اکنون بیش از یکصد پایگاه غیرقانونی در شمال سوریه 
ایجاد کرده اســت. در حالی که آنکارا مدعی است که حضور نظامیانش 
در شمال سوریه با هدف جلوگیری از تهدید گروه های تروریستی است، 

دمشق این اقدام را بهانه ای برای اشغالگری می داند.

هشدار »نتانیاهو« به وزرای کابینه  خود

نخست وزیر رژیم صهیونیستی به وزرای کابینه خود هشدار داده است در 
میانه تنش ها با محور مقاومت درباره وضعیت امنیتی مصاحبه نکنند.

شــرکت رادیو و تلویزیون رژیم صهیونیســتی گــزارش داد که بنیامین 
نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم به وزرا نسبت به گفت وگو در مورد مسائل 

امنیتی در بحبوحه تنش با ایران و حزب ا... هشدار داد.
براساس گزارش النشره، شایان ذکر است که سایت آمریکایی آکسیوس 
به نقل از دو منبع ادعا کرده اســت که پاسخ ایران به رژیم صهیونیستی 
مســتقیم خواهد بود و قبل از مذاکرات معامله اسرا که قرار است در 15 

آگوست )25 مرداد( برگزار شود، آغاز خواهد شد. 
در همین راستا آویخای آدرایی، سخنگوی ارتش رژیم صهیونیستی اعلام 
کرد: ارتش و نهاد های امنیتی به دنبال تحولات دشمنان ما در خاورمیانه 
 به طــور کلــی و ایران و حزب ا... به طــور خاص، دائمــاً در حال ارزیابی 

وضعیت هستند. 
ســپس شبکه تلویزیونی رژیم صهیونیســتی گزارش داد که ارتش رژیم 
تروریستی اسرائیل از ترس انتقام جویی ایران، دستور جدیدی صادر کرد 
که تمامی سربازان عادی را از ماندن در گرجستان و جمهوری آذربایجان 

که نزدیک ایران هستند، منع می کند. 
در همین راســتا یک ژنرال ارتش اشــغالگر با اشــاره بــه اینکه رژیم 
صهیونیســتی در ترس و انتظار برای پاســخ ایران، روزهای پرتنشی را 
می گذرانــد، تأکید کرد همین که تهران توانســته تل آویو و متحدان آن 
را در وضعیــت انتظار نگه دارد، بیانگــر قدرت ایران بوده و یک پیروزی 

برای آن است.

»محمود عباس« خواستار برگزاری کنفرانس 
بین المللی صلح درباره فلسطین شد

باشــگاه خبرنگاران- محمود عباس، رئیس تشــکیلات خودکردان 
فلســطین در جریــان گفت وگــو با خبرگــزاری تاس اعــلام کرد که 
درچارچوب راهکار سیاســی فراگیر این تشــکیلات که منتظر فرصتی 
برای برعهده گرفتن مســئولیت های خود در نوار غزه اســت طرحی را 
برای بازگشــت آوارگان و هم چنین برنامه هایی را برای بازسازی نوار غزه 
ازجمله ازسرگیری فعالیت های بیمارستان ها، مدارس و نیز امدادرسانی 
بــرق و آب، خروج نظامیان صهیونیســت از نوار غــزه و اجرای راهکار 
سیاســی براساس قوانین بین المللی جهت برقراری صلح و امنیت فراگیر 

ارائه کرده است.
محمود عباس هم چنین خواســتار برگــزاری کنفرانس صلح بین المللی 
شد تا درجریان آن تمامی جوانب مرتبط با مسئله فلسطین حل و فصل 
شود. ازسوی دیگر، رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین قبل از سفرش 
به مســکو اعلام کرد که راهکار راهبردی برای مســئله فلسطین اعطای 

حق آزادی و استقلال به مردم فلسطین است.
وی بر لــزوم توقف اقدامات خصمانــه و تجاوزاکارانــه و نیز یک جانبه 
رژیم صهیونیســتی در کرانه باختری و شــهر قدس اشغالی تأکید کرد 
و گفــت که بایــد همه جوانب مرتبط با مســئله فلســطین در جریان 
کنفرانــس بین المللی صلح حل و فصل شــود و نظامیان صهیونیســت 
 در چارچوب زمانی توافق شــده خارج شــوند و ســازوکار کلی امنیت 

منطقه ای اجرا شود.

»پنتاگون« دستور اعزام زیردریایی هسته ای خود به منطقه را صادر کرد
یک  یــواس اس جورجیــا،  ایســنا- 
زیردریایی هســته ای اســت که از ماه 
ژوئیــه در دریای مدیترانه حضور دارد و 
پنتاگون در رسانه های اجتماعی در یک 
اقدام بی سابقه، استقرار این زیردریایی را 

به صورت علنی اعلام کرده است.
پنتاگون در بیانیه ای پس از گفت وگوی 
آستین با وزیر جنگ رژیم صهیونیستی، 
اعلام کــرد وزیر دفاع آمریــکا به گروه 
ضربتی »آبراهام لینکلن« دســتور داده 
است تا استقرار خود را در منطقه تسریع 
کند. در این بیانیه همچنین آمده است: 
»ژنرال آســتین بر تعهد ایالات متحده 
به برداشــتن هر گام ممکن برای دفاع 
از اســرائیل تأکید و به تقویت موقعیت 

و توانایی های نظامی آمریکا در سراســر 
خاورمیانه با توجه به تشــدید تنش های 

منطقه ای اشــاره کــرد.« ارتش ایالات 
متحده پیشــتر گفته بود که جنگنده ها 

و ناوهای نیروی دریایی بیشــتری را در 
منطقه مستقر خواهد کرد زیرا واشنگتن 
به دنبال حفاظت از رژیم صهیونیســتی 
است. شــهید اســماعیل هنیه، رئیس 
دفتــر سیاســی حمــاس 31 ژوئیه در 
تهران به دســت رژیم صهیونیستی ترور 
رژیم صهیونیستی  امنیتی  مقامات  شد. 
مدعی شــدند طبق برآوردها و داده ها، 
پاسخ ایران به ترور شهید هنیه محدود 
بوده و منجر بــه جنگی فراگیر نخواهد 
شــد. رادیو ارتش رژیم صهیونیستی به 
نقل از مسئولان امنیتی این رژیم مدعی 
شــد: »ایران در حال نزدیک شــدن به 
تصمیم گیری درباره حمله مســتقیم از 

خاک خود به اسرائیل است.«

انتقاد سناتور آمریکایی از »ساده لوحی« هریس در قبال 
ایران و سخت نگرفتن به حماس

ایســنا- تام کاتن، ســناتور جمهوری خواه آمریکایی از »کامالا 
هریــس« نامزد حزب دموکرات برای انتخابات ریاســت جمهوری 
2024 آمریــکا بــه دلیل آن چه »ســاده لوحی« در قبال ایران و 

سخت نگرفتن به جنبش حماس می خواند، انتقاد کرد.
شبکه فاکس نیوز با انتشار این مطلب گزارش داد: کاتن که در کمیته های اطلاعاتی، 
نیروهای مســلح و قضایی سنا است، در گفت وگویی با برنامه »فاکس نیوز ساندی« 
گفت که سیاست هریس در قبال اسرائیل طی 10 ماهی که از جنگ غزه گذشته، 
»تنها نمونه ای از آماده نبودن او برای فرماندهی کل قوا است.« کاتن گفت: او فوراً 
و با ظاهربینی ادعاهای حماس را درباره شــمار کشتگان و کارهایی که می کرده اند 
را باور کرد. این سناتور جمهوری خواه هم چنین حضور نیافتن هریس در سخنرانی 
اخیر »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی در کنگره آمریکا را محکوم 

کرد. اگرچه، هریس بعداً، دیدار محرمانه ای با نتانیاهو در کاخ سفید داشت.
کاتــن با مطرح کردن ادعای تروریســم علیه گروه های مقاومــت منطقه و ادعای 
وابســته بودن آن ها به ایران در این باره گفت هریس از حضور در جلســه مشترک 
که تنها وظیفه قانونی او به عنوان رئیس ســنا بود و از دیــدار علنی با او)نتانیاهو( 
خودداری کرد. بعد دوباره اســرائیل را مقصر تلفات غیرنظامیان در غزه دانست که 

تنها ایران و تروریست های تحت حمایت ایران را جسورتر می کند.
مقامات ایران با حمایت از آرمان های آزادی بخش گروه های مقاومت منطقه، ادعای 
غرب مبنی بر حمایت تســلیحاتی و مالی از این گروه ها و کنترل اقدامات آن ها را 
رد کرده انــد. آن ها با گفتن این که روابط ایران با این گروه ها نوعی اتحاد منطقه ای 

است، تأکید کرده اند که گروه های مقاومت به طور مستقل عمل می کنند.
فاکس نیوز در ادامه نوشــت: کاتن گفت که »کامالا هریس ساده لوح است و آماده 

فرماندهی کل قوا نیست.«
این سناتور آمریکایی در پاسخ به سؤال خبرنگار فاکس نیوز که با توجه به این گفته 
هریس پس از دیدار با نتانیاهو که رژیم صهیونیستی حق دفاع از خود در برابر احزاب 
تروریستی را دارد، آیا این موضع محکمی نیست، گفت: او همیشه مانند بایدن این را 
می گوید و بعد فوراً یک »اما« می آورد؛ معمولاً، وقتی سیاســتمداری می گوید »اما«، 
آنچه اهمیت دارد، چیزی است که بعد از این »اما« مطرح می شود، نه قبل از آن.« او 
افزود: چیزی که کامالا بعد از »اما« می گوید، همیشه تلویحا به معنای این است که 
اسرائیل مسئول تمامی رنج غیرنظامیان در غزه است، نه حماس و این اسرائیل است 
که در جنگی دفاعی پس از قصاوت 7 اکتبر عامل محرک و مهاجم اســت و اسرائیل 
کســی است که باید خود را کنترل کند و این خلاف حمایت از اسرائیل و اقتدار در 

قبال ایران و تروریست های حامی ایران در منطقه است.

اخبار کوتاه جهان

رهبر ارشد جنبش حماس:

تا اجرای آتش بس، در میدان هستیم

اعلام موضع رسمی »حماس« درباره مذاکرات آتش بس غزه در دوحه

آسیای غربی

فرامنطقه ای

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 1403603110240003۸0 - 1403/03/31 صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای  فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات مالکانه 
بلا معارض متقاضــی پرونده بنام آقای علی خرمیان فرزند محمد علی در 
موازی یک و نیم دانگ مشــاع از ششدانگ کارخانه سنگبری به مساحت 
10۷39.25 متر مربع تحت پــلاک 5۸6/31۸ متخذه از پلاک 5۸6/29۸ 
اصلی واقع در قطعه یک بخش 14 فارس شهرستان خرم بید از ملکی خود 
متقاضی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم، اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد. در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/06 

54۳7۳/ م الف  
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 1403603110240003۸1 - 1403/03/31 صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات مالکانه 
بلا معــارض متقاضی پرونده بنام آقای رحمت اله رنجبر فرزند غلامرضا در 
موازی یک و نیم دانگ مشــاع از ششدانگ کارخانه سنگبری به مساحت 
10۷39.25 متر مربع تحت پــلاک 5۸6/31۸ متخذه از پلاک 5۸6/29۸ 
اصلی واقع در قطعه یک بخش 14 فارس شهرستان خرم بید از ملکی خود 
متقاضی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم، 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 
مالکیت صادر خواهد شــد . در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/06/06 

54۳76/ م الف  
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 1403603110240003۸2 - 1403/03/31 صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی پرونده جنام خانم نجمه رنجبر فرزند علی در موازی یک 
و نیم دانگ مشــاع از ششدانگ کارخانه سنگبری به مساحت 10۷39.25 
متر مربع تحت پلاک 5۸6/31۸ متخــذه از پلاک 5۸6/29۸ اصلی واقع 
در قطعه یک بخش 14 فارس شهرســتان خرم بید از ملکی خود متقاضی 
محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز طبق اوقات تعیین شده ذیل آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم، اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادر خواهد شــد. در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/06 

54۳75/ م الف  
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 1403603110240003۷9 - 1403/03/31 صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات مالکانه 
بلا معارض متقاضی پرونده بنام، آقای ســعید اســد پور فرزند صمد در 
موازی یک و نیم دانگ مشــاع از ششدانگ کارخانه سنگبری به مساحت 
10۷39.25 متر مربع تحت پــلاک 5۸6/31۸ متخذه از پلاک 5۸6/29۸ 
اصلی واقع در قطعه یک بخش 14 فارس شهرستان خرم بید از ملکی خود 
متقاضی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/06 

54۳74/ م الف  
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی مزایده 
موقوفه مصلائی با نیت نگهداری از کودکان یتیم بی بضاعت، قصد فروش 
یک واحد آپارتمان مســکونی در چوگان مجتمع مسکونی مبعث واقع در 
بلوار قدوسی غربی خیابان سبحانی با مشــخصات به شرح زیر را دارد. 
بدیهی اســت درآمد حاصل، صرف آموزش و پرورش و امور ایتام در مرکز 
شبانه روزی تحت مدیریت موقوفه مصلائی به آدرس بلوار فرصت شیرازی 
می گردد. متقاضیان گرامــی و نیک اندیش می توانند با پرداخت 5 درصد 
مبلغ پایه کارشناســی بعنوان سپرده و تضمین شرکت در مزایده، قیمت 

پیشــنهادی خود را بصورت کتبی در پاکت سربســته حداکثر تا مورخ 
1403/06/10 تحویل دفتر موقوفه به آدرس فوق نمایند. مهلت شرکت در 
مزایده از تاریخ نشر آگهی حداکثر تا تاریخ فوق ، ساعت 13/30 و داشتن 
مدارک کامل شناســائی الزامی است. پیشنهادهای واصله راس ساعت 10 
صبح مــورخ 1403/06/11 با حضور اعضای کمیســیون و متقاضیان باز و 
خوانده خواهد شد و اعضای کمیسیون در رد یا قبول پیشنهادات واصله 
مختار می باشند متقاضیان میتوانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

همراه 0930921۸42۷ تماس حاصل فرمایند 

مساحت مساحت آپارتمانپلاک ثبتی
پارکینگ

مبلغ پایه مزایده به مساحت کلمساحت انباری
ازای هر متر مربع

آدرس ملک

چوگان بلوار قدوسی غربی مجتمع مسکونی 164/11245132/4514/041/98148/47400/000/000
مبعث بلوک 604 طبقه 1 واحد 1

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140360311001000231 مورخ 1403/02/26 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه 
1 تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا امیدوار تل گری 
فرزند ســلطانعلی بشماره شناسنامه 29۸ و کد ملی 2549435931 
صادره از همایجان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 149 
متر مربع پلاک ۷3635 فرعی از 1652 اصلی مفروز و مجزی شــده 
از پلاک 545 فرعی از 1652 اصلی واقع در فارس بخش چهار حوزه 
ثبت ملک شــیراز ناحیه یک خریداری از مالک سهم نوراله جوکار 
محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 

فاصله 15 روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/0۸ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 05/23/ 1403

8۳4/م الف- محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۱ شیراز



استان فارس در صدر جدول کاهش بارندگی های سالانه
تسنیم- فیروز قاسم زاده، ســخنگوی صنعت آب بــا بیان اینکه هم اکنون میزان 
پرشــدگی کل سدهای کشور 55 درصد است، گفت: حجم مخازن سدهای کشور 
نسبت به سال گذشته 11 درصد افزایش یافته است. سخنگوی صنعت آب کشور 
همچنین افزود: میزان ورودی سدهای کشــور برابر با 40/47 میلیون مترمکعب 
اســت که نسبت به مدت مشابه سال گذشــته 7 درصد افزایش را نشان می دهد.
وی تأکید کرد: خشکسالی هیدرولوژیکی در سال گذشته به شدت احساس شد و 
در چنین شــرایطی و پس از سه سال خشکسالی متوالی در سال گذشته ورودی 
و حجم مخازن سدهای کشــور به هیچ عنوان در شرایط مطلوبی قرار نداشت، با 
این تفاسیر افزایش حجم و ورودی مخازن سدهای کشور در سال جاری نسبت به 

پارسال نمی تواند اثربخش باشد.
ســخنگوی صنعت آب کشور یادآور شد: با درنظر گرفتن اقلیم ایران و منابع آبی 

لازم است توجه ویژه ای بر مدیریت مصرف آب شود.
قاسم زاده با بیان اینکه بررسی  آمار نشان می دهد که حجم مخازن سدهای کشور 
طی 10 ســال اخیر در رتبه چهارم سال های خشــک قرار گرفته است، افزود: بر 
اساس آمار شبکه دستگاه های باران سنجی مبنای وزارت نیرو، 6 استان کشور اعم 
از تهران، بوشــهر، فارس، چهارمحال و بختیاری، قزوین و سمنان در صدر جدول 

کاهش بارش قرار دارند.
وی ادامه داد: هم اکنون حجم مخازن ســدهای تهران 33 درصد، زاینده رود 32 
درصد، ســد دوستی 16 درصد، سدهای زنجیره کارون 75 درصد، سد کرخه 58 

درصد و سد دز 81 درصد به ثبت رسیده است.

معاون انتقال و تجارت خارجی توانیر:
۳۰ روز با اوج بار نزدیک به ۸۰ هزار مگاوات سپری شد

ایرنا- محمد ا... داد، معاون انتقال و تجارت خارجی شرکت تولید، انتقال و توزیع 
نیروی برق )توانیر( با اشاره به پایداری هوای گرم تا اواسط هفته در کشور، گفت: 
بیش از 30 روز را با رشــد مصرف بیش از هشــت درصد و بــا اوج بار نزدیک به 
80 هزار مگاوات ســپری کردیم. محمد ا... داد افزود: رشد بیش از هشت درصدی 
مصرف برق کشــور، بیش از ســه برابر میانگین جهانی است که فشار زیادی را به 

شبکه برق وارد می کند.
وی خاطرنشــان کرد: فقط در سه استان خوزســتان، هرمزگان و بوشهر یک هزار 
مگاوات افزایش مصرف داشــتیم که به اندازه مجموع برق مصرفی استان مرکزی 
اســت. معاون انتقال و تجارت خارجی توانیر، چسبندگی دمای هوا را مورد اشاره 

قرار داد و گفت: نمی توان انتظار داشت دما به یک باره کاهش پیدا کند.
ا... داد بیان داشــت: به این ترتیب مصرف برق کاهش سریعی نخواهد داشت و هنوز 

نیازمند همکاری مردم در مدیریت مصرف برق هستیم.
وی بر ضرورت خاموش کردن سیســتم های سرمایشی ادارات پس از پایان ساعات 
کاری و هنگام اســتراحت صنوف تأکید کرد و ادامه  داد: ساختمان هایی که دارای 
سیستم سرمایش مرکزی )چیلر( هستند، باید سرانه مصرف خود را کاهش دهند.
معاون توانیر با اشــاره به اینکه اوج بار شــبانه نیز از 70 هزار مگاوات فراتر رفته 
است، از مردم خواست مدیریت مصرف برق را در همه ساعات شبانه روز موردتوجه 

قرار دهند تا بتوان پایداری شبکه برق را بدون کمترین مشکل حفظ کرد.

 دولت برای اصلاح وضعیت بازار بورس ورود کند
مهر- امیر ملک زاده،کارشناس بازار سرمایه گفت: شرایط بورس اصلًا خوب نیست 

به همین دلیل دولت باید برای اصلاح این وضعیت ورود کند.
کارشــناس بازار سرمایه با بیان اینکه بازار سرمایه در جریان معاملات روز گذشته 
وضعیت خوبی نداشــت، گفت: شــاخص کل کانال مهم دو میلیون واحدی را از 
دست داد که این اتفاق در حالی رخ داد که دامنه نوسان از هفته گذشته محدود 

شده و بازار عملًا رونق خاصی ندارد.
وی ادامه داد: البته محدودیت دامنه نوســان اقدام مثبتی بود که از سوی سازمان 
بورس انجام گرفت اما انتقادی که در این مورد به سازمان بورس وارد است، تعلل 
و تأخیر در اجرای محدودیت دامنه نوســان بود که می توانست زودتر از این انجام 
بگیرد؛ همچنین بازار ســرمایه طی چهار ســال تا به امروز در وضعیت مطلوبی به 
ســر نمی برد و از 1۹ مردادماه ســال 13۹۹ که ریزش بورس آغاز شد تا به امروز 
عوامل مختلفی دست به دست هم داده تا این بازار با کمبود نقدینگی مواجه شود.
ملــک زاده تصریح کرد: طی روزهای گذشــته بار دیگر بحــث فروش خودروهای 
داخلی با سیستم قرعه کشی مطرح شده که می تواند یکی از دلایل افت بازار باشد؛ 
این در حالی است که مشخص نیســت این قرعه کشی چه نتیجه ای داشته باشد 
اما شاهد هستیم که مردم با فروش دارایی خود مانند طلا و سهام به دنبال فراهم 

کردن مقدمات شرکت در این لاتاری هستند.
کارشــناس بازار ســرمایه در پایان گفت: انتظار می رود که در شرایط کنونی که 
بازار ســهام اصلًا حال و روز خوشــی ندارد، شاهد ورود مســتقیم دولت به این 
 موضــوع و احقاق حق ســهامداران باشــیم. فعالان بــازار ســرمایه انتظار دارند 
کــه با تخصیص خط اعتبــاری 50 همتی به هلدینگ های ســرمایه گذاری برای 
 خــروج بورس از بحــران، قدمی برای حمایت از بورس به عنــوان یک بازار مولد 

برداشته شود.

خرید تضمینی گندم به ۱۱ میلیون و ۲۰۰ هزار تن رسید
باشگاه خبرنگاران- عطاا... هاشــمی، رئیــس بنیاد ملی گندمکاران گفت: بنابر 
آمار از ابتدای فصل برداشت تا صبح روز گذشته 11 میلیون و 200 هزارتن گندم 
با ارزش حدود 1۹5 همت از کشــاورزان خریداری شده که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل 18 درصد رشد داشته است.
او از پرداخــت 48 درصد مطالبات گندمکاران خبر داد و گفت: تاکنون ۹4 همت 

از مطالبات کشاورزان پرداخت شده است.
هاشــمی ادامه داد: برآوردها حاکی از آن است که امسال خرید تضمینی گندم به 

بیش از 11/5 میلیون تن و مرز 12 میلیون تن برسد.
رئیس بنیاد ملی گندمکاران افزود: اســتان های خوزســتان، گلستان، کردستان، 

فارس، کرمانشاه و همدان رکوردار خرید تضمینی گندم هستند.
او با اشاره به گلایه مندی کشاورزان نسبت به تأخیر در پرداخت مطالبات و اعلام 
 قیمــت خرید تضمینی برای ســال زراعی جدید گفت: علی رغم آنکه کشــت در 
اســتان های شــمال غرب از 20 روز آینده آغاز می شود، اما اوضاع نقدینگی برای 
کشــت در سال زراعی جدید مناسب نیست. گفتنی اســت که جلسه شورا برای 
بررســی آنالیز هزینه تمام شده تولید پیش بینی می شود که تا انتخاب وزیر جهاد 
تشــکیل نشود که همین امر منجر به ســردرگمی کشاورزان برای کشت در سال 

زراعی می شود.

شاخص کل بورس ارتفاع ۲ میلیون واحد را از دست داد
باشگاه خبرنگاران- شاخص کل بورس با کاهش 4 هزار و 722 واحدی در تراز 

یک میلیون و ۹۹8 هزار واحدی ایستاد.
روز گذشته شاخص کل بورس با کاهش 4 هزار و 722 واحدی در سطح 1 میلیون 
و ۹۹8 هزار واحدی ایستاد. شــاخص کل هم وزن نیز با کاهش 846 واحدی در 

سطح 633 هزار و 706 واحدی قرار گرفت.
فولاد، فملی و شــپنا سه نماد با بیشــترین تأثیر بر شاخص کل بورس و سه نماد 

فولاد، وبملت و ذوب پرتراکنش ترین نماد ها بودند.
شــاخص کل فرابورس هم با کاهش 18 واحدی همراه شد و در سطح 20 هزار و 

685 واحدی قرار گرفت.
ســه نماد شــاوان، فصبا و آریا هم نماد با بیشترین تأثیر بر شاخص کل فرابورس 
بودند. فلزات اساسی با 177 هزار میلیارد تومان برترین گروه صنعتی بود و بعد از 

آن گروه شیمیایی و بانک ها قرار گرفتند.
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عضو هیئت رئیسه اتاق تعاون اعلام کرد:

تحویل بیش از ۴۳ هزار واحد مسکونی در سال گذشته

حدود یک چهارم متقاضیان تسهیلات ودیعه مسکن موفق به دریافت وام شدند

باشگاه خبرنگاران- حدود 2 میلیون متقاضی وام ودیعه 
مسکن در کشور هستند که از این تعداد حدود 500 هزار نفر 
 موفق به دریافت تسهیلات شده و مابقی همچنان در صف 

انتظار هستند.
در حالی بیش از یک ماه ونیم از فصل اجاره مسکن گذشته 
است که هنوز تعداد زیادی از مستأجران موفق به دریافت 
تسهیلات ودیعه مسکن نشــده اند و بسیاری از آنها چشم 
انتظار دریافت وام ودیعه هســتند. همچنین بررســی های 
میدانی حاکی از آن اســت که تعــداد زیادی از متقاضیان 
موفق به دریافت تســهیلات نشــده اند و همین امر بر بازار 

اجاره مسکن اثر گذار بوده است.
در همیــن زمینه غلامی یکی از مســتأجران با بیان اینکه 
 از ســال گذشــته به امید دریافت تسهیلات ودیعه مسکن
ثبت نــام کرده و قرارداد خود را تمدید کرده ام گفت:  هنوز 
بعد از گذشــت 8 ماه هیچ تسهیلاتی دریافت نکرده ام و به 
هر بانکی هم که مراجعه می کنم تنها با یک پاســخ روبرو 

می شوم » اعتبار نداریم«.
همچنین سلیمانی یکی دیگر از مستأجران که چند ماهی 
است درگیر تسهیلات ودیعه مسکن است گفت: متأسفانه 
دریافت تسهیلات ودیعه مســکن برای ما مستأجران یک 

معضل بزرگی شده است چراکه به هر بانکی برای پرداخت 
تسهیلات مراجعه می کنیم می گویند در شعبه ما تسهیلات 
پرداخت نمی شــود و یا اعلام می کنند اعتبارات تمام شده 
اســت و این پاســخی است که باعث شــده مستأجران با 

مشکلات زیادی روبه رو شوند.
وی افزود: ما مســتأجران بر روی دریافت این تســهیلات 
حســاب باز کرده ایم چراکه تسهیلات 200 میلیون تومانی 
هم می تواند بخشــی از نیازمان را تأمین کند اما متأسفانه 
 عــدم همــکاری بانک ها باعــث ایجاد مشــکلات زیادی 

شده است.
 بیش از ۵۰۰ هزار نفر موفق به دریافت تسهیلات ودیعه 

شدند 
این در حالی اســت کــه خادمیان مدیــرکل دفتر پایش 
طرح های مسکن وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده است: 
یک میلیــون و 260 هزار و 37۹ نفر حائز شــرایط برای 
دریافت تســهیلات کمک ودیعه مسکن به بانک ها معرفی 
شــدند و این تسهیلات توسط بانک ها به 533 هزار و 757 

متقاضی پرداخت شده است.
مدیــرکل دفتر پایش طرح های مســکن گفــت: تاکنون 
 saman.mrud.ir 2 میلیــون و 301 نفــر در ســامانه
برای پرداخت تســهیلات ودیعه مســکن نام نویسی کردند 
کــه از این تعــداد، معادل یــک میلیــون و 777 هزار و 
5۹8 متقاضی حائز شــرایط شــناخته شده و یک میلیون 
 و 260 هــزار و 37۹ نفــر نیــز به بانک ها بــرای دریافت 
تســهیلات معرفی شــدند. بانک هــای پرداخــت کننده 
تســهیلات ودیعه مسکن تاکنون تســهیلات 533 هزار و 

757 متقاضــی را پرداخت کرده اند.خادمیــان با تأکید بر 
اینکه انتظار می رود تا پرداخت تســهیلات ودیعه مسکن با 
توجه به نیاز مردم تســریع یابد، توضیح داد: بانک هایی که 
بیشترین همکاری را برای پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن 
داشتند شامل بانک ملی با رقمی معادل 12 همت، ملت 8 
همت، صادرات و تجارت هرکدام 5 همت، ســپه 4 همت و 

رفاه کارگران 3 همت است. 
بانک های خصوصی نیز در زمینه پرداخت تسهیلات ودیعه 
مسکن همکاری داشــتند که تقریباً هرکدام از آنها رقمی 
معادل یک یا کمتر از یک همت تســهیلات ودیعه مسکن 

پرداخت کردند.
 پیگیری برای افزایش همــکاری بانک ها در پرداخت 

تسهیلات ودیعه
بخش زیادی از تســهیلات در این حوزه به اســتان تهران 
تعلق دارد . حسین جنتی، مدیرکل راه وشهرسازی استان 
تهران بــا بیان اینکه در حال حاضر همــکاری بانک ها در 
پرداخت تســهیلات ودیعه مسکن برای مستأجران چندان 
قابل دفاع از سوی بانک ها نیست گفت: بازار اجاره مسکن 
در این ایام با وجود آنکه ســقف اجاره مســکن برای آن ها 
تعیین شــده اســت اما نیازمند همکاری بیشــتر از سوی 
بانک ها برای پرداخت تســهیلات اســت که در این زمینه 
 ما ســعی کرده ایم بانک هــا را برای پرداخت تســهیلات 

همراه کنیم.
وی افــزود: متقاضیان دریافت تســهیلات ودیعه مســکن 
حتماً باید در ســامانه املاک و اسکان ثبت کرده و سپس 
در سامانه وزارت راه و شهرســازی ثبت نام کنند. در حال 

حاضر همکاری از ســوی بانک ها خوب نیســت و در این 
زمینه هم چندین بار برای همکاری بیشتر به بانک مرکزی 

درخواست ارسال کرده ایم.
 بازار اجاره مسکن تحت تأثیر تسهیلات ودیعه مسکن قرار 

گرفته است 
 همچنیــن داود بیگــی نــژاد، نایب رئیــس اول اتحادیه 
مشــاوران املاک تهران با بیان اینکه اعــلام این خبر که 
تسهیلات ودیعه مســکن در استان تهران به 200 میلیون 
تومان رسیده است باعث شده که اثر التهابی در بازار اجاره 
مسکن ایجاد شود گفت: زمانی که این خبر اعلام شد خود 
بازار اجاره مســکن با چالش های زیادی روبه رو شد چراکه 
بســیاری از مؤجران تصورکردندکه بخش زیادی از کمبود 
منابع مالی بانک ها برطرف شــده و ســعی کردند نرخ های 

ودیعه مسکن را افزایش دهند.
وی افزود: طبق بررســی های صورت گرفته نرخ های اجاره 
مســکن بین 20 تا 50 درصد در برخی از مناطق افزایش 
یافته اســت در صورتی که اگر پرداخت تســهیلات ودیعه 
مســکن از ســوی بانک ها بهبود می یافت ما شاهد آرام تر 
شــدن بازار اجاره مســکن بودیم. اما به گفته بســیاری از 
متقاضیان همکاری در پرداخت تســهیلات ودیعه با کندی 

روبه رو است.
گفتنی است، هم اکنون تسهیلات ودیعه مسکن در تهران 
بــرای هر متقاضی معادل 200 میلیــون تومان، در مراکز 
اســتان ها معادل 150 میلیون تومان، شــهرهای کوچک 
معــادل 100 میلیون تومان و در روســتاها نیز معادل 40 

میلیون تومان است.

تسنیم- سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد 
با اشاره به اینکه در سال 1402 و در مقایسه 
با آغاز به کار دولت سیزدهم صادرات نفت از 
نظر حجمی) تعداد بشکه صادر شده( بیش از 
دو برابر شده است گفت: ضمن اینکه در حوزه 
صادرات غیر نفتی نیز بالاترین میزان صادرات 
در سال 1401 رقم خورده است. در نتیجه در 
مجموعه صادرات نفت و محصولات غیرنفتی 

ارزش بیشتری تولید شده است.
وی افزود: از ســوی دیگر مصــارف ارزی نیز 
افزایش داشته است. در حقیقت سرمایه ها به 
حرکت درآمده اند. به طور مثال طی سه ساله 
منتهی به دولت ســیزدهم، در حوزه ماشین 
آلات شاهد رشــد منفی 17 درصد بودیم که 
این رقم به مثبت 11/8 درصد در ســه ساله 
دولت شهید رئیسی افزایش پیدا کرد. بخشی 
از افزایش ســرمایه گذاری در این حوزه شامل 
واردات ماشــین آلات و واردات مواد اولیه ای 
اســت که منجر بــه تولید بیشــتر در حوزه 

صنعتی شده است.
 توسعه برونگرایی اقتصاد ایران با وجود عدم 

تغییر تحریم ها

خاندوزی با بیــان اینکه طبیعتاً هر چقدر که 
توان صادرات ما کمتر باشــد، تــوان واردات 
نیز کاهش پیدا خواهد کــرد، گفت: مجموع 
سیاست های دولت و پیشگامی رئیس جمهور 
شهید در خصوص سیاســت های همسایگی، 
پیمان های منطقه ای و همکاری با کشورهای 
همســو مانند روســیه و چین اجــازه داد تا 
اقتصاد ایران به نسبت اقتصاد جهانی بزرگ تر 

شــود. به این معنا که مجموع آمار صادرات و 
واردات مــا در ابتدا و انتهــای دولت، حتی با 
تقسیم بر تولید ناخالص داخلی، نشان می دهد 

اقتصاد ایران برونگراتر شده است.
خاندوزی در خصوص تغییرات شــاخص رشد 
اقتصادی کشور در سه ساله گذشته گفت: در 
 ،)GDP( حوزه تولید ناخالص داخلی کشــور
میانگین رشــد اقتصادی در 20 سال گذشته، 

2/7 درصد بوده اســت. همچنیــن، میانگین 
رشــد اقتصادی در 10 ســال گذشته به 0/5 
درصد کاهش یافته اســت. اما در ســال های 
1400 تا 1402، میانگین رشــد اقتصادی به 
4/5 درصد رســیده که بالاتر از میانگین های 
10 و 20 ســال گذشته کشــور است. این در 
حالی اســت که در 20 سال گذشته، بسیاری 
از ســال ها بدون تجربه تحریم هایی همچون 
تحریم های ســال 13۹1 و پس از آن سپری 
شــده اند. وی با بیان اینکه برخی معتقدند که 
رشــد اقتصادی در دوره دولت شهید رئیسی 
بیشــتر تحت تأثیر افزایش صادرات نفت بوده 
اســت، گفت: اما اگــر بخواهیم رشــد تولید 
ناخالص داخلی بدون نفت را بررســی کنیم، 
می بینیــم که در دوره 10 ســاله گذشــته، 
میانگین رشد اقتصادی بدون نفت 2/1 درصد 
بوده و در دوره 20 ســاله نیــز این رقم 3/5 
درصــد بوده اســت. در ســال های 1400 تا 
1402، رشد اقتصادی بدون نفت به 4 درصد 
رسیده که باز هم بالاتر از میانگین های 10 و 

20 ساله است.
خاندوزی ادامه داد: در زمینه سرمایه گذاری، 

میانگین کاهش ســرمایه گذاری در 10 سال 
گذشــته 7 درصــد بوده اســت. در دوره 20 
ســاله، میانگین رشد ســرمایه گذاری تقریباً 
صفــر و برابر با منفی 0/3 درصد بوده اســت. 
اما در دوره 1400 تا 1402، رشــد تشــکیل 
ســرمایه ثابت ناخالص بــه 6/4 درصد مثبت 
رسیده اســت. این رشد در ســرمایه گذاری 
بیش از رشــد اقتصادی بوده و این دو متغیر، 
یکــی کوتاه مدت تــر و دیگری با چشــم انداز 
بلندمدت تر، نشــان دهنده تغییرات مثبت در 

اقتصاد کشور است.
وی گفــت: افزایــش ســرمایه گذاری در این 
ســه ســال به قدری قابل توجه بوده که سهم 
سرمایه گذاری در GDP از 1۹ درصد در سال 
1400 به 22 درصد افزایش یافته اســت. به 
بیان دیگر، اگر رشد اقتصادی را با حرکت دو 
خودرو مقایســه کنیم، خودروی اول که رشد 
اقتصادی اســت، نسبت به میانگین های 10 و 
20 ساله ســریع تر حرکت کرده، اما خودروی 
دوم که سرمایه گذاری است، با شتاب بیشتری 
حرکت کرده و این موجب تغییر نســبت ها و 

جابجایی ها در اقتصاد شده است.

ایسنا- علی مطیع جهان، معاون پشتیبانی و برنامه ریزی 
اتاق تعاون ایران در یک نشست خبری با اشاره به اهمیت 
تولید و اشتغال در حوزه ساختمان اظهار کرد: امروز بخش 
ساختمان در همه حوزه های اقتصادی فعالیت دارد و سهم 
بسزایی از تولید ناخالص داخلی، ارزش افزوده، بهره وری و 

رشد اقتصادی را به خود اختصاص داده است.
وی گفت: اگر بحث اشــتغال را در نظــر بگیریم، صنعت 
ساختمان و مسکن به دلیل تولید بالا بخشی اثر گذار است 
و مــا به گواه آمار کمترین آمــار افزایش بیکاری را در این 

بخش شاهد هستیم.
معاون پشــتیبانی و برنامه ریزی اتاق تعاون ایران با اشاره 
به پروژه های در دســت اجرای اتاق تعاون تأکید کرد: سال 
گذشــته و در دولت سیزدهم در راستای ساخت واحدهای 
مسکونی توافقاتی صورت گرفت و ساخت 200 هزار واحد 
مســکن در بخش تعاون به اتاق تعاون سپرده شد. در این 
راستا توافقات خوبی با وزارت راه انجام گرفت و این قرارداد 

را در بحث تأمین مصالح نیز با وزارت راه داشــتیم و مقرر 
شــد تأمین مصالح 300 هزار واحد مسکن در قالب نهضت 

ملی مسکن توسط بخش تعاون صورت بگیرد.
 تحویل بیش از ۴۳ هزار واحد مسکن توسط اتاق تعاون 

مطیع جهــان از تحویل بیش از 43 هزار واحد در ســال 
گذشــته خبر داد و ابراز امیدواری کرد: با برنامه ریزی های 
صورت گرفته این روند با قدرت بیشــتری در سال  جاری 

ادامه یابد.
وی تصریح کرد: بر اســاس چشــم انداز سند 1404 دولت 
قرار بود در ســاخت مسکن برای اقشار کم درآمد اقداماتی 
انجــام دهد که این اقدامات در قالب طرح مســکن ملی و 

نهصت ملی مسکن دنبال شد.
عضو هیئت رئیســه اتاق تعاون ایــران در بخش دیگری از 
اظهارات خود از وجود 4000 تعاونی مسکن در کشور خبر 
داد و گفت: ایــن تعاونی ها در حوزه هــای مختلف اعم از 
بازنشستگان،کارکنان شــاغل،فرهنگیان و نیروهای مسلح 

تشکیل شــده و بر اساس نیاز آن ســازمان یا واحدی که 
تعاونی مسکن را شکل داده فعالیت می کنند و بعد از پایان 

ساخت پروژه های و قرارداد اعضایشان باید منحل شوند.
 ساخت ۲ میلیون واحد مسکن مهر توسط تعاونی ها 

مطیع جهان درعین حال از ساخت بیش از 2 میلیون واحد 
مســکن مهر توســط تعاونی ها خبر داد و گفت: در حوزه 
مســکن مهر بیش از 2 میلیون واحد مســکن مهر توسط 
تعاونی ها ساخته شده است. ما نمی گوییم که بخش تعاون 
به طور کامل در این حوزه موفق بوده ولی اگر مشکلاتی در 
این بین بوده ناشــی از تصمیمات و سیاست هایی بوده که 

توسط وزارتخانه های مختلف گرفته شده است.
وی تصریــح کــرد: در یک دوره بحث تولید مســکن مهر 
متوقف شد و در دوره ای دیگر جدی گرفته شد ولی اینکه 
ما چقدر موفق بودیــم در کارنامه بخش تعاون 2 میلیون 
واحد مسکن مهر توسط تعاونی ها تحویل شده و واحدهای 
باقی مانده به سیاست های شــرکت عمران برمی گردد که 

بعضاً در مواردی با تعاونی ها همکاری خوبی نداشــتند ولی 
اکنون در سطح کشــور پرونده ای یا موردی نداریم که در 

خصوص مسکن مهر باز مانده باشد.
عضو هیئت رئیســه اتاق تعاون ایران مشکلات تعاونی های 
مســکن را یادآور شــد و اظهار کرد: برخــی تعاونی ها به 
دلیل شرایطی بعضاً دچار آســیب هایی شدند که در حال 
بررسی است. بیشــتر تعاونی ها در مسایل حقوقی یا مالی 
دچار مشکل هستند. هم اکنون 13 هزار پرونده در بخش 
تعاونی های مســکن وجود دارد که وقتی بررسی می کنیم 
اکثراً پرونده هــای مالی بوده و برخی دیگر مشــکلاتی با 

اعضاء داشتند یا در موعد مقرر پروژه را تحویل ندادند.

 وزیر اقتصاد:

اقتصاد ایران با وجود تداوم تحریم ها برونگراتر شد

تسنیم- ســیدعباس حســینی در پاسخ به این 
پرســش که آیا پرداخت وام 800 میلیون تومانی 
نهضت ملی مســکن آغاز شــده است، اظهار کرد: 
هنوز بخشــنامه بانک مرکزی به ما ابلاغ نشــده 
است. تمام خدمات بانکی برگرفته از شورای عالی 
پور و اعتبار است که پس از تصویب، ابلاغ می شود.

وی یادآور شــد: تاکنون بیش از 384 هزار واحد 
قرارداد بســته ایم که حدود 211 همت قرار امضاء 
شــده داریم که متعهد به پرداخت آن هســتیم. 
امــروز پرداختی نقدی بانک مســکن حدود 100 
همت اســت که معــادل 70 درصد تســهیلات 
پرداخت شــده از ســوی ســایر بانک هاست. وی 
دربــاره تســهیلات دهی بانک مســکن نیز گفت: 
متناســب با منابع و ســپرده گذاری، تسهیلات را 
به مــردم پرداخت می کنیم.  یکــی از برنامه های 
بانک بــرای افزایش جذب ســرمایه طرح نفیس 
رونمایی شده است. مدیرعامل بانک مسکن تأکید 
کرد: به هیــچ عنوان پرداخت دهــی وام در بانک 
مســکن متوقف نشده است. حســینی همچنین 
در خصــوص برنامه بانک مســکن بــرای افزایش 
ســقف وام خرید مسکن، اظهار کرد: وام در شبکه 

بانکی یا مبتنی بر ســپرده اســت یا بدون سپرده. 
 نمونه بازر تســهیلات بدون ســپرده، اوراق تسه 
)حق تقدم وام مسکن( است که افراد آنرا خریداری 
 می کنند که هرچه مبلغ وام افزایش می یابد، اقساط 
بیشــتر می شــود. وی با بیان این که نرخ ســود 
اوراق تســه 23 درصد اســت، تأکید کرد: تعیین 
نرخ سپرده ها و سود تســهیلات بانکی برگرفته از 
مصوبات شورای عالی پول و اعتبار و در چارچوب 
بخشنامه های بانک مرکزی است. اگر سپرده گذاری 
شود به تبع آن متناسب با منافع، قیمت ها کاهش 
می یابد.به گفته وی، نرخ سود نهضت ملی مسکن 
از 23 به 18 درصد کاهش یافت و این مسئله روی 
اقساط تأثیرگذار خواهد بود. به طوریکه در 2 سال 
 ابتدایی بازپرداخت، مبلغ قسط حدود 5/۹ میلیون 

تومان است.

باشــگاه خبرنگاران- منصــور پوریان، رئیس 
شــورای تأمین کنندگان دام گفــت: طبق روال 
همه ســاله در فصل تابستان شــرایط عرضه دام 
مناسب اســت، از این رو به رغم افزایش مصرف 
در ایام محــرم و صفر مشــکلی در بحث عرضه 
گوســفند و گوســاله نداریم. به گفته او، در حال 
حاضر وضعیت عرضه گوسفند و گوساله به نسبت 

تقاضا بالاســت که براین اســاس جمعیت آماده 
کشتار بسیار مناسب است. پوریان ادامه داد: بنابر 
آمار میزان عرضه دام به نســبت دهه اول محرم 
30 درصد نســبت به تقاضا بالاتر است که بدین 
ترتیب حمایت از جمعیت دام ســبک و گوساله 
آماده کشــتار باید صورت گیرد. رئیس شــورای 
تأمیــن کنندگان دام با بیــان اینکه کمبودی در 

عرضــه دام ایام اربعین نداریم، افزود: بنابر آمار 4 
میلیــون رأس دام ســبک و 200 هزار رأس دام 
سنگین آماده کشتار است. او از کاهش قیمت دام 
زنده خبرداد و گفت: با توجه به افزایش جمعیت 
دام آماده کشــتار و عرضه در بازار، قیمت هرکیلو 
دام ســبک به 270 تا 2۹0 هزارتومان و گوساله 

175 تا 180 هزارتومان رسیده است.

وام ۸۰۰ میلیونی نهضت ملی مسکن هنوز ابلاغ نشده است

کمبودی در عرضه دام ایام اربعین نداریم 

سخنگوی سازمان هواپیمایی:

صندلی های پروازی برای سفر زیارتی 
اربعین  افزایش یافت

فارس-  جعفر یازرلو، ســخنگوی ســازمان هواپیمایی از افزایش عرضه بلیت پروازهای 
اربعین از خبر داد و گفت: در کل ظرفیت ناوگان هوایی کشــور محدود است و با توجه 
به اســتقبال زیاد از این سفر معنوی، شاید از هر 5 متقاضی، یک متقاضی بتواند بلیت 

پرواز تهیه کند.
یازرلو اظهار داشــت:  بازه فروش بلیت پروازهای اربعین با نرخ مصوب از 24 مرداد تا ۹ 
شــهریور  اســت. وی درباره قیمت بلیت پروازهای اربعین یادآور شد: قیمت بلیت نیمه 
شرقی کشور از جمله استان های خراســان رضوی، خراسان شمالی و خراسان جنوبی، 
سیستان و بلوچستان، فارس، کرمان و گلستان 12 میلیون تومان رفت و برگشت است 
و نرخ بلیت برای نیمه غربی کشــور و تهران، 10 میلیون تومان )رفت و برگشت( است.
سخنگوی سازمان هواپیمایی با اشاره به آزاد بودن قیمت بلیت پروازهای خارجی افزود: 
بلیت پروازهای اربعین با قیمت 14 میلیون تومان فقط  مربوط به شرکت های هواپیمایی 
خارجی و کانکشن اســت؛ اما شرکت های هواپیمایی داخلی موظفند در بازه زمانی 24 
مرداد تا ۹ شــهریور، بلیت پروازهای اربعین را با نــرخ مصوب  عرضه کنند، در این بازه 
زمانی ســازمان هواپیمایی و سازمان بازرسی، نظارت می کنند و در صورتی در این بازه 

زمانی بلیتی گران تر عرضه شد، برخورد قانونی با متخلفان انجام می شود.
 رشد ظرفیت پروازهای اربعین 

وی با بیان اینکه 40 درصد بلیت های اربعین فروخته شد، گفت: عرضه پروازهای اربعین 
از روز یکشــنبه آغاز شد و ظرفیت باقی مانده تا امروز ارائه می شود. یازرلو با بیان اینکه 
ظرفیت بیشــتری برای عرضه بلیت های اربعین در نظر گرفته شده است، گفت: از امروز 
3 شــرکت هواپیمایی دیگر  بلیت های پرواز اربعین  را در سایت خود بارگذاری و عرضه 
می کننــد. وی این را هم گفت که شــرکت های هواپیمایی ظرفیــت خود را در اختیار 
پروازهای اربعین قرار می دهند اما زوار این مســئله را هــم در نظر بگیرند که ظرفیت 
ناوگان هوایی کشــور محدود است و شــاید از هر 5 متقاضی، یک متقاضی بتواند بلیت 

اربعین را تهیه کند.

حمل و نقل هوایی

تسهیلات

تسهیلات

 بازار

مسکن



تام کروز در مراســم اختتامیه المپیک پاریس با فرود از بالای ورزشگاه 
دو فرانس و موتورسواری با رنگ و بویی هالیوودی، پرچم المپیک را به 

لس آنجلس میزبان برگزاری مراسم در سال ۲۰۲۸ داد.
وی در این مراسم از پشت بام استادیوم استاد دو فرانس که بزرگ ترین 
اســتادیوم فرانسه اســت، با طناب فرود آمد و با عبور از صف بازیگران 
پرچم المپیک را گرفت و با آن روی صحنه رفت و پس از آن که کارن 

باس، شهردار لس آنجلس، پرچم المپیک را از آن هیدالگو شهردار 
پاریس دریافت کرد، او پرچم را گرفت و ســوار بر موتورســیکلت 
صحنه استودیوم را ترک کرد تا یادآور مأموریت غیرممکنی بشود 
که باز هم ممکن می شــود و از اســتادیوم خارج شــد تا تحویل 
نمادین پرچم به لس آنجلس را انجام دهد. بقیه عمیات او از پیش 
ضبط شده پخش شد در حالی که وی با موتورش مانند مأموریت 
غیرممکن ویراژ می داد، از برابر برج ایفل گذشــت و خارج از شهر 
مستقیم ســوار هواپیمایی شــد و پس از مدتی با پریدن با چتر 
نجــات از هواپیمــا، در کنار تابلوی هالیوود فــرود آمد و ۵ حلقه 

المپیک را به نماد هالیوود بر بلندی های لس آنجلس نصب کرد.
کروز در المپیک امســال پاریس به طور منظم حضور داشت و در 
مراســم افتتاحیه آن هم همراه چهره های مشــهور دیگری چون 
اســتیون اســپیلبرگ، آریانا گرانده، سارا جســیکا پارکر و متیو 
برودریک به تماشــای برخی از مسابقات نشست. او یک روز پیش 
از مراســم افتتاحیه با دریافت نشان شــوالیه لژیون دونور از وزیر 
فرهنگ فرانسه، تجلیل شده بود. در مراسم تحویل پرچم به لس آنجلس 
نیز شماری از چهره های موسیقی مانند بیلی آیلیش، اسنوپ داگ و رد 

هات چیلی پپرز حضور داشتند.
در صفحه رســمی اختتامیه آمده بود: این یک پرنده اســت. این یک 

هواپیما است. این تام کروز است!
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»طوبی«؛روایتیزنانهازقصهآدمها

ورزش

»ددپولوولورین«دومینفیلمیکمیلیارددلاری
دیزنیدرسال۲٠۲٤

»ددپــول و ولوریــن« از 
کمپانــی والــت دیزنی با 
۲/۵۴ میلیــون دلار بــه 
جمع ٣/۴٩۴ میلیون دلار 
در فــروش داخلی و یک 
میلیــارد و ۵/۲٩ میلیون 
دلار در فــروش جهانــی 
دســت یافت و ردیف اول 
جدول فــروش را به خود 

اختصاص داد. در این فیلم ابرقهرمانی ولورین پس از بهبود جراحاتش با ددپول 
برای شکست دادن یک دشمن مشترک همراه می شود.

رایــان رینولدز، هیو جکمن، اما کوریــن، مورنا باکارین، راب دلینی و متیو مک 
فادین از بازیگران فیلم هســتند. فیلم »با ما به پایان می رســد« به کارگردانی 
جاســتین بالدونی از کمپانی ســونی با فروش داخلی ۵۰ میلیون دلار و فروش 
بین المللی ٣۰ میلیون دلار به فروش جهانی ۸۰ میلیون دلار رسید و در ردیف 
دوم جدول باکس آفیس قرار گرفت. لیلی که دوران کودکی سختی را پشت سر 

گذاشته با پزشکی آشنا می شود و زندگی جدیدی را آغاز می کند.
پس از مدتی جنبه هایی از شــخصیت او را می بینــد که یادآور رابطه والدینش 
است. بالدونی، بلیک لایولی و جنی اسلیت از بازیگران فیلم هستند. برای اولین 
در ٣۴ ســال گذشته، یک زوج واقعی )رینلودز و لایولی( با دو فیلم موفق شدند 
رتبه اول و دوم فروش در آمریکا را کسب کنند. آخرین بار بروس ویلیس و دمی 

مور با »جان سخت ۲« و »روح« این رکورد را ثبت کرده بودند. 

راهیبهسویکربلااز»طریق«شبکهیک

فصل دوم »طریق« به تهیه کنندگی محمدحســین سعادتی هرشب ساعت ۲۰ 
از شبکه یک سیما روی آنتن می رود.

برنامه »طریق« که ســال گذشــته و در فصل اول با روایت پیاده روی اربعین و 
موکب های پذیرایی زائران روی آنتن رفته بود، این بار در فصل جدید به روایت 

اتفاقات زندگی مهمانان برنامه در خصوص امام حسین )ع( می پردازد.
»طریق« با اجرای مجید یراق بافان به روایت حال و هوای مهمان هر قسمت در 
سه پرده می پردازد؛ پرده نخست گذشته مهمان برنامه پیش از یک اتفاق خاص 
و نزدیکی بیشــتر به امام حســین )ع(، پرده دوم روایت اتفاقی که باعث تحول 
روحی او شــده و پرده سوم حال و هوای مهمان برنامه بعد از وقایع روایت شده 

را به تصویر می کشد.
بنابراین گزارش، آیتم دیگر برنامه، داســتان یک کارگردان است که به واسطه 
یک شــهید زندگی اش تغییر می کند و تصمیم می گیرد برای سیدالشــهدا کار 
بســازد؛ بنابراین »طریق« در هر قســمت سفر وی را از تهران تا کربلا همراهی 

می کند.
همچنین آیتم های ننه حکایت، کلام بزرگان دینی در خصوص اربعین حسینی 

و مداحی از دیگر بخش های این مجموعه هستند.
علــی آقامحمدی مدیرگــروه اقتصادی دفتر رهبری و عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام، رضا عالی زاده ســازنده واکســن برکت، رسول نجفیان و سامان 

گوران بازیگر و مجری، زهرا داودنژاد از جمله مهمانان این برنامه هستند.
»طریق« با حمایت هیئت رهسپاران عصرظهور که هرساله حدود ۲۰ هزارنفر از 
زائران ایرانی کم استطاعت را به صورت رایگان به کربلا رهسپار می کند، در گروه 

معارف اسلامی شبکه یک سیما در ۱۶ قسمت ۵۰ دقیقه ای تهیه شده است.

المپیکبعدیچهزمانیاست؛
زمانومکانالمپیک۲٠۲۸

به گزارش ایســنا، بازی های المپیک تابســتانی ۲۰۲۸، از ۲۴ تیر ۱۴۰۷ تا ٩ 
مرداد ۱۴۰۷ در لس آنجلس برگزار می شود. آمریکا برای میزبانی بازی ها در سال 
۲۰۲۴ همراه با پاریس پیشنهاد داد؛ اما در ٣۱ ژوئیه ۲۰۱۷ مقامات لس آنجلس 
و رهبران کمیته بین المللی المپیک به توافق رســیدند که پیشنهادشان را پس 
بگیرند و به جای آن میزبان المپیک در ســال ۲۰۲۸ باشند. اعلام رسمی شهر 

میزبان بازی های المپیک ۲۰۲۸ در ۱٣ سپتامبر ۲۰۱۷ برگزار شد.
در تاریخ المپیک، لس آنجلس دو بار میزبان مســابقات بوده اســت. این شهر در 
سال های ۱٩٣۲ و ۱٩۸۴ میزبان المپیک بوده است. همچنین آخرین باری که 
بازی های المپیک در آمریکا برگزار شــد به سال ۱٩٩۶ در آتلانتا بر می گردد و 

بعد از ٣۲ سال این کشور دوباره میزبان المپیک خواهد بود.

قدرتمندتریناژدهایمیهمانتاریخالمپیک

بــه گزارش فارس، چین با ٩۴ مدال رنگارنگ در المپیک پاریس بعد از المپیک 
۲۰۰۸ پکــن )۱۰۰ مدال( بهترین آمار کســب مدال تاریخ خــود را ثبت کرد.
چینی ها در المپیک پاریس ۴۰ مدال طلا، ۲۷ نقره و ۲۴ برنز کســب کردند و 
بعد از آمریکا نایب قهرمان المپیک شدند. پیش از چین در مسابقات المپیک پک 
۲۰۰۸ موفق شده بود بیش از ۴۰ مدال طلا کسب کند. چینی ها در کشورشان 
موفق شــدند ۴۸ مدال طلا کســب کنند.چینی ها در ۱۱ دوره حضورشــان در 
مســابقات المپیک با افتخارآفرینی در پاریس دومین کارنامه درخشــان خود را 
در این تورنمنت بزرگ بعد از المپیک پکن ثبت کردند. نشریه العرب می نویسد 
کــه چین »بهترین کارنامه خارج از خانه تاریخ« خود را در مســابقات المپیک 
پاریس به نامش ثبت کرد. ژانگ یوفی، شناگر خانم چینی که در المپیک ۲۰۲۴ 
با کســب ۶ مدال )۱ نقــره/ ۵ برنز( به عنوان مدال آورترین ورزشــکار المپیک 

شناخته شد.

»وینیسیوس«لقمهبزرگترازدهانعربستان

به گزارش فارس، »نه قاطع وینیسیوس به عربستان«، این گزارش نشریه اتلتیک 
انگلیس از دســت رد ســتاره رئال مادرید برای انتقال به لیگ عربســتان است.
وینیســیوس مهره کلیدی رئال در کسب ٣ گانه )لیگ قهرمانان، لالیگا و سوپر 

جام( بود و به عنوان بهترین بازیکن لیگ قهرمانان اروپا انتخاب شد.
ستاره برزیلی در ۷ سال گذشته به همراه رئال مادرید ۱٣ جام قهرمانی را بالای 
سر برده و از لحاظ ارزشی دومین بازیکن گران قیمت دنیا با قیمت ۱۵۰ میلیون 
یورو می باشد. بر اساس گزارش رسانه انگلیسی، صندوق سرمایه گذاری عربستان 
پیشــنهاد دستمزد ۱۰ برابر نسبت به رئال به وینیسیوس داد ولی ستاره برزیلی 
بلافاصله پیشــنهاد سعودی ها را رد کرد. نمایندگان عربستان با مدیر برنامه های 
ستاره برزیلی مذاکره کردند تا وینیسیوس را بعد از چندین سال قبل از جام جهانی 
 ۲۰٣۴ که عربســتان میزبان این تورنمنت است به لیگ این کشور منتقل کنند.

»سردار«امیداصلیالاهلیبرایحضور
درلیگنخبگانآسیا

به گزارش ایســنا، الاهلی برای حضور در لیگ نخبگان آســیا یک بازی سخت 
دیگر را پیش رو دارد. نماینده امارات در دیدار نخســت پلی آف توانست سپاهان 
را در اصفهان با نتیجه چهار بر یک شکســت دهد. ســردار آزمون، ستاره ایرانی 
الاهلی که برای نخســتین بار با پیراهن تیم اماراتی به میدان رفت، خیلی سریع 
توانایی هایش را نشــان داد و توانســت تنها چند دقیقه بعــد از ورود به میدان 
گل زنی کند. الاهلی برای صعود به مرحله گروهی لیگ نخبگان آسیا باید الغرافه 
را از پیش رو بردارد.  روزنامه البیان امارات از سردار آزمون به عنوان امید اصلی 

الاهلی برای درخشش در این بازی یاد کرد.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، بابک شادگان، رئیس ایرانی 
کمیته پزشکی اتحادیه جهانی کشتی از وقایع دیدار فینال 

حسن یزدانی در المپیک پاریس پرده برداشت.
شادگان درباره دررفتگی مداوم کتف حسن یزدانی در جریان 
دیدار نهایی المپیــک پاریس، اظهار کرد: یزدانی در جریان 
مبارزه دچار دررفتگی قدامی مفصل شــانه به صورت مکرر 
شد. اولین باری که شانه ایشان در رفت به روی تشک رفتم 
و شــانه به راحتی جا رفت که نشــانه خوبی نبود و نشــان 
می داد آســیب شانه و ناپایداری آن زیاد است که به راحتی 

جا می افتد.
رئیس کمیسیون  پزشــکی اتحادیه جهانی کشتی،  افزود: ۴ 
مرتبه این اتفاق تکرار شــد و همین امر نشان داد که شانه 
دارای پایداری مناسب نیست و از داخل آسیب جدی دارد. 
احتمــالاً جراحی او برای پایداری مفصل دچار پارگی دوباره 
شده و این شانه باید مجددا درمان شود. وقتی چنین اتفاقی 
می افتد و ورزشکاری دچار در رفتگی شانه در جریان مسابقه 
می شود، ســعی می کنیم شانه را جا بیندازیم، بعد از آن در 
و ورزشکار به بیمارســتان منتقل می شود تا بررسی دقیق به چه شکلی است. در ٩٩ درصد مواقع مبارزه قطع می شود حین جا انداختن متوجه می شویم وضعیت مفصل ورزشکار 

صورت بگیرد. وی خاطرنشــان کرد: اگر همکاران دیگر من 
بودنــد، در همان مرتبه اول که شــانه در می رفت مبارزه را 
قطع می کردند و ورزشــکار مصدوم بازنده اعلام می شد؛ اما 
من طی صحبتی که با یزدانی داشتم احساس کردم می شود 
شانس مبارزه را به او داد. البته ۶ دانگ بودم تا هر وقت نیاز 

شد برای حفظ سلامتی اش مبارزه را قطع کنم.
شــادگان تصریح کــرد: یزدانی در مبارزه فینــال ۴ مرتبه 
دچار در رفتگی شــد و مفصل او در رفــت و من هر بار جا 
می انداختــم. هر مرتبه هم با او صحبت می کردم و او اصرار 
داشت که مبارزه را ادامه بدهد. من هم ممانعتی نمی کردم 
چرا که خطر بیشــتری نداشت. واقعیت این است در چنین 
شــرایطی با هیچ کار دیگری مثل تیپینگ، بانداژ یا رعایت 
کردن برخی مســائل، نمی توان جلوی در رفتگی مجدد را 
گرفت. به همین دلیل است که در چنین شرایطی پزشکان 

دستور به توقف مبارزه می دهند.
شــادگان گفت:  او ۵ دقیقه با یک دســت کشتی گرفت و 
سعی می کرد مراقبت کند؛ اما چون مفصل او ناپایدار بود با 

کوچکترین حرکتی باز هم دچار در رفتگی می شد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران، در تابستان داغ نقل و انتقالات 
۱۴۰٣ هنــوز برخی از بازیکنان مشــهور فوتبال ایران تیم 
خــود را انتخاب نکرده و عنوان بازیکــن آزاد را با خود به 
یدک می کشــند. ســتاره هایی نظیر علیرضا جهانبخش، 

و حتی عــارف غلامی. سامان قدوس، کریم انصاری فرد 
بازیکنان  این  باشــگاه های قرارداد  با 

پایان  بــه  رسیده و طرفین قبلــی 
همــکاری  مجدد به توافق بــرای 
بــه  دلیل نرســیده اند.  همیــن 

هستند و برای آنهــا در بــازار آزاد 
به  نیاز انتقال  تیم جدید 

دریافت  بــه 

رضایتنامه 
به  ندارنــد. 
ی  هفته هــا

انتقالات  و  نقل  پایانی 
می شــویم  نزدیــک 
و ایــن چهــار بازیکــن 
مهره هایی  مشــهورترین 

هســتند که هنوز نمی دانند فصل بعــد پیراهن چه تیمی 
را بــر تن خواهند کــرد. اتفاقاتی که بــرای آنها در نقل و 
انتقالات رخ داد و پیشــنهادهایی که به دست شــان رسید 
اما با پاســخ منفی  آنها مواجه شــد، با هم مرور می کنیم. 
آنهــا روی هم ۵ میلیون و ۷۵۰ هــزار یورو در بازار ارزش 
 دارند؛ یعنــی مبلغی در حدود ۴۰۰ میلیــارد تومان فعلًا

 روی هوا است.
سامانقدوس

بدون شــک یکی از مطرح ترین بازیکنانــی که نه تنها در 
فوتبــال ایران بلکه در لیگ انگلیــس هنوز تکلیف خود را 
مشخص نکرده، سامان قدوس است. هافبک بازی سازی که 
بعد از ۴ سال از برنتفورد جدا شد و الان حدود ۲ ماه است 
که پیشــنهادهای خود را رد می کند تا شاید بتواند دوباره 
در لیگ برتر مشتری پیدا کند. ابتدای فصل نقل و انتقالات 
از ســاوتهمپتون به عنوان باشگاه خواهان قدوس نام برده 
شــد اما گویا انتقال به نتیجه نرســید و سامان هم ترجیح 
داد منتظر بنشیند تا شاید پیشنهادهای بهتری به دستش 
برسد. استقلال از لیگ ایران و مالمو از لیگ سوئد تیم های 
خواهان قدوس بودند اما ســامان به آنها پاسخ منفی داد. 
حالا شنیده می شود در صورت عدم ارائه پیشنهادی جدید، 
شــاید قدوس بــه زادگاه خود برگــردد و پیراهن مالمو را 
بپوشد. ارزش این هافبک ٣۰ ساله در بازار نقل و انتقالات 

۲ میلیون یورو است.

علیرضاجهانبخش
یکی از بازیکنان خوب ایران در جام ملت های آسیا و کاپیتان 
فعلی تیم ملی ٣ ســال عضو فاینورد بود اما در پایان فصل 
۲۰۲۴-۲۰۲٣ اردی ویزه از این تیم جدا شد. قرارداد علیرضا 
با فاینورد تمام شــد و طرفین برای ادامه همکاری به تفاهم 
نرســیدند. از آن روز به بعد بحث های بسیاری در مورد تیم 
بعدی جهانبخش مطرح شــد اما کاپیتان تیم ملی هنوز با 
باشــگاهی برای امضای قرارداد به توافق نرسیده. از هلاس 
ورونا در ســری آ ایتالیا، ویتسه و آلکمار در هلند و یک تیم 
آلمانی به عنوان مقصدهای احتمالی جهانبخش یاد می شود 
اما بحث بازگشت احتمالی او به فاینورد را هم نباید فراموش 
کنیم. گویا مذاکراتی صورت گرفته تا شاید جهانبخش یک 
فصــل دیگر در فاینورد بماند کــه البته هنوز چیزی قطعی 
نشده. ارزش او در بازار نقل و انتقالات ٣ میلیون یورو است.

عارفغلامی
بخش اعظمی از فصل قبل را بدون تیم ســپری کرد اما در 
هفته های پایانی به لیگ بوسنی رفت و برای ولژموستار به 
میدان رفت. غلامی که چند فصل در عضویت استقلال بود، 
بعد از چند ماه بازی در لیگ بوسنی به تیم ملی هم دعوت 

شد و مورد توجه امیر قلعه نویی قرار گرفت
ارزش او در ترانسفرمارکت حدود ٣۰۰ هزار یورو است.

کریمانصاریفرد
بعد از یک سال بازی برای اومونیا نیکوزیا، کریم انصاری فرد 

تصمیم گرفت برای فصــل ۲۰۲۴-۲۰۲٣ فوتبال اروپا بار 
یونان  بــه  بار دیگــر  ایــن  و  برگــردد 
آریس  ســالونیکی را بر تن پیراهــن 

کند.
در آریــس باشــگاه  متوســطی 
اســت که با کریم سوپرلیگ یونان 

ساله امضا کرد و قــرارداد یک 

لا  حا
کــه 

بــه  فصــل 
رســیده  پایان 

د  ی فــر ر نصا ا
آزاد  بازیکــن 
تمام  به  او  اســت. 

ی  ها د پیشــنها
ایرانی اش پاســخ 
قیمت  داد.  منفی 
حدودی کریم در 
بــازار ۴۵۰ هزار 
تخمین  یــورو 

زده می شود.

شادگان:

شانه»یزدانی«را٤بارجاانداختم

لژیونرهای مشهور در انتظار انتقال دقیقه نودی؛

 ۴۰۰ میلیارد روی هوا!

6
سینما

تلویزیون

»طوبی« حامل روایتی متفاوت و دلنشین است که از پیش 
از انقلاب اسلامی شروع می شود و تا دهه هشتاد ادامه دارد. 
داســتان در دو کشور ایران و عراق می گذرد و فیلمبرداری 
بخــش عراق آن در عمارتی ماندگار در ۲۷۰۰ مترمربع در 

شهرک غزالی انجام شد.
بازیگرانــی نظیر فرهــاد آییش، هومن برق نــورد، رحیم 
نوروزی، فریبا متخصص، سودابه بیضایی، امین زندگانی و 

رامین راستاد در این سریال نقش آفرینی می کنند.
شــبنم قربانی برنده ســیمرغ بلورین نقــش مکمل زن از 
جشــنواره فیلم فجر در این ســریال، نقش طوبی را بازی 
می کند. قربانی، بازیگری را با تئاتر آغاز کرد و اولین تجربه 
تصویری او در سریال »لحظه گرگ و میش« به کارگردانی 

همایون اسعدیان بود.
ســید حســین امیرجهانی، نویسندگی این ســریال را با 
اقتباســی از کتاب »اربعین طوبی« نوشــته سید محسن 
امامیان، انتشــارات کتاب جمکران برعهده داشــته است 
که ســابقه نگارش نجلا را در کارنامــه خود دارد. محتوای 
این کتاب کــه برگزیده »جایزه جهانی اربعین« بود درباره 
روایتی زنانه از تاریخ معاصر ایران و عراق اســت که مقاطع 
تاریخــی مهمی نظیر کودتای ۲۸ مــرداد، پیروزی انقلاب 
اسلامی، جنگ تحمیلی میان ایران و عراق و قدرت گرفتن 

داعش در عراق را در بردارد.
طوبی پیرزنی شــیعه، ایرانی الاصل و اهل بصره بوده است. 
او در نوجوانی، پدرش را در کودتای مرداد ۱٣٣۲ از دست 
می دهد و به ناچار به عنوان همســر دوم به ازدواج تاجری 
عراقی در می آید که باید بــا هوویی بداخلاق زندگی را به 

سر برد.
او ترجیح می دهد به جای حواشی به تربیت فرزندانش فکر 
کنــد تا اینکه در عراق نیز حزب بعث بر ســر کار می آید. 
مدتی پس از آن جنگ میــان ایران و عراق رخ می دهد و 
طوبی کــه پیوندهای عمیقی با عراق دارد، از این جنگ از 

نظر روحی آسیب می بیند.
این بار، نویســندگان »طوبی«، قصــد دارند روایت جنگ 
تحمیلی را از زبان یک زن شــیعی عراق ایرانی تبار روایت 
کننــد. تحولات ایــن مجموعه تلویزیونی تــا زمان حمله 

داعش به عراق و آواره شدن مردم بخش هایی از این کشور 
است. طوبی بعد از سال ها بی خبری از فرزند مفقودالاثرش 
حســن، تصمیم می گیرد پای پیاده به کربلا برود و از امام 

حسین کسب تکلیف کند.
طوبی زندگی پر فراز و نشیبش را برای نوه هایش در حین 
پیاده روی اربعین روایت می کند. داســتان طوبی در کتاب 
»اربعین طوبی« در چهل گام نوشته شده است و نویسنده 
فیلمنامه، برداشت هایی از این چهل گام را در این مجموعه 

تلویزیونی آورده است.

ســریال »طوبی«، با روایت ماجرای زندگی این شــیرزن 
ایرانی قصد دارد به مســائلی نظیر محبــت اهل بیت )ع(، 
جایگاه خانواده در ایران و عراق، ســبک زندگی اسلامی  و 
نگاهی متفاوت به تاریخ معاصر، اشــتراکات فرهنگی ایران 
و عراق را برجسته سازی کند و مصداق بزرگ این فرهنگ 

مشترک در پیاده روی اربعین قابل مشاهده است.
این آیین و مراســم دینی، به عنوان مقدمه ای برای تجمیع 
قلوب شیعیان و آماده سازی مقدمات ظهور امام زمان)عج( 
در ادبیات فقهی سیاســی شــیعیان اثنی عشری شناخته 
می شــود. به اعتقــاد منتقدین، در ســریال »طوبی«، این 

ظرفیت فرهنگی به خوبی بازنمایی شده است.
یکی دیگر از اشتراکات اجتماعی مردم عراق و ایران که در 
این مجموعه تلویزیونی، مخاطب آن را درک می کند، درد 
و رنج مشترک مردم عراق و ایران از نظام سرکوبگر بعث و 
ســاواک بوده است که ترفندها و روش های مشترکی برای 
شــکنجه و آزار و اذیت مردم داشته اند. همین اشتراکات 
مردم ایران و عراق موجب پیوندهای عمیق و ناگسســتنی 
میان دو ملت شــده اســت. یکی از مهم ترین نقاط قوت 
»طوبی«، کارگردانی سعید ســلطانی است که در کارنامه 
اش سریال هایی مثل »سه گانه ستایش« و »پس از باران« 
را دارد کــه ســند دغدغه های این کارگــردان و تمرکز بر 
روایت هــای زنانــه از تاریخ اجتماعی ایران معاصر اســت. 
سلطانی، متولد دوم فرودین ۱٣٣٣ الیگودرز است که این 
بار با ســریال »طوبی«، یک درد دیگر از زنان جامعه و این 
بــار فراتر از مرزهای ایران را به تصویر می کشــد و این بار 
سریال سلطانی با حال و هوای محرم و صفر سازگار است.

پخش سریالی جدید با بازی »تام کروز« المپیک پاریس را با رنگ و بوی هالیوودی تمام کرد
»نیکول کیدمن«

 سریال کوتاه »منطقه دوردست« 
محصــول ســال ۲۰۲٣ با بازی 
نیکــول کیدمن از شــبکه چهار 

پخش می شود. 
»منطقه دور دست«  سریال کوتاه 
جدید پنج قســمتی شبکه چهار 
اســت که از بامداد ۲۷ مرداد به 

روی آنتن شبکه می رود. 
ایــن مجموعه یک درام، تاریخی 
و ماجراجویانــه، محصول ۲۰۲٣ 
آمریکاست  و  استرالیا  کشورهای 

بــه کارگردانی باز لورمــن که در آن نیکول کیدمن، هیو جکمن و شــیا آدامــز به ایفای نقش 
پرداخته اند. در خلاصه داســتان سریال آمده: سارا اشلی، به استرالیا می رود تا دارایی شوهرش را 
به فروش برســاند. او با مرگ همسرش در اســترالیا ماندگار و با آغاز جنگ جهانی دوم به همراه 
مردی به نام جک و پســر بچه دو رگه ای به نام نالا درگیر ماجراهایی می شــود. این مجموعه از 

درگاه تخصصی IMDB امتیاز ۷ از ۱۰ را کسب کرده است.
اولین قســمت این مینی سریال، ســاعت صفر بامداد شنبه، ۲۷ مرداد، به روی آنتن شبکه چهار 

می رود و در ساعت های ۱۱ و ۱۸ همان روز بازپخش می شود.



نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی:
 فارس ظرفیت و زیرساخت های هسته ای شدن 

را دارد 

به گزارش سبحان، سید اسماعیل حسینی، نماینده مردم شیراز و زرقان در 
مجلس شورای اسلامی در نخستین جلسه مجمع نمایندگان استان فارس 
که با حضور رئیس جمهور دولت چهاردهم برگزار شــد، در خصوص رهاورد 
این جلســه به خبرنگاران اظهار کرد: یکی از نقاط قوت استان فارس وجود 
نیروی انسانی توانمند است که باید در دولت شامل معاونان رئیس جمهور، 
وزرا، معاونــان وزرا و مدیران کل و میانی از این ظرفیت برای خدمت بهتر 

به مردم استفاده شود.
وی افزود: با توجه به وجود زیرســاخت ها شامل دانشگاه های قوی، نیروی 
انســانی توانمند و بیمارستان ها، فارس پتانسیل هســته ای شدن را دارد. 
سایت هسته ای که سال ها قبل مصوب شده است، انتظار است که در دولت 

جدید در شیراز ساخته شود.
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی همچنین با تأکید 
بر فعالیت مناطق گازخیز جنوب در اســتان تصریح کرد: نیاز هست توجه 
ویژه ای به بهره برداری شایســته از این منابع انجام شــود و همچنین سهم 

آلایندگی نیز عادلانه به استان فارس تخصیص پیدا کرد.
حســینی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به ضرورت برطرف 
شــدن نواقص قرار داد گازی با روسیه با هدف تبدیل ایران به هاب انرژی 
منطقــه ابراز امیدواری کرد: در دولت جدید ایــن نواقص مرتفع و قرارداد 

عملیاتی شود. 
وی با تأکید بر اینکه شــیراز قطب پزشکی کشور است و حدود ۴۰ درصد 
مراجعین از خارج از اســتان فارس اســت، توجه جدی به زیرساخت ها و 
تجهیزات پزشکی و نیروی انسانی، به ویژه پرستاران را حائز اهمیت دانست. 
نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس خاطرنشان کرد: رشد جمعیت شهر 
جدید صدرا، به عنوان پرجمعیت ترین شــهر استان بعد از شیراز، در کشور 
اول هســت در حالی که رشد امکانات و زیرساخت های آن متناسب با رشد 

جمعیت آن نیست که نیاز به توجه فوری دارد.

80 میلیارد کلاهبرداري با وعده سرمایه گذاری 
در بورس خارج از کشور

به گزارش سبحان، سرهنگ اســماعیل زراعتیان، فرمانده انتظامي شیراز 
از دســتگیري متهم 26 ســاله تحت تعقیب با بیــش از 8۰ میلیارد ریال 

کلاهبرداري در اجراي دستور مرجع قضایي خبر داد.
سرهنگ زراعتیان اظهار داشــت: در اجراي دستور مرجع قضایي و در پي 
مراجعه شهروندان به فرماندهی انتظامی  بخش ارژن شیراز براي دستگیري 
یک کلاهبــردار متواري، بررســي موضوع به صورت ویژه در دســتورکار 

مأموران انتظامي قرار گرفت.
وي افزود: ماموران تحقیقات خود را آغاز و با اقدامات پلیسي محل اختفای 
متهم را شناسایي و با هوشیاري و اقتدار کامل طي یک عملیات غافلگیرانه 

وي را دستگیر کردند.
ســرهنگ زراعتیان با اشــاره به اینکه پــس از تحقیقات بــه عمل آمده 
مشخص گردید متهم داراي احکام جلب متعدد )بیش از 8۰ میلیارد ریال 
کلاهبرداري از شهروندان( و تحت تعقیب دادگاه حقوقي و دادسراي ناحیه 
یک شــیراز نیز مي باشــد، تصریح کرد: متهم اغلب با وعده سرمایه گذاری 
در بازار بورس خارج از کشــور )بازار مالــی فارکس( اقدام به تحصیل مال 

نامشروع و کلاهبرداري از شهروندان مي نموده است.
این مقام انتظامي با تأکید بر اینکه متهم پس از ســیر مراحل قانوني روانه 
زندان شد، از شــهروندان درخواســت کرد قبل از انجام هرگونه معامله و 
ســرمایه گذاری در بازار بورس اطلاعات لازم و دقیق را به دســت آورده و 

فریب افراد سودجو را نخورند.

مدیرکل میراث فرهنگی فارس خبر داد:
 پیش بینی قریب به ۳0 پیش رویداد جشنواره 

بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی در فارس
به گزارش سبحان، محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان فارس در نشست میراث فرهنگی فارس گفت: سومین 
جشنواره بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی آبان ماه امسال در شیراز 
برگزار می شــود و طبق برنامه ریزی های قبــل از برگزاری این رویداد مهم 

چندین پیش رویداد و همایش در سطح استان برگزار خواهد شد.
مدیرکل میراث فرهنگی فارس افــزود: در حال حاضر و طبق پیش بینی ها 
نزدیک به ۳۰ پیش رویداد فرهنگی، آموزشــی و هنری طراحی شده که تا 
قبل از برگزاری جشــنواره چندرسانه ای در سطح استان و شهر شیراز اجرا 

خواهد شد.
ثابت اقلیــدی با بیان اینکه این پیش رویدادها با هدف آشــنایی، بیشــتر 
علاقه منــدان به مباحث میراث فرهنگی و گردشــگری و البته شناســایی 
ظرفیت هــا و توانمندی های این حــوزه تخصصی به عموم مردم اســت، 
گفت: برگزاری جشــنواره بین المللی آیین های محرم و عاشورایی، اجرای 
کارگاه هایی آموزشــی با موضوع داســتان، عکاســی، مرمت و... برگزاری 
مسابقات و جشنواره های فرهنگی و هنری، برپایی نمایشگاه های تخصصی 
صنایع دستی و رونمایی از کتاب و... ازجمله پیش رویدادهای است که طی 

2 ماه آینده در سطح استان برگزار می شود.
وی ادامه داد: هم اکنون دبیرخانه سومین جشنواره بین المللی چندرسانه ای 
میراث فرهنگــی در خانــه نصیرالملک فعال اســت. زمان ومــکان اجرای 

پیش رویدادهای این جشنواره به زودی اعلام خواهد شد.

زمین لرزه ۴/۱ ریشتری در قطب آباد
 خسارتی نداشت

بــه گزارش ســبحان، غلامرضا غلامــی، مدیرکل ســتاد مدیریت بحران 
اســتانداری فارس گفت: زلزله ۴/۱ ریشتری شــهر قطب آباد مرکز بخش 
کردیــان در شهرســتان جهرم تا این لحظه خســارت مالی و تلفات جانی 

نداشته است.
غلامی اظهار داشــت: به دنبال وقوع زمین لرزه ۴/۱ ریشــتری در شــهر 
قُطب آبــاد مرکز بخش کردیــان جهرم بلافاصله نیروهــای امدادی اعم از 
هلال احمر، اورژانس و مدیریت بحران این شهرستان به صورت آماده باش 
درآمدند. وی افزود: طبق بررسی های انجام شده و گزارش های دریافتی تا 
این لحظه از بخشداران و دهیاران بخش قطب آباد خوشبختانه هیچ تلفات 

جانی و زیان مالی اتفاق نیفتاده است.
غلامی با تأکید بر اینکــه هیچ گونه قطعی برق به دلیل زمین لرزه گزارش 
نشــده است، ادامه داد: نیروهای امدادی و عملیاتی تا 2۴ ساعت در حالت 
آماده باش خواهند بود و همکاران ما بخشــدار و بنیاد مسکن نیز ظرف 72 
ساعت می توانند در صورت ترک خوردگی منزل، خرابی پل و ... به مدیریت 

بحران استانداری فارس گزارش دهند.
 بنابر اعلام مرکز لرزه نگاری کشوری مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران در 
ساعت 9 و ۴2 دقیقه و ۳۴ ثانیه امروز زمین لرزه ای به بزرگی ۴/۱ ریشتر 
قطب آباد در اســتان فارس را لرزاند. این زمین لرزه در عمق ۱۰ کیلومتری 

زمین رخ داد.
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به گزارش ســبحان، محمد هادی ایمانیه، استاندار 
فارس در دیدار با یزدان رضایی، معاون برنامه ریزی 
و اقتصادی وزارت نیرو، از زحمات مدیران مجموعه 
آب و برق اســتان فارس تقدیــر کرد و در ادامه با 
اشــاره به قانون مولدســازی گفــت: بودجه های 
عمرانی و جاری کشــور طبیعتاً پاسخگوی مسائل 
و مشکلات نیست؛ اگر این قانون با تفویض اختیار 
به اســتان ها به شیوه درست اجرا شود گام مهمی 
 در پیشبرد اهداف کلان کشور و همچنین تکمیل 
پروژه های نیمه تمام استان هاســت. وی خواســتار 
تشکیل ســتاد مولدسازی مجموعه وزارت نیرو در 
استان شد و افزود: تشکیل این ستاد را به استان ابلاغ و میزان مولدسازی را تکلیف کنید، چراکه بهترین راه حل 

تأمین منابع مالی پروژه های نیمه تمام، همین قانون است.
 احداث شبکه فرعی رسیدن آب از خلیج فارس به شهر بیرم

 استاندار فارس در بخش دیگر سخنان خود گفت: در سفر دوم دولت سیزدهم به استان فارس مسئله فاضلاب 
بلوار اتحاد و رفع مشــکلات آن به تصویب هیئت دولت رســید؛ لذا می خواهیم طبــق مصوبه دولت این مهم 
ســریع تر به سرانجام برسد.وی با اشاره به وضعیت آب آشامیدنی شهر بیرم، نیز گفت: باید احداث شبکه فرعی 

رسیدن آب از خلیج فارس به شهر بیرم هرچه سریع تر آغاز شود.
 اعتباری ویژه و ستاره دار برای کاهش مصرف آب و برق در نظر گرفته شود

 ایمانیه با اشاره به تفاهم نامه منعقد شده با بانک توسعه اسلامی مبنی بر احداث تصفیه خانه های 6 شهر استان 
فارس اظهار داشــت: این مسئله پیشرفت های بســیاری داشته اما ظاهراً همچنان مشکلاتی دارد که با رفع آن 
مشــکل احداث فاضلاب 6 شهر بزرگ استان حل می شــود. وی در ادامه بر ضرورت توجه به کاهش مصرف و 
رعایــت الگوی آن و همچنین مصرف بهینه و مورد نیاز تأکید کرد و گفت: عمده اعتبارات کشــور برای تأمین 
منابع جدید آب و برق اســتفاده می شــود، اما لازم است اعتباری ویژه و ســتاره دار برای کاهش مصرف آب و 
برق در نظر گرفته شــود. ایمانیه گفت: بیش از 2۰ درصد منابع آب در شــهر شیراز به صورت سالانه به دلیل 
فرســودگی و پوسیدگی شــبکه های آب به هدر می رود؛ لذا نیازمند بازســازی فوری است که آن هم، نیازمند 
اختصاص اعتبارات ویژه از جانب وزارت نیروســت. وی خواســتار تعیین وضعیت نیروگاه های خنج و آلومونیوم 
لامرد شــد و در ادامه افزود: با توجه به قول وزیر نیرو مبنی بر ترکیبی شدن نیروگاه حافظ شیراز تقاضا داریم 
این مهم ســریع تر به ســرانجام برسد تا ۵۰۰ مگاوات برق وارد شبکه توزیع شــود. استاندار فارس در پایان بر 
ضرورت اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر تاکید کرد و افزود: برای احداث نیروگاه های خورشــیدی در فارس 

حمایت کامل دستگاه های اجرایی ذی ربط استان از این طرح ارزشمند فراهم است.
.

معاون سوادآموزی آموزش و پرورش فارس:

سوادآموزی مدرن در دستور کار نهضت 
سوادآموزی قرار گرفت

به گزارش ســبحان، رحیم کامیاب، معاون ســوادآموزی آموزش و پرورش فارس در وبینار رؤسا و کارشناسان 
سوادآموزی سراسر استان فارس، هدف از تشکیل نهاد مقدس نهضت سوادآموزی را ریشه کن کردن بی سوادی 
در کشور دانست و گفت: امروزه با سوادآموزی مدرن مواجه هستیم؛ یعنی افراد در سوادآموزی فقط به خواندن 
و نوشــتن اکتفا نمی کنند، بلکه آمــوزش مهارت های زندگی و کاربردی نیز در دســتور کار قرار دارد؛ بنابراین 

دوره های مکمل برای سوادآموزان استان فارس پیش بینی شده است.
وی با توجه به توانمندســازی نیروی انســانی و افزایش آگاهی کارشناسان حوزه سوادآموزی از طریق برگزاری 
کارگاه هــا و وبینارها که موجب بهــره وری و افزایش بازدهی در این حوزه می گردد، تصریح کرد: این آموزش ها 
ابزاری مهم و فرصتی اساســی برای افزایش مهارت های شغلی کارکنان است. کامیاب اظهار کرد: ارتقاء کیفیت 
سوادآموزان و آموزش دهندگان یکی از دغدغه های اصلی معاونت است. در این راستا دوره های روش های نوین 

تدریس، شیوه های کلاس داری نوین و غیره جهت توانمندسازی نیروی انسانی پیش بینی شده است.
معاون سوادآموزی آموزش و پرورش فارس هدف از ارزشیابی را سنجش میزان صحت عملکرد آموزشی دانست 
و ادامه  داد: آموزش همراه با نظارت و فراهم ســازی زمینه و امکانات برای برگزاری امتحانات باکیفیت تر سبب 

می شود ضمن گام برداشتن در جهت تحقق اهداف سازمان، بازگشت به بی سوادی نیز کاهش پیدا کند.
وی اظهار کرد: طبق جمع بندی های صورت گرفته در کلاس گذاری ســال ۱۴۰2 توانستیم 22 هزار سوادآموز 
را تحت پوشــش قرار دهیم که مطالبات آموزش دهندگان با پیگیری های به عمل آمده و نگاه راهبردی سازمان 

نهضت سواد آموزی به فرایند پرداخت ها به زودی انجام خواهد گرفت.

به گزارش ســبحان، حمیدرضا محمدابراهیمی، مدیرکل امور مالیاتی 
فارس اظهار کرد: مالیات افرادی که از تسهیلات تبصره ۱۰۰ استفاده 
کردند با همین مبلغ قطعی می شود؛ از اشخاص حقیقی حدود هفتاد 
هزار نفر اظهارنامه تســلیم کرده اند؛ اظهارنامه هم به شکلی است که 

اداره امور مالیاتی نسبت به محاسبه مالیات اقدام می کند.
وی با بیان اینکه تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم هر ساله 
توسط سازمان امور مالیاتی برای صاحبان مشاغل و بعضی از گروه های 
شــغلی در نظر گرفته می شــود، گفت: طبق تبصره این ماده، سازمان 
امور مالیاتی کشور می تواند برخی از مشاغل را که میزان درآمد فروش 
کالا و خدمات سالانه آنها حداکثر ده برابر معافیت موضوع ماده )8۴( 
این قانون باشــد از انجام بخشــی از تکالیف مانند نگهداری اســناد و 

مدارک موضوع این قانون و ارائه  اظهارنامه مالیاتی معاف کند.
 حدود ۶0 میلیارد تومان وصولی مالیات تبصره ۱00

وی وصولی مالیات تبصره ۱۰۰ را حدود 6۰ میلیارد تومان عنوان کرد 
و گفت: وصولی از محــل اظهارنامه عادی حدود 7میلیارد تومان بوده 
است. مدیرکل امور مالیاتی فارس گفت: طرح نشان دار کردن مالیات ها 
به منظور مردمــی کردن اقتصاد مردادماه ۱۴۰۳ به صورت رســمی 
رونمایی شــد که اجرای طرح مزبور برای مؤدیان انگیزه بخش اســت 
و باعث می شــود احســاس کنند می توانند با انتخاب محل هزینه کرد 
درآمدهای مالیاتی، در مســیر خدمات دولت و اولویت های پروژه های 

ملی و استانی نقش آفرینی کنند.
وی اضافه کرد: ایــن پروژه ملی در مفهوم کلان خود امکان تخصیص 
مالیات های پرداختی به پروژه های ملی و اســتانی توســط مؤدیان و 

تکمیل این پروژه ها را فراهم آورده و به یکی از مطالبات جدی مؤدیان 
در خصوص اعــلام محل هزینه کرد و مصــرف درآمدهای مالیاتی به 

شکل مؤثر و عملیاتی پاسخ داده است.
 ۹۵ پروژه از محل پرداخت های مالیاتی مؤدیان تأمین اعتبار شد

ابراهیمی با بیان اینکه برای ۱۳8 پروژه در اســتان فارس حدود هفت 
هــزار و ۳۰۰ میلیارد ریال اعتبار از محــل درآمدهای مالیاتی تعیین 
و نشــان دار شــده، ادامه داد: در اجرای طرح نشان دارکردن مالیات ها 
از ۱۳8 پــروژه در حــال اجرا در اســتان فارس 9۵ پــروژه از محل 
پرداخت هــای مالیاتی مؤدیان و با انتخــاب آن ها به طور کامل تأمین 
اعتبار شده اســت. مدیرکل امور مالیاتی فارس گفت: پروژه های نیمه 
تمامی که در مرحله نهایی با مشــکل کمبود بودجه مواجه هســتند 

می توانند با این طرح تأمین اعتبار شوند.

به گزارش سبحان، همزمان با 2۱ مرداد روز ملي 
حمایــت از صنایع کوچک، مدیر عامل و معاونان 
شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس با آیت ا... 
لطــف ا... دژکام، نماینده ولي فقیــه در فارس و 

امام جمعه شیراز دیدار و گفت و گو کردند.
باید  استان  صنعتی  شهرک های  توسعه  در   

عدالت رعایت شود
امام جمعه شیراز در این دیدار با اشاره به گستره 
وسیع اســتان و لزوم توسعه متوازن صنعتي در 
مناطق مختلف فارس گفت: اســتان فارس فقط 
شــیراز و شهرهای اطراف آن نیست و در توسعه 
شهرک های صنعتی اســتان باید عدالت رعایت 
شود. در این راستا باید تمام ظرفیت های موجود 
در سطح استان را شناسایی کرده و آنجا را کانون 

رشد قرار دهیم.
آیــت ا... دژکام با بیان اینکــه مهم ترین ماهیت 
راه اندازي و ایجاد شــهرک هاي صنعتي، فراهم 
کردن زیرســاخت ها براي تولید اســت، گفت: 
باید مســائل و مشکلات زیرساختي شهرک هاي 

صنعتي رفع شود. 

ســید مســعود عظیمــي، مدیر عامل شــرکت 
شــهرک هاي صنعتي فارس نیز در این جلســه 
گزارشي از وضعیت صنایع کوچک و شهرک هاي 

صنعتي استان ارائه کرد.
عظیمي با بیان اینکه صنایع کوچک نقش بسیار 

مهمی  در توســعه اقتصاد دارند و همه کشورها 
نیز به این بخــش توجه ویژه ای دارند، گفت: در 
کشور ما نیز به این صنایع اهمیت داده می شود و 
حمایت های مختلفی از فعالان این عرصه صورت 

می گیرد تا شاهد توسعه این بخش باشیم.

وي با بیــان اینکه نقش صنایع کوچک در رونق 
تولید و تحــرک اقتصادي بســیار حائز اهمیت 
 است، گفت: صنایع کوچک با انعطاف پذیري بالا، 
اشتغال زایي مناسب، تغییرات سریع در تکنولوژي 
 و همگام شــدن شــدن با فناوري روز مي توانند
 نقش خود را در جهش تولید به خوبي ایفا کنند.
 شــهرک هاي صنعتي مهم ترین زیرساخت 

براي استقرار و فعالیت صنایع کوچك
فارس  مدیر عامل شرکت شــهرک هاي صنعتي 
با بیان اینکه شــهرک هاي صنعتــي مهم ترین 
زیرســاخت را براي اســتقرار و فعالیت صنایع 
کوچــک فراهــم مي ســازد، گفت: در اســتان 
فارس بیــش از 9۰درصد از صنایع مســتقر در 
شهرک هاي صنعتي را صنایع کوچک و متوسط 
تشــکیل مي دهند و این استان با دارا بودن 6۴ 
شــهرک و ناحیه صنعتي عنوان دوم کشور را در 

این زمینه به خود اختصاص داده است.
عظیمــي با بیــان اینکه تاکنــون ۳۴8۱ واحد 
تولیــدي، صنعتــي، صنفــي و کارگاهــي در 
شــهرک هاي صنعتي اســتان پروانه بهر برداري 

دریافــت کرده اند، گفت: در ایــن واحد ها براي 
۴۳۴9۰ نفر اشتغال ایجاد شده است.

فارس  مدیر عامل شرکت شــهرک هاي صنعتي 
همچنین از ساخت وســاز ۴۱88 طرح صنعتي 
خبــرداد و گفــت: از این تعــداد ۴9۰ طرح در 
مرحله نصب ماشین آلات، ۵8۰ طرح در مرحله 
تکمیل ســالن تولید و ســاختمان هاي جانبي و 
ســایر طرح ها در مراحل دیوارکشــي، اسکلت 

ساختماني قراردارد.
 تقویت صنایع کوچك راهکار جهش تولید و 

تحقق اقتصاد مقاومتی است
وي با بیان اینکــه تقویت صنایع کوچک راهکار 
جهــش تولید و تحقق اقتصاد مقاومتی اســت، 
گفــت: بیــش از 8۰ عنوان خدمــات حمایتي 
از صنایــع کوچک انجام مي شــود که همه این 
خدمــات با یارانــه حمایتي این شــرکت انجام 
مي شود. عظیمي اســتقرار صنایع پاک و صنایع 
با فناوري پیشرفته که آلایندگي ندارند در شیراز 
و استقرار ســایر صنایع در خارج از مرکز استان 
را از برنامه هاي راهبردي این شرکت اعلام کرد.

به گزارش سبحان، جلســه شورای هماهنگی مدیران صنعت 
آب و برق اســتان فارس که با حضور مدیران عامل و معاونین 
این دو صنعت در اســتان برگزار شــد، میزبان یزدان رضایی، 
معاون برنامه ریزی و اقتصــادی وزارت نیرو، مانوش خطیبی 
مدیرکل دفتر خصوصی ســازی و امور مجامــع وزارت نیرو و 

حمید غفــاری مدیر دفتــر مجامع عمومی  و نظــارت مالی 
شــرکت توانیر بود. رضایی در این جلســه با اشاره به اهمیت 
خدمت رســانی پایدار در حوزه صنعت آب و برق، انســجام و 
تعامل فی مابین شــرکت های این حوزه را ضروری برشــمرد 
و ضمن تقدیر از برگزاری منظم و مســتمر جلســات شورای 
هماهنگی مدیران صنعت آب و برق اســتان فارس خواســتار 
تداوم این روند شد.وی با بیان اینکه اتحاد و تعامل بین صنعت 
آب و برق موجب سهولت در کارها و خدمت رسانی هرچه بهتر 
و دقیق تر به مردم خواهد شد، افزود: مدیران اولویت خود را بر 
اجرای طرح هایی قرار دهند که مرتفع کننده نیازها و مشکلات 
مردم باشد و در این خصوص هرچه سریع تر طرح های خود را 

آماده کنند تا به تأیید شرکت مادرتخصصی برسد.
 هدف دولت رفع چالش ها و تســهیل در خدمات رسانی 

است
معــاون وزیر نیرو همچنین عنوان کرد: همان گونه که تاکنون 

تلاش و سخت کوشی مدیران، موجب حل مسائل و مشکلات 
و ســامان دهی چالش های پیش رو شــده اســت، از این پس 
نیز هدف دولــت رفع چالش های موجود و تســهیل در امور 

خدمات رسانی به مردم است. 
رضایی در ادامه با اشــاره به افزایش بی ســابقه دمای هوا در 
تابستان امســال اظهار کرد: علی رغم اســتمرار گرما، وزارت 
نیرو توانســت با مشــوق های پیش بینی شده درصدی از برق 
مصرفی خانگــی را کاهش دهد، ضمن اینکــه توجه ویژه به 
بحث بهینه سازی مصرف انرژی از مهم ترین موضوعاتی است 
که وزارت نیرو در حال پیگیری آن اســت و مسائل مرتبط با 
آن در جلســات شورای عالی انرژی به خوبی بررسی و تبیین 

شده است. 
 اگر مصرف برق در اوج بار مدیریت شود تابستان را به 

خوبی پشت سر خواهیم گذاشت
وی به مصرف برق صنایع و تمهیدات و دستورالعمل های لازم 

جهت کاهش و مدیریت مصــرف برق در واحدهای تجاری و 
مشترکین خانگی هم اشاره کرد و گفت: نقش مهم مشارکت 
مشــترکان، در اجرای برنامه های مدیریت مصرف، بسیار حائز 
اهمیت است، به همین خاطر اگر روند مصرف برق در اوج بار، 
کنترل و مدیریت شود تابســتان امسال را به خوبی پشت سر 

خواهیم گذاشت. 
در ادامــه این نشســت مدیــران عامل شــرکت آب و برق 
منطقه ای فارس، آبفای اســتان، شــرکت توزیع برق فارس و 
شــیراز و... هر کدام به بیان چالش ها و مشکلات حوزه کاری 
خود پرداخته و ضمن ارائه گزارشی از فعالیت ها و برنامه های 
مجموعه های تحت سرپرستی، خواســتار تخصیص اعتبارات 
جهت به ســرانجام رســاندن پروژه ها در راستای بهره برداری 
و خدمت رســانی هرچه بهتر به مردم شــدند. بازنگری و ثبت 
دارایی های صنعت آب و برق براســاس ارزش آفرینی، یکی از 

اولویت های وزارت نیرو است.

 نماینده ولي فقیه در فارس و امام جمعه شیراز تأکید کرد:

 در توسعه شهرک های صنعتی استان باید عدالت رعایت شود

 استاندار فارس در دیدار با معاون وزیر نیرو:

شبکه آب آشامیدنی شیراز نیازمند بازسازی 
فوری است

مدیرکل امور مالیاتی فارس:

بیش از ۱۹۰هزار مؤدی مالیاتی استان از تسهیلات تبصره ۱۰۰ 
استفاده کردند

 به گزارش سبحان، علی شبانی، مدیرعامل شرکت آبفا استان فارس 
گفت: در هفته دولت امســال 62 پروژه آب و فاضلاب با اعتباری بالغ 

بر 797 میلیارد تومان در 28 شهرستان به بهره برداری می رسد. 
شــبانی اظهار کرد: استان فارس در سه ماهه نخست سال۱۴۰۳، ۱8 
درصــد ناترازی آب را تجربه کرده، همچنین با رشــد چهار درصدی 
مصرف آب، 6۳ حلقه چاه با دبی ۳2۰ لیتر بر ثانیه بر اثر تغییر اقلیم 
خشــک شد؛ با این حال تمام تلاش خود را به کار گرفتیم تا با وجود 
محدودیــت منابع، عــلاوه بر عبور از موانع موجــود، آب پایدار برای 

مناطق مختلف فارس تأمین شود.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان فارس ادامه داد: کسری آب 
معادل 28۰ لیتر بر ثانیه در مناطقی از فسا وجود داشت که با تلاش 
مدیریت شــد و طی کمتر از یک ماه مشکل رفع و از ورود به بحران 

جلوگیری گردید.
بارها رکورد مصرف برق و آب جابه جا شد

وی اضافه کرد: 2 ماه از فصل گرم تابســتان گذشــته و امسال استان 
فــارس گرمای بی ســابقه هوا را تجربه کرد؛ در این مدت با شــرایط 

سختی مواجه بودیم و بارها رکورد مصرف برق و آب جابه جا شد.
شــبانی با بیان اینکه فارس از لحاظ وسعت معادل 9 استان کشور از 
جمله تهران و البرز اســت، اظهار کرد: استان فارس از لحاظ جمعیت 
معــادل 6 اســتان کشــور و دارای گوناگونی اقلیم اســت که همین 

امرخدمات رسانی در این وسعت جغرافیایی را سخت کرده است. 
 تنها صدایی که به گوش می رسد صدای خبرنگاران است

مدیرعامل شــرکت آبفا فارس بر نقش مهم رسانه برای اطلاع رسانی 
به مردم تأکید کرد و گفت: تنها صدایی که به گوش می رســد صدای 
خبرنگاران اســت؛ خبرنگاران صدای مردمی را  که صدایشان به کسی 

نمی رسد، به گوش مسئولین می رسانند. 
وی بــا بیــان اینکه در هفته دولت امســال ۵6 پــروژه آب با اعتبار 
۵9۰ میلیــارد تومــان و 6 طرح فاضــلاب با اعتبــاری برابر با 2۰7 

میلیارد تومان افتتاح می شــود، افزود: ۵6 پروژه آب استان فارس در 
2۵ شــهر فارس بــا اعتبار ۵9۰ میلیارد تومان افتتاح خواهد شــد و 
بــا این اقدام ۴99 هزار نفر از خدمات آبرســانی بهره مند می شــوند. 
 وی اضافــه کــرد: در همین راســتا 6 پــروژه فاضلاب نیز در ســه 
شهرســتان با اعتباری برابر با 2۰7 میلیارد تومان در هفته دولت به 

بهره برداری می رسد.
شــبانی گفت: این 6 پروژه فاضلاب جمعیتی برابر با 2۳ هزار و 8۰۰ 
نفر را پوشــش می دهد؛ در مجموع 62 پروژه آب و فاضلاب فارس در 

استان با اعتبار 797 میلیارد تومان افتتاح خواهد شد.
 تاکنون ۲۷ سایت نهضت ملی مسکن آبرسانی شده است

وی دربــاره تأمین آب طرح نهضت ملی مســکن هم اظهار کرد: این 
طرح در استان مجموعاً ۱۴۳ سایت بود که 8۳ هزار و ۴۰۰ واحد دارد 
و اعتبــاری بالغ بر ۱۱ هزار میلیــارد تومان برای تکمیل این پروژه ها 
در نظر گرفته شده اســت. مدیرعامل شرکت آبفا فارس تصریح کرد: 
تاکنون 27 سایت معادل چهار هزار و 9۰۰ واحد آبرسانی شده است 
و ۱۰۰ کیلومتر شبکه گذاری برای پروژه های ساخت بالای 9۰ درصد 

در نظر گرفته می شود. 

مدیرعامل آبفا فارس:

62 پروژه در هفته دولت به بهره برداری می رسد

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت نیرو: 

تعامل صنعت آب و برق موجب سهولت در خدمت رسانی خواهد شد
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امام علی )علیه السلام(:
»هر که عیب خود را ببیند، از پرداختن به عیب ديگران، باز می ماند.«

میزان الحکمه، ج ۸، ص: ۳۲۲

طرح روزحدیث روز

یک کتاب اقتصادی برای کودکان
کتاب »نخســتین دانســتنی های مالی و ســرمایه گذاری« یکی از بهترین 

کتاب های سواد مالی برای کودکان محسوب می شود.
ایــن کتاب نوشــته والتر اندل، نویســنده آمریکایی و کارشــناس مدیریت 
بازرگانی اســت. هدف اصلی این کتاب، آشــنایی با امــور مالی با روش های 
جالب و ســرگرم کننده اســت. علی رغم آن که این کتاب برای ســنین 8 تا 
12 ســالگی در نظر گرفته شده است؛ اما هر شخصی می تواند از خواندن آن 
لذت برده و از مزایای آن بهره مند شــود. کتاب نخستین دانستنی های مالی 
و ســرمایه گذاری به شــکلی بسیار ســاده و با زبانی قابل فهم برای کودکان 
و نوجوانان نوشــته شــده است. این کتاب برای مبدل ســاختن کودکان به 
ســرمایه گذاران همه چیزدان نوشته نشده است؛ بلکه هدف اصلی آن آشنایی 
کودکان با اطلاعات پایه مسئولیت های مالی و افزایش مسئولیت پذیری آن ها 

می باشد. این کتاب توسط اصغر ادبی و آرمیتا ادبی ترجمه شده است.

روایت درهم تنیدگی زندگی و جنگ 
در »خون دریا«

تقریباً همه آن هایی که رمان »خون دریا« را خوانده اند دوســتش داشــتند. 
داســتان پرُاحساسی اســت و متن خوش خوانی دارد. زود، احتمالاً از همان 
شــروع رمان درگیرش می شــوی و همراه دو راوی، قصه آدم ها و حوادث، و 
نیز تلخ و شیرین زندگی و جنگ را دنبال می کنی. »کتاب حسین وارث آدم 
مهدی را برداشته بودم که بخوانم. چشمم دنبال کلمه ها می دوید. نقش کلمه 
را می خواندم؛ اما معنایش توی مغزم ته نشــین نمی شــد. اینجا نبودم. فکرم 
بین ارومیه تا شــلمچه می رفت و برمی گشت؛ مثل پاندول ساعت در تناوب 
بود. دلم شور آنا را می زد. آنا را تنها گذاشته بودم. هرروز اخبار بمباران شهر 

به گوشم می رسید و تا از آنا و عمو خبر بگیرم، می مردم و زنده می شدم.«
جذابیــت رمان، یا حداقل یکی از عوامل جذابیت آن در برقراری پیوند میان 
زندگی و جنگ اســت. در هر دو ســختی ها بســیارند و گاهی کارها جز با 
صبر و فداکاری و از خود گذشــتگی پیش نمی روند. بارها محک می خوری و 
همه چیزت، ایمانت و عشــقت و اراده ات به آزمون گذاشته می شود. باید تاب 
بیاوری و کمر خم نکنی. باید ســایه ناامیدی را بشــکنی و دوام بیاوری. در 
جنگ، شــهادت و جانبازی و اسارت هست و در زندگی، برای آنکه با شهید 
و جانباز و اســیر )آزاده( پیوند خورده و به او دل بسته، صبر و استقامت جزو 

ضروریات است.
»کتاب را گذاشــتم کنار و از جا بلند شــدم. کسی توی هال نبود. به حیاط 
رفتم. حالم مثل حال شب امتحانی ها بود. کار کردن در بیمارستان را دوست 
نداشــتم. هر بار که می خواستم بروم بیمارستان، غم دنیا به دلم می ریخت و 
تمام راه برگشــت به خاطر چیزهایی که دیده بودم، گریه می کردم. از طرفی، 
دلم طاقت نمی آورد کار را رها کنم و بیکار بنشــینم توی خانه. نمی دانستم 
نیره سادات و اولدوز کجا هستند. می دانستم که اولدوز کاموا کم آورده و باید 
بخرد. همان موقع، تویوتا ســپاه پیچید و و داخل حیاط شد. دلم فروریخت. 
چادرم را روی ســرم منظم کردم. آقا علیرضا از ماشین پیاده شد. چهره اش 
داد می زد که خبر بدی آورده. به جز او، یک نفر دیگر هم توی ماشــین بود. 
چهــره اش را نمی دیدم. مات مانده بودم که آقــا علیرضا برای کدام مان خبر 
آورده است. گلویم خشک شد و چسبید به سقف دهانم. یک نفر توی دلم دم 
گرفته بود و مرثیه می خواند. همان وقت نیره ســادات در آستانه در پیدایش 

شد. به دنبالش بتول و مریم.«
رمان »خون دریا« نوشــته لیلا مهدوی است و او تا جایی که واژه ها یاری اش 
کرده اند از زندگی و جنگ، و از پیوند میان این دو نوشته است. جملات کوتاه 
را بــه کار گرفته و با کمترین کلمات، کامل تریــن و ملموس ترین صحنه ها 
را آفریده اســت. »راه می افتیم به ســمت لب شــط. همه دارند خداحافظی 
می کنند. ما درســت هفتــاد و دو غواص بودیم یک نفرمــان دم آمدن کم 
شــد. خمپاره خورد جلوی پایش. هر تکه اش یک طرف افتاد. ندیدم. ســرم 
را برگرداندم. اما وسط شقایق های وحشــی جوی خون راه افتاد. چشم های 
ســارا را هم گرفتم که نبیند. بعد از آن، همان شــب پنجم دی، همان شبی 
که ماه پیدایش نبود و اروند داشت برایش گریبان چاک می داد زدیم به آب. 

اول من رفتم.«
»خــون دریــا« رمانی 284 صفحه ای اســت که همین امســال از ســوی 
انتشــارات کتابســتان معرفت به بازار آمد و در نمایشــگاه کتاب تهران نیز 
عرضه شــد. این رمان، مثل تمام آثار ادبی و داســتانی دیگر، خالی از عیب 
و ایراد نیســت. اما در سخت گیرانه ترین سنجش ها نیز نمره قبولی می گیرد. 
بســیاری از اهل فن، آن را کاری ارزشــمند و قابل دفاع می دانند و کوشش 
نویســنده در خلــق تصاویــر عینی و درنگ بــر عمیق تریــن و واقعی ترین 
احساســات و عواطف انســان را تحســین می کنند. همچنین انسجام متن 
 و انتخاب واژه های مناســب از ســوی نویســنده را جزو ویژگی های مثبت 

آن به شمار می آورند.

آمریکا به دنبال ردیابی موشک در مدار مئو زمین
فن آوری

عکس خبر

 مسابقات انتخابی المپیاد جهانی روباتیک ۲۰۲۴ - کیش

  غزه

جلسات بی نتیجه آتش بس جنگ غزه
منبع:  ايرنا

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  شهر صدرا

سلامت

این نوع بستنی  ها مریضتان می کند
گســترش مصرف لبنیات غیرپاســتوریزه موجب شــده 
تــا بیماری تــب مالــت دوباره بیدار شــود. بــا خرید 
بستنی های غیرپاستوریزه ای که در بسیاری از مغازه های 
بستنی فروشی عرضه می شود و احتمالاً از شیر نجوشیده 
تهیه شده، باعث بروز بیماری تب مالت شود. محمدرضا 
شیرزادی، رئیس گروه مدیریت بیماری های قابل انتقال 
بین انســان و حیوان وزارت بهداشت می گوید: طی سال 
گذشته متأســفانه بروز موارد تب مالت با افزایش مواجه 
بود و بخــش زیادی از ابتلا به این بیمــاری نیز به دلیل 
اســتفاده از فرآورده های لبنی غیرپاستوریزه بوده و مهم 
است که مردم در مصرف این فرآورده ها دقت کنند. طبق 
تأکید وی قسمت اعظم ابتلا به تب مالت به دلیل استفاده 
از فرآورده های لبنی غیرپاســتوریزه است و این موضوع 
مهم است که مردم در مصرف این فرآورده ها دقت کنند.

 تب مالت چیست؟
تب مالت یا به عبارت دیگر بروسلوز بیماری عفونی است 
که توســط باکتری بروسلا ایجاد می شــود. این باکتری 
از طریــق مصرف محصــولات دامی آلوده مانند شــیر 
غیرپاستوریزه و گوشــت آلوده به انسان منتقل می شود. 
علاوه بر انسان، برخی حیوانات ازجمله گاو، بز، گوسفند 

و سگ نیز می توانند به این عفونت مبتلا شوند.
تب مالت ازجمله شایع ترین بیماری های عفونی در ایران، 

خاورمیانه و نواحی وسیعی از جهان است. 
معمولاً عفونت در انســان به تماس مســتقیم با 
حیوانات آلوده یا فرآورده های آنها وابسته است. 

تماس با حیوانات دچار سقط  جنین و مصرف 
شــیر آلوده یا فرآورده های آن، مخاطرات 

اصلی در تب مالت است.
 راه  انتقال بیماری تب مالت

راه هــای انتقــال تــب مالــت یکی از 
مهم ترین موضوعاتی اســت که دانستن 

آنها موجب می شود از این بیماری در امان 

باشــیم. آن طور که شیرزادی توضیح می دهد انتقال این 
بیماری از ســه طریق اتفاق می افتــد؛ راه اول از طریق 
تماس مســتقیم از راه ملتحمه چشــم  )کونژنکتیو( یا از 
طریق تماس خراش ها و جراحات پوســت با ترشــحات، 
مواد دفعی یا بافت های حیوانات آلوده یا اشــیای آغشته 
به ترشحات عفونی است. راه دوم نیز از طریق مصـــرف 
بافت ها، مواد غذایی یا مایعات حـــاوی باکتری بروســلا 
مانند شــیرخام و فرآورده های لبنی آلوده خصوصاً پنیر 
تازه، خامه و سرشیر است. راه سوم انتقال بیماری نیز به 
شکل تنفسی و از طریق استنشاق ذرات عفونی معلق در 

آغل، اصطبل و آزمایشگاه است.
 درمان خانگی بیماری تب مالت

در حــال حاضر هیچ واکســن مؤثری برای انســان در 
دســترس نیست. جوشاندن شــیر قبل از مصرف یا قبل 
از اســتفاده از آن برای تولید ســایر لبنیات، از انتقال از 
طریق بلــع محافظت می کند. از زمان هــای قدیم گیاه 
ســیر به عنوان یک داروی گیاهی برای درمان بسیاری از 
بیماری ها مورد استفاده قرار می گرفت. همچنین مصرف 

از  مــواد غذایــی برخــی 
ننــد  هی ما ما

ب  کبا

شده ، پیاز، انگور، گشنیز و کدو می تواند به درمان بیماری 
تب مالت کمک کند.

به منظــور بهبود و درمــان این بیماری بهتر اســت هر 
روز یک قاشــق چای خــوری پودر نعنا را بــه همراه دو 
لیــوان آب جــوش دم کرده و طــی دو نوبــت مصرف 
کنیــد.  اســتفاده از دانه عنــاب می تواند بــرای بهبود 
ایــن بیماری،مؤثر واقع شــود. در نوع مزمــن بیماری 
 هــم غالباً علائم بعــد از یک دوره تب دار برای ســال ها 

باقی می ماند.
در نــوع موضعی نیز باکتری های بروســلوز می توانند در 
اعضــای مختلف بدن ایجــاد عفونت موضعــی کند که 
شــایع ترین اعضای مبتلا شامل اســتخوان ها، مفاصل، 
سیستم اعصاب مرکزی، قلب، ریه، طحال، بیضه ها، کبد، 
کیسه صفرا، کلیه ها، پروستات و پوست است. ممکن است 
عفونــت موضعی به طور همزمان در چند محل نیز ایجاد 
شــود؛ این شکل بیماری در اغلب موارد در ارتباط با نوع 

مزمن بیماری است.
  علائم بروز بیماری چیست؟

از لحظــه تماس فرد با منبع عفونت تا هنگام بروز علائم 
را دوره نهفتگی می نامند که اغلب اوقات بین یک تا سه 
هفتــه به طول می انجامد. در شــرایط مختلف این دوره 
می تواند تا شــش ماه نیز به طــول بینجامد. بعد از بروز 
علائم، براساس میزان شدت، بیماری به سه مرحله حاد، 
تحت حاد و مزمن نشــان داده می شــود. آن طور 
که رئیس گــروه مدیریت بیماری های قابل 
انتقال بین انسان و حیوان وزارت بهداشت 
می گوید به طور کلــی بیماری به صورت 
حاد یا موذیانه شروع شده و با تب مداوم 
یا منظم بــا دوره های متنــاوب، تعریق 
فراوان به خصوص در شــب، خســتگی، 
بی اشــتهایی و کاهش وزن، سردرد، درد 
عضلانی و درد عمومی بدن تظاهر می کند.

دانستنی

خطر فاسد شدن داروها بر اثر گرمای شدید
ثبت شــده  روز  به تازگی گرم ترین  جهان 
در تاریخ را پشــت ســر گذاشته است و 
مــوج گرمــای طولانی مدت به واســطه 
تغییرات اقلیمی شــایع تر شده است. این 
شرایط داروها و تأثیراتی را که بر بیماران 

می گذارند دستخوش تغییر می کند.
 گرما چگونه تأثیر و کیفیت داروها 

را تغییر می دهد؟
داروهایــی که در شــرایط معمول تجویز 
می شوند، در دمای بالا، با ایجاد اختلالاتی 
در توانایی عرق کردن و ســرعت جریان 
خــون، حساســیت بیماران بــه گرما را 
افزایش می دهند. گرمــا همچنین خطر 
فاسد شــدن تقریباً همه داروها، ازجمله 
کپســول، اســپری، قرص و انــواع دیگر 
داروها، را اگر در شــرایط دمایی خاصی 

نگهداری نشوند افزایش می دهد.

تأثیر گرما بــر داروها با توجه به وضعیت 
ســلامت فــردی، دوز و شــرایط محیط 
متفاوت اســت. کارشناسان می گویند که 
بیماران برای تنظیم دوز یا مصرف قرص 
در هوای گرم باید با پزشک مشورت کنند 
و همچنین با آبرســانی به بدن، استفاده 
از بادبزن، در ســایه ماندن و اســتفاده از 
دســتگاه های خنک کننــده مانند کولر، 

خودشان را خنک نگه دارند.
گرما بر اثربخشی داروها تأثیرات متفاوتی 

دارد که برخی از آنها در اینجا آمده اند.
 داروهای فشــار خون و نارسایی 

قلبی
آنژیوتانســین  مبدل  آنزیم  بازدارنده های 
)ACE( با سرکوب تشنگی، تشخیص نیاز 
به نوشیدن آب را دشوار می کنند و خطر 
کم آب شــدن بــدن را افزایش می دهند. 

داروهای مســدودکننده کانال کلســیم، 
عدم تعادل مواد معدنی را به دنبال دارند 
و تنظیم دمای بدن را سخت تر می کنند، 
در حالی که داروهای مســدودکننده بتا، 
عــرق کردن و خنک نگه داشــتن بدن را 
ســخت تر می کنند. قرص هــای ادرارآور 
هم باعث کم آبی و عــدم تعادل در مواد 
معدنی می شوند. گرمای شدید و سرمای 
شدید،  اثربخشی داروهای تجویزی و غیر 
 تجویزی را به شــکل قابل توجهی کاهش 
می دهــد. برخی از داروها تــا 30 درجه 
ســانتی گراد را تحمل می کننــد، اما به 
طــور کلی بایــد آنهــا را در دمای 15 تا 
25 درجه سانتی گراد در مکانی خشک و 
خنک، و به دور از نور خورشید نگهداری 
کرد. دســتورالعمل های مربــوط به دما 
را می توانید در ســایت های شــرکت های 

سازنده دارو پیدا کنید.
امی باکریچ، عضو هیئت علمی داروسازی 
در دانشــگاه نیومکزیکــو، می گویــد که 
پیش بینی میزان فســاد داروها در دمای 
شدید دشوار اســت زیرا هر دارو شرایط 
متفاوتــی دارد. به طور کلی اگر داروها را 
از راه پست سفارش می دهید، این داروها 
نباید ساعت ها در خودروها یا در صندوق 

پستی های داغ بمانند. 
یکی از ســخن گویان داروخانه شــرکت 
آمــازون می گویــد که این شــرکت در 
ایمنی  راهکارهای  از  فرایند حمل ونقــل 
سختگیرانه ذخیره ســازی و تحویل برای 
محافظــت از داروهــا اســتفاده می کند. 
شــرکت های دارویــی دیگر هــم تأکید 
می کنند کــه در حمل ونقل داروها نهایت 

دقت و محافظت را به کار می بندند.

نیــروی فضایی ایــالات متحده فاز جدیــدی را در 
برنامه ماهواره ای دفاع موشــکی خود آغاز کرده و از 
شرکت های فضایی دعوت کرد تا پیشنهادهای خود 
 Missile« را بــرای طراحی ماهواره هایی بــا عنوان
Track Custody Epoch 2« ارائــه دهنــد. ایــن 
ماهــواره، برنامه نیروی فضایی آمریکا برای توســعه 
یک شبکه ردیابی موشــکی در مدار متوسط زمین 

)MEO( است.
انتظار مــی رود که ایــن برنامه ها، ســرمایه گذاری 
قابــل توجهی را شــامل شــود و نیــروی فضایی 

برآورد کرده اســت که بودجه ای حــدود 6 میلیارد 
دلار در بــازه زمانی 2025 تا 2029 برای توســعه 
و تهیــه حداکثــر 18 ماهواره اختصــاص یابد. این 
ماهواره هــا به صورت اپتیکی به هم پیوند می خورند 
 تا نظــارت و ردیابی مــداوم تهدیدات موشــکی را 

تضمین کنند.
ماهواره های ردیابی موشک برای شناسایی و نظارت 
بر پرتاب و مســیر پرواز تهدیدات احتمالی طراحی 
شــده اند. این ماهواره ها از حسگرهای پیشرفته برای 
شناسایی امضای حرارتی پرتاب های موشک استفاده 
می کنند و مسیر آن ها را ردیابی می کنند تا اطلاعات 
هشــداردهنده اولیه و داده هــای هدف گیری را به 

سیستم های دفاعی ارائه دهند. 
منظومــه ماهواره ای MEO قرار اســت بخشــی از 
معماری دفاع موشــکی چند مــداری وزارت دفاع 
آمریکا باشــد. این رویکرد لایه ای شــامل یک لایه 
از ماهواره های ردیابی مــدار پایین زمین، همچنین 
ماهواره های مدار زمین ثابت و مدار بیضوی با پوشش 

دائمی است.

 سیلابی شدن خیابان ها و معابر در پی بارش شدید باران- هند

   مراسم اختتامیه المپیک پاریس

گردشگری 

آب و هــوای چابهار همیشــه بهاری و معتدل 
اســت، درواقع به خاطر نزدیکــی به منطقه 
اســتوایی از تغییرات دمــای کمی در فصول 
ســال برخوردار اســت. چابهار بهترین کرانه 
اقیانوســی کشور و معتدل ترین هوای جنوب 
کشــور را دارد. این شــهر همیشــه بهار، نام 
قشــنگش را هم از معتدل بودن آب وهوایش 
گرفته و به همین دلیل بــه آن »چابهار« یا 
»چهاربهار« یعنی شهری که هر چهار فصلش 
هماننــد بهار اســت، می گویند. امــا عقیده 
دیگــری نیز درمورد نام چابهــار وجود دارد. 

اینکه در روزگاران قدیم مــردم چابهار به این بندر 
»چه بار« می گفتند، به معنای این  که از مســافرانی 
که به آن جا می آمدند می پرســیدند چه باری دارند، 
 درنتیجــه چابهــار تغییریافته واژه چه بار اســت.

  خلوت ترین زمان سفر به چابهار
اگر از شــلوغی تعطیلات رســمی فراری هستید یا 
دنبال عکاســی بدون مزاحمت از منظره های بکر و 
فوق العاده جذاب چابهار می گردید، برنامه سفرتان به 
چابهار را در روزهای عادی و غیر تعطیل بریزید، تا با 

شلوغی جمعیت در سواحل مواجه نشوید.
جاذبه های طبیعی و تاریخی این شــهر و اطراف آن 
باعث شــد که در نوروز ســال 1399، بیش از 339 
هزار و 2۷ مســافر، از 28 اســفند تــا 13 فروردین 
به این شــهر ســفر کردند. این تعداد مســافر رشد 

5 درصدی گردشــگر به چابهار را نشــان می دهد.
جشنوارۀ گردشگری مونسون که از 24 تا 29 مرداد 
ماه برگزار می شــود، یکی از بهترین راه های آشنایی 
با فرهنگ بلوچی اســت. بر عکس تصور همیشگی، 
چابهار در فصل تابستان و در ایام جشنواره مونسون، 
آب وهوای خنکی دارد که می تواند فرصتی مناســب 
برای حضور گردشگران در سرزمین مریخی ها باشد.
 به همین خاطر در فصل تابستان که جشنواره های 
مختلفی برگزار می شــود، چابهار شــلوغ ترین زمان 
گردشــگری خود را می گذراند. امــا در صورتی که 
تنهاوتنها به دنبال طبیعت گردی در چابهار با هوایی 
کاملًا معتدل هستید، بهمن و اسفند ماه که قبل از 
تعطیلی های عید نوروز است، می تواند بهترین زمان 
ســفر به چابهار از نظر شــلوغی و قیمت هتل ها و 
اسکان شما باشد. مراکز خرید منطقه آزاد چابهار نیز 

در ایام جشنواره ها تخفیف های ویژه ای دارند. 
همچنین به بازدیدکنندگان کارت شرکت در 
قرعه کشی می دهند؛ مثلًا پاساژ ابریشم، پاساژ 
پردیس، پاســاژ تیس، پاســاژ فردوس، پاساژ 
صالح یار و پاساژ صدف از پاساژهای مطرح در 
چابهار هستند که می توانید با خریدهای خوب 

از قیمت های مناسب نیز بهره ببرید.
  بهتریــن زمان ســفر بــه چابهار و 

جشنواره هایش
بهتــر اســت اول از این جا بگویــم که پدیده 
مونســون در فصل تابســتان بر روی اقیانوس 
هند تشــکیل می شــود و به دنبال خود بارش های 
شدید یا کم همراه می آورد. این پدیده که از سواحل 
عمان شــروع شده و در هندوســتان و پاکستان بر 
روی دریاها می بارد، اثرات آن نیز اســتان سیستان 
و بلوچســتان و مخصوصاً مناطق مرکزی و جنوبی 
آن را خنــک می کند و نقش مهمی در تعدیل دمای 
هوای نوار ساحلی این استان در فصل تابستان دارد 
که این فصل را برای حضور گردشــگران دل چسب 
می کنــد. یکی از جذاب ترین بخش های مونســون، 
جشنواره غذاهای سنتی اســت که به معرفی ده ها 
غذای خوشمزه و سنتی بلوچی می پردازد. آوازهای 
مردمان بلوچ با زندگی روزمره آن ها پیوند تنگاتنگی 
دارد و حاصل عمیق ترین و کهن ترین احساســات و 

جهان بینی این خطه است.

»چهاربهار« شهری که هر چهار فصلش بهار است

ادبیات

 جشنواره ای آیینی در اسپانیا


